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خبر فاضلاب در دل شالیزارهای شمال؛ بمب میکروبی زیر پای کشاورزی! 

در حالی که شالیزارهای سرسبز شمال باید مظهر زندگی و 
برکت باشند، تخلیه بی ضابطه فاضلاب انسانی در زمین های 
تهدیدهای  و  آلودگی  از  کانونی  به  را  آن ها  کشاورزی، 
که  زیست محیطی  فاجعه ای  است؛  کرده  بدل  میکروبی 

بی صدا گسترش می یابد. 
و  پرجمعیت  قطب های  از  یکی  به عنوان  بابل  شهرستان 
کشاورزی  و  طبیعی  مزیت های  کنار  کشور،  شمال  پررونق 
نادیده انگاشته  و  مزمن  بحرانی  گرفتار  سال هاست  فراوان، 
سکوت  در  که  بحرانی  است؛  فاضلاب  مدیریت  حوزه  در 
بسترهای  خاموش،  ویروسی  همچون  اجرایی،  دستگاه های 
حیاتی زیست محیطی نظیر رودخانه بابل رود را آلوده کرده و 
سلامت عمومی را در معرض تهدید مستقیم قرار داده است.

تصفیه  جامع  شبکه  فقدان  و  زیرساخت ها  ضعف  سایه  در 
انسانی  فاضلاب های  گسترده  تخلیه  شهری،  فاضلاب 
زمین های  و  جوی ها  رودخانه ها،  حاشیه  در  خانگی  و 
کشاورزی، به یک روال عادی و تکرارشونده در بابل تبدیل 
مخدوش  را  شهر  این  چهره  نه تنها  که  روندی  است؛  شده 
کرده، بلکه پایه های اکولوژیک منطقه را نیز با تهدید جدی 

مواجه ساخته است.
میلیون   400 به  نزدیک  سالانه  رسمی،  منابع  داده های  طبق 
تولید  کشور  شمالی  استان های  در  فاضلاب  مترمکعب 
می شود؛ با این حال، تنها 40 درصد آن تصفیه می شود و بیش 
از 60 درصد باقی مانده بدون هیچ گونه پالایشی، مستقیماً یا 
حجم  این  می شود،  خزر  دریای  وارد  رودخانه ها،  طریق  از 

عظیم از آلاینده های شیمیایی و میکروبی، امروز نه فقط یک 
معضل محلی بلکه بحرانی ملی برای منابع آبی، محیط زیست 

و سلامت میلیون ها شهروند شمال ایران به شمار می رود.
تخلیه شبانه فاضلاب در بابل رود

تصفیه  و  برای جمع آوری  مناسب  زیرساخت  نبود  بابل،  در 
فاضلاب موجب شده است خودروهای لجن کش، پساب های 
رودخانه ها،  حاشیه  در  غیربهداشتی  به صورت  را  خانگی 
تخلیه  زمین های کشاورزی  و حتی  اطراف شهر  سبز  فضای 
کنند. شهروندان بارها از این اقدام، مستنداتی مانند عکس و 

فیلم تهیه کرده و در فضای مجازی منتشر کرده اند.
پایین  و  زیرزمینی  آب های  سطح  بودن  بالا  دیگر،  سوی  از 
برای دفع  بابل نسبت به سطح دریا، شرایط را  ارتفاع  بودن 
مناطق  در  خانه ها  اغلب  است.  کرده  دشوار  فاضلاب  سنتی 
با حفر چاه های جذبی فاضلاب را دفع  روستایی و ویلایی 
نه تنها  فعلی  شرایط  در  روش  این  که  حالی  در  می کنند؛ 
کارایی ندارد، بلکه خود به عاملی برای آلودگی منابع آب و 

خاک تبدیل شده است.
سلامت مردم در خطر است

در  بابل،  زیست  محیط  حفاظت  اداره  رئیس  کیایی،  ناصر 
گفت وگو با تسنیم اظهار داشت: تخلیه غیربهداشتی فاضلاب 
در فضاهای عمومی و حاشیه رودخانه ها، خطری جدی برای 
بارها  ما  می رود،  به شمار  منطقه  کشاورزی  و  مردم  سلامت 
انجام  اقدام جدی  امروز  تا  اما  داده ایم،  هشدار  مسئولان  به 

نشده است.

سال  از  بابل  فاضلاب  تصفیه خانه  طرح  اینکه  بیان  با  وی 
1374 در زمینی به وسعت 10 هکتار در منطقه مقری کلا آغاز 
جمعیت  پوشش  ظرفیت  تصفیه خانه  این  افزود:  است،  شده 
شبکه  ایجاد  اساسی،  راهکار  ندارد.  را  بابل  700هزارنفری 
زیرساخت های  تکمیل  و  شهری  فاضلاب  جمع آوری  جامع 

تصفیه در مقیاس جمعیتی شهرستان است.
مشکل اصلی؛ نبود محل مشخص برای تخلیه

مکانی  نبود  حاضر،  زمان  مشکل  مهم ترین  کیایی،  به گفته 
کارشناسان  است.  فاضلاب  موقت  تخلیه  برای  مشخص 
 3000 مساحت  با  زمینی  که  داده اند  پیشنهاد  شهرداری 
مترمربع در نزدیکی تصفیه خانه برای احداث ایستگاه موقت 
تخلیه و سپتیک سازی اختصاص یابد، در همین راستا، اداره 
زمین های  از  متر   1500 واگذاری  با  نیز  فاضلاب  و  آب 

تصفیه خانه مقری کلا به شهرداری موافقت کرده است.
تنها 21درصد مازندرانی ها زیرپوشش فاضلاب

بهزاد برارزاده، مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب مازندران، 
در  گفت:  شهری  فاضلاب  بحرانی  وضعیت  خصوص  در 
به  مازندران  شهری  جمعیت  درصد   21 تنها  حاضر  زمان 
شبکه جمع آوری فاضلاب متصل هستند، حتی در شهرهای 
مهمی مانند ساری، بابل و جویبار نیز، تنها نیمی از جمعیت 

زیرپوشش این شبکه قرار دارند.
وی تأکید کرد که توسعه شبکه فاضلاب در مازندران به دلیل 
با  زمین  محدودیت  و  پراکنده،  ساخت وساز  بالا،  هزینه های 

مشکلات جدی مواجه است.
سپتیک ها و چاه های جذبی؛ راه حلی ناکارآمد

سپتیک  نصب  محیط،  بهداشت  و  زیست  محیط  کارشناسان 
یا حفر چاه در مناطق شهری و روستایی را راه حلی مقطعی 
بالای  تراکم  ناکارآمدی،  این  دلیل  می دانند،  ناکارآمد  و 
از همه  از یکدیگر و مهم تر  فاصله کم چاه ها  ساخت وساز، 
سطح بالای آب های زیرزمینی در مازندران است که مانع از 
جذب کامل فاضلاب می شود و خطر آلودگی منابع آب را 

افزایش می دهد.
فاضلاب؛ تهدید خاموش برای کشاورزی بابل

تخلیه  اما  است،  کشور  برنج  تولید  قطب های  از  یکی  بابل 
فاضلاب در زمین های کشاورزی، نه تنها سلامت محصولات 
را  منطقه  کشاورزی  اعتبار  بلکه  می کند،  تهدید  را  غذایی 
از زمین های کشاورزی که محل  بسیاری  زیر سؤال می برد. 
یا حتی داخل محدوده  نزدیکی  تخلیه فاضلاب شده اند، در 

شهری قرار دارند.
راهکار چیست؟

راهکار اساسی برای حل این بحران، تسریع در تکمیل پروژه 
موقت  تخلیه  ایستگاه های  احداث  بابل،  مرکزی  تصفیه خانه 
در نقاط مشخص، و توسعه شبکه جمع آوری فاضلاب شهری 

و روستایی با تأمین اعتبارات کافی است.
همچنین، آگاهی بخشی عمومی، برخورد قضایی با متخلفان، 
و ورود جدی تر نهادهای نظارتی می تواند در کاهش تخلفات 

زیست محیطی نقش مهمی ایفا کند.

معاون سازمان بهزیستی گفت: بیشترین کودکان کار خیابان از 
میان اتباع افغانستان هستند. بعد از جمع آوری کودکان کار از 
والدین آنها تعهد گرفته می شود که دیگر کودک خود را برای 

کار به خیابان نفرستند. 
کودکان کار، تصویر تلخی از تقاطع فقر، مهاجرت، بی سامانی 
تنها  نه  آن ها  حمایتی اند.  نظام های  ناکارآمدی  و  اجتماعی 
محروم اند،  رشد  و  بازی  آموزش،  برای  خود  طبیعی  حق  از 
بلکه اغلب در محیط هایی کار می کنند که سلامت جسمی و 
روانی شان را تهدید می کند. از کار در خیابان گرفته تا فعالیت 
در کارگاه های زیرزمینی.قانون گذار در ایران با پذیرش حداقلی 
کار کودکان 15 تا 18 سال در قالب »کارگر نوجوان«، تلاش 
تعیین کند؛  آنان  از  برای حفاظت  کرده است چارچوب هایی 
اما در عمل طیف وسیعی از کودکان، به ویژه کودکان مهاجر 
خارج  و  سخت  بسیار  شرایطی  در  رسمی،  هویت  بدون  و 
مانند  نهادهایی  کارند.امروزه  به  مشغول  قانونی  نظارت  از 
اتباع  امور  اداره کل  با همکاری شهرداری،  بهزیستی،  سازمان 
و دیگر دستگاه ها، تلاش کرده اند رویکردی »خانواده محور« و 
»توانمندساز« را جایگزین نگاه صرفاً کنترلی کنند؛ رویکردی 
معیشت  تقویت  به خانواده،  بازگرداندن کودک  آن  که هدف 
این  است.  کودک  کار  چرخه  تکرار  از  جلوگیری  و  خانوار 
تغییر رویکرد اگرچه گامی مهم به شمار می رود، اما تا رسیدن 
به نقطه ای امن برای همه کودکان، راهی طولانی در پیش است.

کودکان  کار  با  مبارزه  جهانی  روز  خرداد   22 مناسبت  به 
سلامت  معاون  چلک  موسوی  حسن  سید  با  را  گفت وگویی 
اجتماعی سازمان بهزیستی داشتیم که مشروح آن بدین شرح 

است:
سازمان بهزیستی و اورژانس اجتماعی در حوزه مقابله با 

کار کودکان چه اقداماتی انجام می دهند؟
در کشور مراکز متعددی برای رسیدگی به وضعیت کودکان 
غیردولتی  هم  و  دولتی  مراکز  شامل  هم  که  دارد  وجود  کار 
شبانه روزی  یا  روزانه  صورت  به  آن ها  خدمات  و  می شود 
ارائه می شود. گاهی اورژانس اجتماعی به طور مستقیم مداخله 
این  به  می شود،  مشاهده  خیابان  در  که  را  و کودکی  می کند 
ویژه  مرکز   60 از  بیش  می دهد.در حال حاضر  ارجاع  مراکز 
کودکان کار، چه دولتی و چه غیردولتی در کشور فعال هستند. 
برخی از این مراکز صرفاً حمایتی یا آموزشی و روزانه هستند 

که عمدتاً نیز توسط بخش غیردولتی اداره می شوند.
 چه زمانی اورژانس اجتماعی وارد عمل می شود و روند 

مداخله چگونه است؟
با وضعیت مخاطره آمیز حضور  زمانی که کودک در محیطی 
نیست،  کم  شرایطی  چنین  کاری  محیط های  در  و  دارد 
اورژانس اجتماعی وارد عمل می شود. گاهی پس از مداخله 
کودک  تعریف  مشمول  کودک  که  می شود  مشخص  اولیه، 
بی سرپرست یا بدسرپرست است و در این صورت به مراکز 
شبانه روزی ارجاع داده می شود. در برخی مواقع، کودک فقط 
حمایتی-آموزشی  مراکز  به  و  دارد  روزانه  خدمات  به  نیاز 

ارجاع می شود.
اگر شرایط به گونه ای باشد که نیاز به جدایی کودک از خیابان 
ما  مراکز  از  یکی  به  کودک  شود،  احساس  کار  فضای  و 
منتقل می شود. در این مراکز، مددکار اجتماعی و روانشناس 
روز   21 تا  مراکز  این  می دهند.  انجام  را  اولیه  غربالگری 
اگر  مدت،  این  از  پس  دارند  را  کودک  از  نگهداری  امکان 
این  باشد،  داشته  وجود  خانواده  به  کودک  بازگشت  امکان 
اگر کودک مشمول  این صورت،  انجام می شود. در غیر  کار 
قوانین حمایت از کودکان بی سرپرست و بدسرپرست یا قانون 
سازمان  تابعه  مراکز  به  باشد  نوجوانان  و  اطفال  از  حمایت 

بهزیستی ارجاع می شود.
وضعیت کودکان کار از میان اتباع خارجی چگونه است و 

چه چالش هایی در این زمینه وجود دارد؟
ما با گروهی از اتباع خارجی مواجه هستیم که به طور مکرر 
در خیابان ها حضور پیدا می کنند برخی از آن ها دارای مدارک 
هویتی هستند و برخی فاقد آن. کسانی که مدارک ندارند، باید 

رد مرز شوند.
ما  از یک سو،  دارد  بازنگری  به  نیاز  این چرخه  این حال،  با 
دهیم  ارائه  خدمات  ندارند  مدارک  که  افرادی  به  نمی توانیم 
باعث می شود که  افراد  این  بودن  از سوی دیگر، کودک  اما 
نتوان به راحتی از کنار آن ها گذشت، چون آن ها تقصیری در 
در  تعارض های جدی  از  یکی  این  ندارند.  فعلی شان  شرایط 

این حوزه است.
با توجه به سیاست فعلی دولت در قبال اتباع فاقد مجوز، 

سازمان بهزیستی چگونه عمل می کند؟
است.  اقامت  فاقد مجوز  اتباع  مرز  رد  دولت،  فعلی  سیاست 
در تهران نیز ما با همین وضعیت مواجهیم البته مرکزی برای 
شده  گرفته  نظر  در  مدارک  فاقد  اتباع  میان  از  کار  کودکان 
است. بسیاری از این کودکان به خانواده هایشان تحویل داده 
این  موارد،  از  بسیاری  در  اما  می شود  اخذ  تعهد  و  می شوند 

چرخه تکرار می شود.
خیابان  به  دوباره  کودک  خانواده،  تعهد  از  بعد  اگر 

بازگردد چه اقدامی می کنید؟
در این شرایط، کودک را به دفتر اتباع خارجی وزارت کشور 
به  نقطه  این  در  ما  قانونی  مسئولیت  چون  می دهیم  تحویل 
به  دارد  نیاز  که کودک  اولیه ای  البته خدمات  می رسد.  پایان 
او ارائه می دهیم، چون از منظر حرفه ای، کودک در وضعیت 
مخاطره آمیز باید از آن محیط خارج شود، فارغ از اینکه دارای 
مدارک هویتی باشد یا نه. اما هر کشوری قوانین خود را دارد 
تحویل  کشور  وزارت  اتباع  حوزه  به  را  کودک  نهایتاً  ما  و 

می دهیم.
انجام  چگونه  اتباع  کودکان  درباره  تصمیم گیری  فرایند 

می شود؟
در تهران، در مرکز کودکان کار و خیابان، جایی که غربالگری 
قضاییه  قوه  و  وزارت کشور  اتباع  نمایندگان  می شود،  انجام 
تصمیم گیری  ممکن  زمان  کوتاه ترین  در  تا  دارند  حضور 
می شود  تکرار  که  سال هاست  این چرخه  حال،  این  با  شود. 
یکدیگر  با  موارد  برخی  در  که  دارد  وجود  آیین نامه هایی  و 
تناقض دارند. برخی مواقع دستور ارائه خدمات است و برخی 
مواقع دستور رد مرز؛ اما سیاست کلان کشور اکنون این است 

که اتباع فاقد مجوز اقامت باید رد مرز شوند.
اشتباه در رد مرز کودک کار ایرانی

اگر قرار است کودکی رد مرز شود باید بررسی بیشتری انجام 
شود، موردی داشتیم که کودکی ایرانی به اشتباه رد مرز شده 
بود. خانواده اش تصور می کردند او فوت شده است. پس از 
و  ایران  اجتماعی  مددکاران  انجمن  همراهی  با  سال،  چهار 
افغانستان و کمک کنسولگری، توانستیم او را شناسایی و به 
خانواده اش بازگردانیم.در موضوع رد مرز کودکان باید با تأمل 
و دقت بسیار بیشتری عمل کرد تا سلامت و سرنوشت کودک 
تهدید نشود.اورژانس اجتماعی تابع قانون است، اما کودکی 
که در وضعیت مخاطره آمیز است، نیاز به خدمات بهداشتی و 

درمانی دارد و نمی توان آن را از او دریغ کرد.
بیشترین کودکان کار از اتباع افغانستان

در چرخه کودکان کار، بیشترین تعداد کودکان اتباع خارجی 
نیز  پاکستان  اتباع عراق و  افغانستان است، هرچند  به  مربوط 
مهاجرت  افزایش  با  اخیر،  سال های  طی  اما  دارند.  وجود 
قابل  و  مشهودتر  افغان  کودکان  حضور  ایران،  به  افغان ها 

توجه تر شده است.

از ۹7درصد  بیش  زمان حاضر  در  آگاهی گفت:  پلیس  رئیس 
اموالی که از سارقین در سراسر کشور کشف می شود، ظرف 

یک هفته نخست به مال باختگان تحویل داده می شود. 
در سال های گذشته یکی از دغدغه های مهم مال باختگان، نحوه 
شناسایی و بازپس گیری اموال سرقت شده شان بود؛ اموالی که 
گاهی با زحمت بسیار توسط پلیس کشف می شد، اما به دلیل 
مال باخته،  مراجعه  عدم  یا  صاحب  از  دقیق  اطلاعات  فقدان 

مدت ها در انبارهای پلیس باقی می ماند.
در  تسریع  و  اطلاع رسانی  با هدف شفاف سازی،  »نما«  سامانه 
فراجا  آگاهی  پلیس  توسط  اموال مکشوفه،  شناسایی صاحبان 
قرار  مردم  در دسترس عموم  اینترنت  بستر  در  و  طراحی شد 

گرفت، اما حالا با ارتقای راهبردهای عملیاتی پلیس آگاهی، این 
سامانه بیش از آنکه محل مراجعه باشد، به نمادی از موفقیت در 
تحویل سریع اموال تبدیل شده است.سردار محمد قنبری، رئیس 
پلیس آگاهی فراجا، در گفت وگو با خبرنگار تسنیم ضمن ارائه 
آخرین آمار از میزان کشفیات، توضیح می دهد چرا روزی باید 
سامانه »نما« بلااستفاده شود و چگونه امروزه کمتر از 2 درصد 

اموال مکشوفه اصلًا نیاز به نمایش در این سامانه پیدا می کنند.
سردار محمد قنبری، رئیس پلیس آگاهی فراجا، از عملکرد موفق 
پلیس در بازگرداندن اموال مکشوفه به مال باختگان خبر داد و 
از  که  اموالی  از ۹7 درصد  بیش  زمان حاضر  در  کرد:  تأکید 
سارقین در سراسر کشور کشف می شود، ظرف یک هفته نخست 

به مال باختگان تحویل داده می شود.
وی گفت: ما در سال جاری موفق به کشف قریب به یک میلیون 
و 800 هزار قلم کالای مسروقه شدیم که خوشبختانه اکثریت 
قریب به اتفاق این اموال ظرف مدت کوتاهی به صاحبانشان 
بازگردانده شد و تنها کمتر از دو درصد آن ها هنوز در فرایند 

تحویل قرار دارد.
رئیس پلیس آگاهی فراجا درباره سامانه »نما« که برای شناسایی 
این  اظهار داشت:  اموال مجهول المالک راه اندازی شده است، 
سامانه در بستر اینترنت در دسترس عموم قرار دارد، اما صراحتاً 
به  نیاز  برسد که هیچ کس  بگویم که دعا می کنیم روزی  باید 

استفاده از این سامانه نداشته باشد.

ترجیحی  ارز  تخصیص  ماهه  چند  تاخیر  و  معطلی  پی  در 
برنج  تولیدکنندگان  انجمن  دبیر  برنج  واردات  برای 
پرداخت معوقات واردکنندگان  ارز جهت  تخصیص فوری 

برنج را خواستار شد. 
کشور  برنج  بازار  گذشته،  ماه های  در  ایسنا،   گزارش  به 
برنج،  بهای  افزایش  است.  قیمتی شده  نوسانات  دستخوش 
چه ایرانی و چه خارجی، نه تنها صدای مصرف کنندگان را 
سیاست گذاری های  درباره  را  نگرانی هایی  بلکه  درآورده، 
کلان در حوزه واردات، تولید و توزیع این کالای اساسی 

به وجود آورده است.
بررسی ها نشان می دهد که بخش عمده ای از التهاب کنونی 
و  چندوجهی  سیاست گذاری های  از  ناشی  برنج،  بازار  در 
بعضاً متناقض در حوزه واردات و تخصیص ارز بوده است. 
ابهام در نرخ ارز و تأخیر در تخصیص  طی ماه های اخیر، 
سرعت  نه تنها  عوامل  این  بوده اند.  مواجه  ارزی  منابع 
را  واردات  تمام شده  هزینه  بلکه  داده،  کاهش  را  واردات 
عرضه  حال،  همین  در  است.  داده  افزایش  به شدت  نیز 
باعث  بازار خرده فروشی،  در  برخی شرکت ها  قطره چکانی 
نیز  را  تورمی  انتظارات  و  شده  مصنوعی«  »کمبود  ایجاد 
تشدید کرده بود. به گفته سخنگوی اتحادیه بنکداران مواد 
غذایی، این شرکت ها از رانت ارزی و انحصار توزیع بهره 
می برند و با وجود دریافت ارز دولتی، برنج را با نرخ آزاد 

به بازار عرضه می کنند.
بودن  چندنرخی  قیمت،  افزایش  این  مهم  دلایل  دیگر  از 
عنوان  دولت  تجاری  تصمیمات  در  شفافیت  عدم  و  ارز 
ارز  نرخ  تغییر  کارشناسان،  برخی  گفته  به  است.  شده 
لازم،  زیرساخت های  شدن  فراهم  بدون  توافقی،  به  نیمایی 
اساسی  کالاهای  واردات  و  ارز  بازار  در  را  مبهمی  فضای 
ایجاد کرده است. در این وضعیت، واردکنندگان مجبور به 
تأمین ارز از بازار آزاد شدند، موضوعی که مستقیماً قیمت 

تمام شده را بالا برد و به گرانی دامن زد.
برنج  تأمین کنندگان  و  تولیدکنندگان  انجمن  اعلام  به  بنا 
و  تولیدکنندگان  انجمن  دبیر  کشاورز  مسیح  ایران، 
تأمین کنندگان برنج ایران با ارسال نامه ای خطاب به معاون 
اول رئیس جمهور ضمن هشدار در خصوص توقف واردات 
برنج، خواستار تخصیص فوری ارز جهت پرداخت معوقات 
به محدودیت  باتوجه  تاکید کرد:  برنج شد و  واردکنندگان 
منابع ارزی کشور و عدم امکان پرداخت ارز ترجیحی برای 
ارز  نوع  معوق  مطالبات  پرداخت  از  پس  برنج،  واردات 
واردات برنج از ارز ترجیحی به ارز تالار مبادله تغییر کند.

تاخیر  و  معطلی  که  است  داده  توضیح  نامه  این  در  وی 
چند ماهه تخصیص ارز ترجیحی برای واردات برنج موجب 
افزایش هزینه  خرید اعتباری برنج شده است که در نهایت 
موجب شده قیمت تمام شده واردات برنج معادل بهای ارز 
باید  تجار  را  تاخیر  هزینه های  چراکه  شود،  آزاد  قیمت  با 

متقبل شوند.
تاخیر  دلیل  به  است  شده  متذکر  نامه  این  در  کشاورز 
طولانی پرداخت بهای برنج خریداری شده، دیگر واردات 
برنج به صورت خرید اعتباری ممکن نیست و در صورتیکه 
برنج در  به صادرکنندگان  بدهی خود  نتوانند  واردکنندگان 
با مشکل  کشورهای مبداء را پرداخت کنند، واردات برنج 

روبرو خواهد شد.

حقایق تلخ از کار کودکان؛ از خیابان تا کارگاه های پنهان
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واردکنندگان برنج در انتظار ارز؛ 
انجمن خواستار اقدام فوری شد

مدیرکل دفتر محیط زیست وزارت جهاد کشاورزی نسبت 
به استفاده کشاورزان از مالچ پلاستیکی هشدار داد و گفت: 
بقایای مالچ های پلاستیکی به آب و خاک نفوذ می کند و ما 

نگران افزایش سرطان به این دلایل هستیم. 
جعفر گوهرکانی، مشاور وزیر و مدیرکل دفتر محیط زیست 
وزارت جهاد کشاورزی در چهارمین دوره جشنواره جایزه 
به  اشاره  با  کار  و  کسب  در  زیست  محیط  وجدان   ملی 
ایران، گفت: چالش های  چالش های کشاورزی در جهان و 
کشاورزی در ایران در وهله نخست، تغییر اقلیم، فرسایش 

و آلودگی آب و خاک است.
به گفته گوهرکانی، اگر فکری به صورت جمعی و مشارکتی 
نداشته باشیم، نسل های آینده با چالش های متعددی متوجه 

خواهند شد.
وی با اشاره به وجود مافیا در پلاستیک، گفت: توسعه بیش 
از حد انواع پلاستیک سبب شده که وضعیت محیط زیست 

و دریاها و اقیانوس ها به سمت نابودی پیش برود.
با  کشاورزی  جهاد  وزارت  زیست  محیط  دفتر  مدیرکل 
افزایش سرانه مصرف پلاستیک در کشور، گفت:  به  اشاره 
یکی از دلایل افزایش مصرف پلاستیک استفاده کشاورزان 

از مالچ های پلاستیکی است .
گوهرکانی خاطرنشان کرد: استفاده کشاورزان از مالچ های 
پلاستیکی به دلیل افزایش راندمان آبیاری و کاهش مصرف 
آب بیشتر شده است، اما نگرانی ما عدم جمع آوری بقایای 
نیترات و فلزات  بقایا تبدیل به  مالچ ها از زمین هاست. این 
سنگین شده و اگر به آب و خاک نفوذ کنند، باعث سرطان 

می شوند.

مدیرکل دفتر محیط زیست وزارت جهاد کشاورزی: 

نگران افزایش سرطان به دلیل استفاده 
کشاورزان از مالچ   پلاستیکی هستیم

ترامپ خطاب به نتانیاهو: درباره حمله به ایران حرف نزن!
یک منبع جزئیات گفتگوی میان رئیس جمهور آمریکا و نخست 
وزیر رژیم صهیونیستی درباره مذاکرات هسته ای با ایران را فاش 
کرد.روزنامه عبری زبان هاآرتص به نقل از یک منبع آگاه گزارش 
داد، دونالد ترامپ رئیس جمهور آمریکا در جریان گفتگوی خود 
با بنیامین نتانیاهو نخست وزیر رژیم صهیونیستی از وی خواسته 
درباره موضوع حمله به ایران علناً صحبت نکند.این منبع اضافه 
کرد، نتانیاهو نیز تلاش کرده ترامپ را قانع به توقف مذاکرات 
هسته ای با ایران را کند.وی بیان کرد، ترامپ به نتانیاهو توضیح 
داده که هرگز اجازه نمی دهد در آینده نزدیک به ایران حمله کند.

کشف اسناد همکاری پنهان آژانس با رژیم صهیونیستی
منابع آگاه از کشف اسناد محرمانه ای خبر دادند که نشان می دهد 
آژانس بین المللی انرژی اتمی با رژیم صهیونیستی هماهنگی کامل 
داشته است. این اسناد در عملیات اخیر وزارت اطلاعات ایران 

به دست آمده است
رسمی  نامه های  می دهد  نشان  آمده  دست  به  اسناد  .بررسی 
بوده،  حساس  اطلاعات  حاوی  که  آژانس  به  ایران  محرمانه  و 
رژیم  جاسوسی  نهادهای  اختیار  در  پنهان  کانال های  طریق  از 

صهیونیستی قرار گرفته است.
 یک منبع آگاه در گفت وگو با فارس تأکید کرد: »این اسناد به 
وضوح نشان می دهد آژانس بین المللی انرژی اتمی به جای ایفای 
نقش بی طرفانه، به ابزاری در خدمت اهداف رژیم صهیونیستی 

تبدیل شده است.« 
نتانیاهو: اعتراضات در حال تکه تکه کردن اسرائیل است 

به  حمله  با  صهیونیستی  رژیم  وزیر  نخست  نتانیاهو  بنیامین 
در  در حال حاضر  اسرائیل  که  شرایطی  کرد،  اذعان  معترضین 
آن به سر می برد مایه انبساط خاطر دشمنانش شده است چون 
آنها چند دستگی ما را به چشم می بینند. نتانیاهو افزود: تظاهرات 
مرج  و  هرج  کرده اند  اخیر شرکت  اعتراضات  در  که  کنندگان 
طلبانی بی نام و نشان هستند که سعی می کنند خود را به عنوان 
مدافعین دموکراسی نشان بدهند، وی خطاب به آنها گفت: شما 
تصور می کنید که کی هستید؟ شما ضد دموکراسی و حاکمیت 
قانون هستید.!او  مخالفان خود را به تلاش برای خدشه دار کردن 

چهره اش و بی آبرو کردنش متهم کرد.
ناتو درباره حمله احتمالی روسیه هشدار داد!

برای  نظامی  ائتلاف  این  اعضای  از  درخواست  با  ناتو  دبیرکل 
به  آن،  موشکی  و  پدافندی  قابلیت های  درصدی   400 افزایش 
اذعان کرد.مارک روته،  تجهیز مجدد و سریع روسیه  تسلیح و 
دبیرکل ناتو از اعضای این ائتلاف نظامی تحت رهبری آمریکا 
خواست تا قابلیت های پدافندی و موشکی این ائتلاف را به اندازه 
400 درصد افزایش دهند و دلیل آن را نیز شکاف های نظامی و 
تهدیدهای فزاینده روسیه و چین عنوان کرد!روته با هشدار درباره 
تسلیح و تجهیز مجدد و سریع روسیه و پیشی گرفتن از ناتو از 
حیث تولید مهمات، گفت: روسیه آنچه تمام ناتو ظرف یک سال 

تولید می کند را در سه ماه می سازد. 
افزایش شکاف های شدید داخلی در آمریکا 

با  رابطه  در  روسیه  )سنای(  فدراسیون  شورای  مقام  یک 
ناآرامی های اخیر در شهر لس آنجلس که به گفته وی، یک جنگ 
داخلی است و افزایش بیش از حد تنش ها و شکاف های داخلی 
بعید  را  قرن 21  در  متحده  ایالات  فروپاشی  امکان  آمریکا،  در 
»در  نوشت:  تلگرام خود  کانال  در  پوشکوف  آلکسی  ندانست. 
سر  در  را  روسیه  فروپاشی  رؤیای  بروکسل  مقامات  که  حالی 
می پرورانند - چیزی که هرگز اتفاق نخواهد افتاد - ایالات متحده 
ممکن است اصلی ترین نامزد فروپاشی باشد؛ کشوری که ممکن 
است در برابر شکاف های عمیقی که جامعه آمریکا را می لرزاند، 

تاب نیاورده و فرو بپاشد. 
ایالت کالیفرنیا از ترامپ شکایت کرد 

و  کالیفرنیا  فرماندار  نیوسام  گاوین  جمله   کالیفرنیاز  مقامات 
دادستان کل این ایالت، از دونالد ترامپ به دلیل اعزام نیروهای 
برای  آنجلس  لس  به  دریایی  نیروی  تفنگداران  و  ملی  گارد 
را تصاحب  آن  و  مهاجرتی شکایت کرده  اعتراضات  سرکوب 
بی سابقه قدرت دانستند.این شکایت در دادگاه سان فرانسیسکو 
ثبت شده و در آن از قاضی خواسته شده تا صلاحیت ترامپ 
درباره اعزام نیروهای گارد ملی به لس آنجلس را به عنوان اقدامی 
خلاف متمم دهم قانون اساسی درباره اختیارات ایالتی، مسدود 

کند.
تایید  را  لس آنجلس  به  دریایی  تفنگداران  اعزام  پنتاگون 

کرد 
لس آنجلس  به  دریایی  تفنگداران  اعزام  آمریکا  دفاع  وزارت 
اعزام  بیانیه ای اعلام کرده است که  پنتاگون طی  تأیید کرد.  را 
نیروهای تفنگدار دریایی با هدف تأمین تعداد نیروی کافی برای 
نیروی ویژه 51  صورت گرفته تا بتوان پوشش مداوم منطقه را در 
حمایت از نهاد فدرال تضمین کرد. در این بیانیه آمده است که 
این نیروها »بدون هیچ مشکلی با نیروهای فعلی در منطقه ادغام 
خواهند شد« تا به آنها برای حفاظت »از اماکن فدرال و کارمندان 

فدرال در ناحیه لس آنجلس بزرگ« کمک کنند. 
آغاز مذاکرات تجاری آمریکا و چین در لندن 

مقام های بلندپایه واشنگتن و پکن مذاکرات تجاری سطح بالایی 
را با هدف کاهش تنش های فزاینده میان دو طرف، در لندن آغاز 
به  متقابل رفته و  تعرفه های  اعمال  از  فراتر  این تنش ها  کردند. 
جهانی  تأمین  زنجیره های  که  رسیده  صادراتی  محدودیت های 
»لانکستر  کاخ  در  نشست  است.این  داده  قرار  تأثیر  تحت  را 
به  آمریکا  از  هیاتی عالی رتبه  برگزار می شود و در آن  هاوس« 
ریاست »اسکات بسنت« وزیر خزانه داری، »هاوارد لوتنیک« وزیر 
بازرگانی و »جیمیسون گریر« نماینده تجاری این کشور حضور 

دارد.
واشنگتن دیگر نقش غالبی در صحنه بین المللی ندارد 

نخست وزیر کانادا گفت که واشنگتن دیگر نقش غالبی در صحنه 
بین المللی ندارد. »مارک کارنی« تاکید کرد که کانادا به هدف 
هزینه های تعیین شده از سوی ناتو معادل 2 درصد از محل تولید 
مقرر دست خواهد  از موعد  پنج سال زودتر  ناخالص داخلی، 
یافت.وی گفت: »ما در طول جنگ سرد و در دهه های پس از آن، 
زمانی که ایالات متحده نقش غالبی در صحنه بین المللی داشت، 
در کنار آمریکایی ها ایستادیم. امروز، آن نقش غالب، دیگر وجود 

ندارد و به تاریخ پیوسته است«.
از استارمر برای تحریم  انگلیسی  درخواست قانون گذاران 

رژیم صهیونیستی
گروهی متشکل از ۹6 نماینده پارلمان انگلیس در نامه خود به 
»کر استارمر« نخست وزیر این کشور، نگرانی عمیق خود را نسبت 
از دولت  ابراز کردند و  به خشونت بی رحمانه علیه فلسطینیان 
لندن خواستند تا توافق نامه تجارت و مشارکت انگلیس و رژیم 

صهیونیستی را تعلیق کند.
آنها در نامه خود خواستار اعمال تحریم های هدفمند، ممنوعیت 
تجارت با شهرک های غیرقانونی صهیونیستی و تعلیق توافق نامه 
تجاری بین دو طرف شدند.این نامه هشدار می دهد که »تصمیمات 
با  ارتباط  در  مهاجرتی  سازمان های  تحریم  برای  انگلیس  اخیر 

نقض حقوق بشر، به اندازه کافی نیست.«
 عضو کنگره آمریکا: »الجولانی« آماده صلح با تل آویو است

عضو کنگره آمریکا از آمادگی الجولانی برای عادی سازی روابط 
با رژیم صهیونیستی خبر داد.مارلین استاتسمن عضو کنگره آمریکا 
فاش کرد که ابومحمد الجولانی سرکرده تروریست های حاکم بر 
سوریه آمادگی خود را برای صلح با رژیم صهیونیستی و مذاکره 
در خصوص بلندی های جولان به شرط محافظت از اتحاد سوریه 
اعلام کرده است.وی گفت که با الجولانی صحبت کرده و وی در 
این گفتگوها بر آمادگی خود برای حل و فصل سیاسی اختلافات 
با رژیم صهیونیستی از جمله موضوع بلندی های اشغالی جولان 

تاکید کرده است.



3   چهار شنبه 21 خرداد 1404-11 ژوئن  2025 -15 ذی الحجه  1446 - شماره  7477
گیلان گیلان

اجرای ویژه  برنامه های فرهنگی به 
مناسبت دهه ولایت و امامت

 در منطقه آزاد انزلی 

استاندار گیلان در دیدار با سفیر جدید ایران در باکو:

مرز آستارا ظرفیت تبدیل  شدن به قطب ترانزیتی منطقه را دارد

جمهوری  در  ایران  جدید  سفیر  با  دیدار  در  گیلان  استاندار 
در  آستارا  مرز  راهبردی  جایگاه  به  اشاره  با  آذربایجان، 
کریدور بین المللی شمال - جنوب، خواستار تسریع در توسعه 
و  تجاری  تعاملات  ارتقای  برای  مرز  این  زیرساخت های 

ترانزیتی بین دو کشور شد. 
با مجتبی دمیرچی لو، سفیر جدید  هادی حق شناس در دیدار 
اهمیت  بر  آذربایجان،  جمهوری  در  ایران  اسلامی  جمهوری 
نقش آفرینی دیپلماسی اقتصادی در تحکیم روابط بین دو کشور 
همسایه تأکید کرد و گفت: مأموریت شما در یکی از مهم ترین 
شده  آغاز  آذربایجان  جمهوری  و  ایران  همکاری های  مقاطع 
است. امید می رود در دوره مسئولیت شما، شاهد جهشی مؤثر 
باشیم.او  ترانزیتی  و  فرهنگی  اقتصادی،  تعاملات  ارتقای  در 
تنها  مرز،  این  داد:  ادامه  آستارا،  مرز  به ظرفیت های  اشاره  با 
با جمهوری آذربایجان  ایران  گذرگاه زمینی، ریلی و دریایی 
تردد و عبور روزانه  میلیون  از دو  بیش  است و سال گذشته 
قابلیت تبدیل  شدن  ۵۰۰ کامیون از آن ثبت شد. مرز آستارا 
دارد،  را  قفقاز  منطقه  در  ترانزیتی  و  لجستیکی  قطب  یک  به 
اما دستیابی به این هدف، مستلزم توسعه فوری زیرساخت ها 

در حوزه های گمرکی، بارانداز، انبارداری و حمل ونقل است.
اظهار  آستارا،  آهن  فعلی خط  به ظرفیت  اشاره  با  حق شناس 
که  می شود  کشور  وارد  مرز  این  از  واگن   ۳۵ روزانه  کرد: 
با تکمیل خط ریلی  بازمی گردند.  به مقصد  بارگیری،  از  پس 
افزایش  به صورت چشمگیری  ریلی  ظرفیت  آستارا،   - رشت 

خواهد یافت.
استاندار گیلان با تأکید بر نقش آفرینی این استان در کریدور 
هماهنگی  با  است  آماده  گیلان  کرد:  بیان  جنوب،   - شمال 
وزارتخانه های مرتبط، نقش مؤثری در تحقق اهداف سیاست 

خارجی اقتصادی جمهوری اسلامی ایران ایفا کند.
پسماند و فاضلاب؛ اولویت های مغفول توسعه گیلان

استاندار گیلان همچنین  در دیدار با جمعی از طلاب گیلانی 
حوزه علمیه قم که با همراهی آیت الله فلاحتی، نماینده ولی فقیه 
در استان برگزار شد،  با تأکید بر ضرورت مواجهه علمی و 
جهادی با مسائل زیربنایی استان، بحران پسماند، عقب ماندگی 
در شبکه فاضلاب و کاهش نرخ رشد جمعیت را از مهم ترین 
هم افزایی  خواستار  و  دانست  گیلان  پیش روی  چالش های 
برای  اجرایی  مدیران  و  فرهنگی  نخبگان  علمیه،  حوزه های 

عبور از وضعیت موجود شد.
گیلان  کنونی  شرایط  به حساسیت  اشاره  با  هادی حق شناس 
نگاهی  استان مستلزم  اظهار داشت: حل چالش های زیربنایی 
فراتر از روزمرگی اداری و نیازمند مشارکت فکری نهادهای 

دینی و نخبگان حوزوی است.
نامتوازن  پیشرفت  پسماند،  بحران  نظیر  مسائلی  افزود:  وی 
شبکه فاضلاب شهری، و روند نزولی نرخ رشد جمعیت، زنگ 
خطری برای آینده گیلان به شمار می روند که اگر به موقع برای 
آنها برنامه ریزی نشود، منجر به آسیب های بلندمدت اجتماعی، 

زیست محیطی و اقتصادی خواهند شد.
در  زباله  دفن  نامناسب  به وضعیت  اشاره  با  گیلان  استاندار   
مناطقی  در  پسماند  دفن  داشت:  اظهار  رشت  سراوان  منطقه 
گذشته  راهبردی  اشتباه  زیرزمینی  آب های  بالای  سطح  با 
بوده و تقریبا در همه استان ها به غیر از گیلان و مازندران، 
زباله ریجکتی در مناطق خشک و بیابانی به طور اصولی و با 

کمترین آسیب به محیط زیست دفن می شود.
وی با بیان اینکه تنها ۶۶ درصد از پروژه های فاضلاب شهری 
اینکه  وجود  با  افزود:  داشته اند،  فیزیکی  پیشرفت  گیلان  در 
جمعیت گیلان حدود ۲.۶ درصد از جمعیت کشور را تشکیل 
می دهد، اما در حوزه زیرساخت های تصفیه فاضلاب، همچنان 
با عقب ماندگی محسوسی مواجه هستیم که سلامت عمومی و 

محیط زیست استان را تهدید می کند.
حق شناس کاهش نرخ رشد جمعیت را یک دغدغه مهم برای 
آینده استان دانست و گفت: توسعه بدون جمعیت معنا ندارد و 
لازم است نهادهای فرهنگی و دینی با پشتیبانی از سیاست های 
تسهیل ازدواج، تأمین مسکن و اشتغال جوانان، در این مسیر 

نقش آفرین باشند.
وی همچنین به افزایش پروازهای بین المللی در فرودگاه سردار 
جنگل رشت اشاره کرد و گفت: طی هفته گذشته بیش از ۴۰ 
پرواز از مقاصدی نظیر عراق و عتبات وارد گیلان شده اند که 
نویدبخش شکل گیری محور جدیدی از گردشگری مذهبی و 

فرهنگی برای استان است.
طبیعت  حفظ  برای  اگر  کرد:  تأکید  پایان  در  گیلان  استاندار 
به  اگر  و  نکنیم،  اقدامی  است  استان  توسعه  که ظرف  گیلان 
نداشته  توجه  ظرف  این  مظروف  به عنوان  آن  انسانی  نیروی 
نخواهد  باقی  توسعه  و  آینده نگری  برای  چیزی  دیگر  باشیم، 

ماند.

مدیر کل صمت گیلان گفت: یکی از بزرگ ترین تولیدکنندگان 
نیروگاه  با راه اندازی  تجهیزات سرمایشی و گرمایشی گیلان 
نیاز خط تولید خود  ناترازی برق مورد  ۱۰ مگاواتی گازی، 
»سید  همراه  به  پورحیدری«  است.»تیمور  کرده  جبران  را 
استانداری  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون  مصباحی«  الهیار 
نیروگاه  احداث  محل  و  رشت  شهر  صنعتی  ظرفیت های  از 
مقیاس کوچک گازی در شرکت ایران رادیاتور بازدید کرد. 
عمل  ابتکار  با  داشت:  اظهار  بازدید  این  در  پورحیدری 
به طور  تولید  خط  برق  ناترازی  کسری  صنعتی،  واحد  این 
مؤثری جبران شده است.وی با تأکید بر ضرورت رفع چالش 
انرژی توسط واحدهای بزرگ صنعتی افزود: ناترازی انرژی 
مشکل،  این  از  برون رفت  برای  اما  است،  واقعیت  یک  برق 
نیروگاه های  با احداث  باید هرچه سریع تر  نیز  سایر واحدها 

گازسوز و استفاده از مبدل های انرژی، کمبود برق موردنیاز 
گیلان  صمت  کل  کنند.مدیر  تأمین  را  خود  کارخانه های 
به مراتب  گاز  مصرف  که  گرما  فصل  در  کرد:  خاطرنشان 
ژنراتورها  برای  گاز  از  می توانند  کارخانجات  است،  کمتر 

و مبدل های انرژی به منظور تأمین برق خطوط تولید استفاده 
نیروگاه های  تأسیس  اینکه  به  اشاره  با  کنند.پورحیدری 
اختصاصی می تواند چالش قطعی برق صنایع را تا حد زیادی 
برطرف کند، افزود: با شرایط کنونی ناترازی انرژی، چاره ای 

جز احداث نیروگاه های کوچک مقیاس نیست. 
این  هزینه های  آن،  از  حاصل  سود  و  تولید  استمرار  با 
از  جلوگیری  همچنین  شد.وی  خواهد  جبران  سرمایه گذاری 
چرخه  تداوم  با  را  مشتریان  حفظ  و  انسانی  نیروی  تعدیل 
اقتصادی  شرایط  در  کرد:  تأکید  و  دانست  امکان پذیر  تولید 
کنونی، توقف تولید، خواب سرمایه، تعدیل نیرو و از دست 
نیروگاه  احداث  نیستند.  مطلوبی  گزینه های  بازار  سهم  دادن 
توقف  از  بهتر  به مراتب  اما  است،  هزینه بر  هرچند  کوچک 

فعالیت های تولیدی است.

قدیمی  ناوگان  نوسازی  از  گیلان  منطقه ای  برق  مدیرعامل 
و  داد  خبر  استان  برق  شبکه  ترانسفورماتورهای  فرسوده  و 
بنیادی جوانسازی اصلی ترین تجهیز پست های  گفت: پروژه 
برق، با جایگزینی یک ترانسفورماتور ۲۰۰ مگاولت آمپری با 
شهید  انتقال  پست  در  آمپری  مگاولت   ۱۶۰ ترانسفورماتور 

عضدی، رسما عملیاتی و اجرایی شد. 
عنوان  به  فرسودگی  پدیده  به  اشاره  با  دشت بزرگ  محمود 
ناوگان  نوسازی  برق گیلان، گفت:  اصلی ترین چالش شبکه 
در  گیلان  برق  شبکه  ترانسفورماتورهای  فرسوده  و  قدیمی 

پست انتقال شهید عضدی رسما کلید خورد.
وی از این پروژه به عنوان پروژه حیاتی گذر از پیک ۱۴۰۴ 
یاد کرد و گفت: افزایش ظرفیت پست انتقال شهید عضدی 

اطمینان  قابلیت  تقویت  و  افزایش  در  بزرگ  گامی  رشت 
اقدام  و  مضاعف  تلاش  با  که  بوده  برق  شبکه  پایداری  و 
به  جاری  سال  بار  اوج  از  قبل  پروژه  این  اول  فاز  جهادی 

ثمر خواهد نشست.
مدیرعامل شرکت برق منطقه ای گیلان نوسازی و جوانسازی 

و  عنوان  فعلی  برهه  در  شرکت  رسالت  اصلی ترین  را 
ترانسفورماتور  تعویض  زیربنایی  پروژه  کرد:  نشان  خاطر 
تاب آوری  افزایش  در  موثری  نقش  عضدی،  پست  قدیمی 
پروژه  این  می کند.  ایفا  گیلان  استان  حیاتی  زیرساخت های 
 ۱۶۰ ترانسفورماتور  یک  فاز  هر  در  و  اجرا  فاز  دو  در 
مگاولت آمپر برکنار و یک ترانسفورماتور ۲۰۰ مگاولت آمپر 

جایگزین آن خواهد شد.
فاز  برای  تومان  میلیارد   ۱۶۰ اینکه  به  اشاره  با  دشت بزرگ 
کرد:  تصریح  مگاپروژه سرمایه گذاری خواهد شد،  این  اول 
با اجرای فاز اول و دوم پروژه فوق، ظرفیت توان الکتریکی 
 ۴۰۰ به  مگاولت آمپر   ۳۲۰ از  عضدی  شهید  انتقال  پست 

مگاولت آمپر و به میزان ۲۵ درصد افزایش خواهد یافت.

بیمارستان  از  سرزده  بازدید  در  گیلان  استان  کل  بازرس 
مدیران  برخی  ضعیف  عملکرد  از  انتقاد  ضمن  انزلی  بندر 
و  درمانی  خدمات  موانع  رفع  ضرورت  بر  مشکلات،  در 

جابه جایی مدیران ناکارآمد تأکید کرد و گفت : 
بیمارستان ها به هیچ وجه پذیرفتنی  هرج ومرج در 

نیست .
همراهی  با  استان  کل  بازرس  آقایی«  »احمدد 
بندر  بیمارستان شهر  از  اداره کل  این  کارشناسان 

انزلی بازدید کرد.
انزلی  بندر  بازدید که فرماندار شهرستان  این  در 
نیز آقایی را همراهی می کرد، بخش های مختلف 
بیمارستان و نحوه رسیدگی به مراجعه کنندگان و 

بیماران مورد بررسی قرار گرفت.
آقایی با اشاره به اینکه برخی اماکن به دلیل نوع 
برخوردارند،  بالایی  قداست  از  خود  عملکرد 
مراکز  و  بیمارستان ها  در  فعالیت  داشت:  اظهار 
درمانی، هم مقدس است و هم دشوار؛ آن هم به 
دلیل ساختار و کارکرد این مراکزو  لازم می دانم 
پرسنل  و  درمان  کادر  پرستاران،  خدمات  از 

زحمت کش این بیمارستان به طور ویژه تقدیر و تشکر کنم.
دستگاه های  اینکه  بر  تأکید  با  گیلان  استان  کل  بازرس 

نظارتی در تقابل با مدیران نیستند
قانون،  اساس  بر  افزود:  دارند،  قرار  آنان  کنار  در  بلکه   
برخی نهادها نظیر سازمان بازرسی و یا فرمانداری شهرستان 
شهروندی  حقوق  بررسی  برای  که  دارند  را  صلاحیت  این 
شده  درمانی  مراکز  وارد  کارکنان،  با  مرتبط  مسائل  نیز  و 

را  بیماران  به  نحوه رسیدگی  ازجمله  مختلف  موضوعات  و 
بررسی کنند. 

درمانی  یا  نظارتی  حوزه  در  فاقد صلاحیت  که  کسانی  اما 

هستند، حق دخالت در امور مدیریتی را ندارند.
هرج ومرج در بیمارستان ها به هیچ وجه پذیرفتنی نیست 
هیچ وجه  به  بیمارستان ها  در  هرج ومرج  داد:  ادامه  وی 
پذیرفتنی نیست، زیرا با جان مردم سروکار داریم و بی نظمی 

در این مراکز، موجب نقص در ارائه خدمات خواهد شد.
است  ممکن  »چگونه  که  پرسش  این  طرح  با  آقایی 
این  در  او  بیمار  هفته هاست  که  کند  اعلام  ارباب رجوع 

بیمارستان را  اما تاکنون دفتر رئیس  بیمارستان بستری است 
باز ندیده است؟« گفت: برخی مدیران اگر در رفع موانع و 
مشکلات حوزه کاری خود ناتوان هستند، باید جای خود را 

به مدیران توانمند بدهند.
وی تأکید کرد: بررسی های بازرسان ما نشان می دهد 
برخی مشکلات پیشین این بیمارستان، ازجمله مسئله 
و  است  باقی   خود  قوت  به  همچنان  نوبت دهی، 
انتظار  بیماران سالخورده، ساعت ها در  به ویژه  مردم، 

می مانند و دچار مشقت می شوند.
یکی  اینکه  به  اشاره  با  گیلان  استان  کل  بازرس 
حضور  عدم  انزلی،  بندر  مردم  اصلی  گلایه های  از 
خاطرنشان  است،  درمانی  مراکز  در  پزشکان  به موقع 
و  اسلامی  نظام  قرمز  خط  مردم  سلامت  کرد: 

دستگاه های نظارتی است.
 پزشکان باید در ساعات موظفی خود در بیمارستان 
آنان  با  صورت،  این  غیر  در  باشند؛  داشته  حضور 

برخورد قانونی خواهد شد.
ازجمله  بیمارستان  مسائل  سایر  بازدید،  این  در 
و  سی تی اسکن  دستگاه  ورود  نیمه کاره،  ساختمان 
تهیه دستگاه زباله سوز جدید نیز مورد پیگیری قرار گرفت و 

بر لزوم رفع موانع برای حل این موارد تأکید شد.
هیئت  و  گیلان  استان  کل  بازرس  سرزده  حضور  ادامه  در 
شهرداری  از  نیز  بازدیدی  انزلی،  بندر  شهرستان  در  همراه 
این شهر صورت گرفت و نحوه خدمات رسانی به مراجعان، 
روند صدور پروانه و سایر موضوعات مطروحه مورد بررسی 

قرار گرفت

به مناسبت دهه ولایت و امامت، مجموعه ای از برنامه های 
نشاط  ارتقاء  هدف  با  ورزشی  و  اجتماعی  فرهنگی، 
انزلی  آزاد  منطقه  در  دینی  ارزش های  ترویج  و  اجتماعی 
اجتماعی  فرهنگی،  مدیر  نیکوی«  »پونه  می شود.  برگزار 
هم  کرد:  اعلام  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  گردشگری  و 
برنامه های  امامت، ویژه   فرا رسیدن دهه ولایت و  با   زمان 
فرهنگی و اجتماعی متنوعی باهدف ارتقاء نشاط اجتماعی 
در  منطقه  سطح  در  فرهنگی  و  دینی  ارزش های  ترویج  و 

حال برگزاری است.
سالم سازی  طرح  داشت:  اظهار  خبر  این  اعلام  با  نیکوی 
با  انزلی  آزاد  منطقه  محدوده  روستای   ۱۵ در  سواحل 
استقرار ناجیان غریق، گروه های هلال احمر و تیم های امداد 
و  گردشگران  رفاه  و  ایمنی  تا  است  شده  آغاز  نجات  و 
ساکنان در ایام تابستان تأمین گردد.مدیر فرهنگی، اجتماعی 
و گردشگری سازمان همچنین از برگزاری ۳ کنسرت در ۶ 
سانس در منطقه آزاد و جشن باشکوه عید سعید غدیر خم 

در فاز تجارت و گردشگری و نیز در محلات منطقه خبر 
داد و افزود: باهدف ایجاد فضایی پرنشاط برای خانواده ها، 
خوب«  »حس  عنوان  تحت  آموزشی  و  فرهنگی  غرفه های 
و  کودکان  برای  ویژه برنامه هایی  که  شد  خواهد  برپا 

گروه های مختلف سنی در نظر گرفته شده است.
نیکوی با اشاره به پیش رو بودن ایام شهادت شهید منطقه 
شهید  یادواره  برگزاری  و  جعفری نیا  جهانگیر  انزلی  آزاد 
ایام  این  تبلیغی  اقدامات  و  انزلی  ناحیه  سپاه  همکاری  با 
خاطرنشان کرد: مراسم یادواره با حضور چهره های مطرح 
ایثار و مقاومت در ۲۲ خرداد بر سر مزار آن شهید والامقام 
محوریت  با  محیطی  تبلیغات  گفت:  می شود.وی  برگزار 
سواحل  منطقه،  سطح  در  حجاب  و  عفاف  فرهنگ  ترویج 
پیامک های  همچنین  و  می شود  اجرا  عمومی  فضاهای  و 
فرهنگی و آموزشی با این مضمون برای گردشگران ورودی 
ارسال خواهد شد.نیکوی در ادامه به برنامه های ورزشی و 
برگزاری مسابقات فوتبال ساحلی زیرگروه لیگ یک کشور 
نیز اشاره کرد  تفریحات دریایی  نیمه دوم خردادماه و  در 
و گفت: این فعالیت ها و برنامه های ورزشی مانند مسابقات 
و  تحرک  شادابی،  ایجاد  باهدف  کشوری  ساحلی  والیبال 
مراکز  و  سواحل  در  و  طراحی  جسمی  سلامت  ارتقای 

گردشگری منطقه آزاد انزلی در حال اجراست.
منطقه  سازمان  گردشگری  و  اجتماعی  فرهنگی،  مدیر 
و  محیط زیست  هفته  به  اشاره  با  پایان  در  انزلی  آزاد 
خلاق  صنایع دستی  رویکرد  با  فرهنگی  تیم های  استقرار 
برای  اقیانوس  روز  مناسبت  به  نوجوانان  و  کودکان  ویژه 
دوستداران محیط زیست و آموزش میدانی تفکیک پسماند 
برنامه ها  این  با عروسک های دست ساز تأکید کرد: اجرای 
با رویکرد جذب گردشگر، ارتقاء سطح خدمات و افزایش 

رضایتمندی مردم در دستور کار این سازمان قرار دارد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب گیلان از معافیت بیش از 
۵۸ هزار مددجوی تحت پوشش نهادهای حمایتی این استان 

از پرداخت آب بها تا سقف الگوی مصرف خبر داد.
علیرضا غیاثی با اشاره به اجرای سیاست های حمایتی دولت 
میان  تعامل  پی  در  کرد:  اظهار  عمومی  خدمات  حوزه  در 
امام  امداد  کمیته  با  گیلان  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت 
خمینی )ره( و سازمان بهزیستی، در سال گذشته ۵۸ هزار و 
۹۴۱ مشترک تحت پوشش این نهادها از پرداخت آب بها تا 

سقف الگوی مصرف معاف شدند.
وی افزود: از این تعداد، ۴۷ هزار و ۲۱۲ نفر از مددجویان 
در  که  هستند  )ره(  خمینی  امام  امداد  کمیته  پوشش  تحت 

چارچوب این طرح از معافیت بهره مند شده اند.
مدیرعامل آبفای گیلان همچنین از معافیت ۹۹۷ متقاضی تحت 
پوشش نهادهای حمایتی از پرداخت هزینه خرید انشعاب آب 
خبر داد و گفت: این اقدام با هدف کاهش فشارهای اقتصادی 
معیشتی  حداقل های  تأمین  به  کمک  و  آسیب پذیر  اقشار  بر 
این  اجتماعی  راستای مسئولیت های  نیازمند، در  خانوارهای 

شرکت صورت گرفته است.
غیاثی ادامه داد: در همین بازه زمانی، ۳۵۰ هزار و ۵۲۸ قبض 
آب شامل ۱۶۲ هزار و ۱۶۳ قبض در مناطق شهری و ۱۸۸ 
الگوی  رعایت  با  روستایی،  مناطق  در  قبض   ۳۶۵ و  هزار 

مصرف مشمول تخفیف شده اند.
وی تصریح کرد: شرکت آب و فاضلاب گیلان آمادگی دارد 
اجرای طرح های  نیز  نهادهای حمایتی  سایر  با  تعامل  در  تا 

مشابه را در دستور کار قرار دهد.

مدیرکل مدیریت بحران گیلان گفت: تاکنون بیش از ۳۸ هزار 
کشاورز شامل ۱۹ هزار و ۵۰۰ نفر شالیکار در سطح ۱۶ هزار 

و ۴۰۰ هکتار اقدام به بیمه محصول خود کردند. 
محمدعلی ویشکایی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به آغاز بیمه 
محصولات کشاورزی استان گیلان از ابتدای فصل زراعی)مهر 
۱۴۰۳(، اظهار کرد: بیمه محصولات کشاورزی همچنان ادامه 
تلفنی  و  حضوری  صورت  به  می توانند  کشاورزان  و  دارد 
اقدام به خرید بیمه نامه کنند و از تخفیفات و تمهیدات ویژه 
بهره ببرند.وی از کشاورزان خواست برای خرید بیمه نامه به 
نمایندگی های صندوق بیمه کشاورزی و شعب بانک کشاورزی 
آنها  با  یا  و مدیریت های منتخب جهاد کشاورزی مراجعه و 
تماس حاصل کنند.مدیرکل مدیریت بحران گیلان با بیان اینکه 
مهلت بیمه کشاورزی محصول برنج و هندوانه تا پایان خرداد 
است و سایر محصولات بدون توقف ادامه دارد، تاکید کرد: 
بیش از ۷۰ محصول باغی، زراعی، دامی، شیلاتی، طیور، زنبور 
عسل، منابع طبیعی، مراتع و درختان میوه مشمول بیمه هستند. 
همچنین عوامل تولید کشاورزی مثل گلخانه و مرغداری و... 
به  اشاره  با  دارد.وی  قرار  کشاورزی  بیمه  پوشش  تحت  نیز 
خرید بیمه نامه توسط ۲۳ هزار و ۳۴۰ شالیکار در سطح ۱۹ 
هزار و ۳۷۱ هکتار در سال گذشته، تصریح کرد: به دلیل بروز 
خسارت سرما، سیل و باران های فصلی، به ۲۶ هزار و ۷۰۸ نفر 
در یک تا دو مرحله، بالغ بر ۹۱ میلیارد تومان غرامت پرداخت 
بحران گیلان خاطرنشان کرد: در سال  مدیریت  شد.مدیرکل 
بیمه گذاران  به  غرامت  تومان  میلیارد   ۱۵۲ گذشته  زراعی 
خسارت دیده در همه محصولات کشاورزی پرداخت شد که 
این مبلغ برای محصول برنج سه برابر و برای محصول چای 
چهار برابر و برای آبزیان ۱۰ برابر و برای گل گاوزبان ۳۰ برابر 
حق بیمه دریافتی  بوده که نشان دهنده وجود عوامل خسارت زا 
در استان و حمایتی بودن سیاست های صندوق بیمه کشاورزی 
کشاورزی  بخش  در  کرد:  تاکید  است.ویشکاهی  استان  در 
طریق  از  خسارت دیدگان  به  مساعدت ها  و  کمک ها  تمامی 

صندوق بیمه کشاورزی انجام می شود.

رئیس ستاد توسعه و بازسازی عتبات عالیات گیلان گفت: این 
استان در طرح توسعه حرم های مطهر ۶ امام معصوم)ع( و بارگاه 
ملکوتی حضرت ابوالفضل عباس )ع( در عراق فعالیت دارد. 
مجبد دوهندو اظهار کرد: برای بازسازی مرقد مطهر ائمه اطهار 
در عراق، از اقصی نقاط جهان و از ادیان مختلف مشارکت 
دارند و مردم گیلان هم در این زمینه سهم خود را ادا می کنند.

وی تاکید کرد: این امامان متبرکه فقط متعلق به شیعیان نیست 
و همه ارادتمندان و علاقمندان اعم از اهل سنت و شیعه و سایر 
ادیان و مذاهب ارادت خاصی به ائمه اطهار دارند.وی افزود: 
با توجه به اینکه شرکت در بازسازی عتبات عالیات؛ باقیات و 
صالحات و صدقه جاریه است، هر شخصی که بخواهد یک 
صدقه جاریه از خود داشته باشد، شرکت در توسعه و بازسازی 
بارگاه های ملکوتی ائمه اطهار)ع( یکی از بهترین گزینه هاست.

دوهندو با اشاره به اینکه ستاد بازسازی عتبات عالیات در سال 
۸۲ با پیشنهاد سردار شهید حاج قاسم سلیمانی تشکیل و راه 
اندازی شد، افزود: تاکنون نیز این ستاد برای توسعه و بازسازی 
بارگاه ها و صحن های حرم های مطهر امامان بزگوار خدمات 
ارزنده ای انجام داده است.رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات 
گیلان اضافه کرد: البته این ستاد ۲ ماموریت بزرگ دارد که 
یکی از این ماموریتها، توسعه حرم های مطهر امامان معصوم 
در کشور عراق است و ماموریت دوم نیز پذیرایی از زائران 
پیاده روی اربعین حسینی)ع( با برپایی موکب ها است.دوهندو 
ادامه داد: در زمینه ماموریت نخست، این ستاد فقط، طی سال 
این  که  کرد  آوری  نذورات جمع  ریال  میلیارد  گذشته ۱۰۵ 
وجوه توسط مردم متدین گیلان و همچنین ارادتمندان به اهل 
بیت)ع( از سراسر جهان حتی کشورهای آفریقایی نیز پرداخت 
شده و امید است که این رقم برای امسال افزایش چشمگیری 
یابد.وی افزود: توسعه مرقد مطهر امامان معصوم)ع( یک کار 
انجام  عالیات  عتبات  بازسازی  ستاد  توسط  که  است  مردمی 
می شود و در این راستا پول های نذورات جمع آوری و برای 
توسعه بارگاه های ملکوتی امامان معصوم )ع( در عراق هزینه 

می شود.

محل  در  حضور  با  گیلان  اجتماعی  تأمین  درمان  مدیر 
اجتماعی  تأمین  تخصصی  درمانگاه  بزرگ ترین  احداث 
از آغاز  اکرم )ص(،  بیمارستان حضرت رسول  در محوطه 

عملیات اجرایی این پروژه بازدید به عمل آورد.
بیمارستان  در  حضور  با  رودسری«  حبیبی  »فرید  دکتر 
مختلف  بخش های  از  رشت،  )ص(  اکرم  رسول  حضرت 

این مرکز درمانی و پروژه درمانگاه تخصصی بازدید کرد.
در جریان این بازدید، دکتر حبیبی با حضور در بخش های 
خدمات  ارائه  روند  بررسی  ضمن  بیمارستان،  مختلف 
و دغدغه های  نیازها  مسائل،  در جریان  نزدیک  از  درمانی، 

کارکنان و بیماران قرار گرفت.
وی با تأکید بر لزوم ارتقاء مستمر کیفیت خدمات درمانی، 
از ظرفیت های موجود  بهره مندی  بر تقویت زیرساخت ها و 

در جهت افزایش رضایت مندی بیمه شدگان تأکید کرد.
در  حضور  با  همچنین  گیلان  اجتماعی  تأمین  درمان  مدیر 
محل احداث بزرگ ترین درمانگاه تخصصی تأمین اجتماعی 
از آغاز  اکرم )ص(،  بیمارستان حضرت رسول  در محوطه 
این طرح  آورد.  به عمل  بازدید  پروژه  این  اجرایی  عملیات 
بزرگ با هدف توسعه خدمات تخصصی و بهبود دسترسی 
بیمه شدگان به خدمات درمانی با کیفیت در دستور کار قرار 
مدیریت  راهبردی  اولویت های  از  یکی  عنوان  به  و  گرفته 

درمان استان دنبال می شود.
دکتر حبیبی در حاشیه این بازدید با اشاره به نقش راهبردی 
خدمات  ارائه  در  )ص(  اکرم  رسول  حضرت  بیمارستان 
تأمین  داشت:  اظهار  استان،  بیمه شدگان  جامعه  به  درمانی 
اجتماعی با نگاه مسئولانه به توسعه زیرساخت های درمانی، 
تلاش دارد با بهره گیری از منابع انسانی متخصص و امکانات 

نوین، پاسخگوی نیازهای رو به رشد بیمه شدگان باشد.
وی همچنین ابراز امیدواری کرد با بهره برداری از درمانگاه 
تخصصی جدید، گام مؤثری در مسیر ارتقاء کیفی و کمی 

خدمات درمانی در سطح استان گیلان برداشته شود.

۵۸ هزار مددجوی گیلانی از 
پرداخت آب بها معاف شدند

مدیرکل مدیریت بحران استان گیلان:

کشاورزان محصولات 
خود را بیمه کنند

گیلان در بازسازی حرم های
 ۶ امام معصوم و حضرت عباس در 

عراق فعالیت دارد

آغاز عملیات اجرایی بزرگترین درمانگاه 
تخصصی تامین اجتماعی گیلان

مدیر کل صمت گیلان :

یک واحد صنعتی در گیلان با راه اندازی نیروگاه گازی ناترازی برق را جبران کرد

مدیرعامل برق منطقه ای گیلان خبر داد 

نوسازی پست انتقال شهید عضدی رشت با سرمایه گذاری ۱۶۰ میلیارد تومانی

بازرس کل گیلان:

 مدیران ناتوان جای خود را به افراد توانمند بدهند



ویتامین D؛ نسخه ای طبیعی برای 
کند کردن روند پیری؟

آیا خوردن روزانه تخم مرغ 
برای سلامتی مفید است؟

سالم  چربی های  و  ویتامین ها  پروتئین،  از  سرشار  تخم مرغ 
است، اما به دلیل محتوای بالای کلسترولش شهرتی دوگانه 
پیدا کرده است. با این حال، برای بیشتر مردم، مصرف روزانه 

تخم مرغ می تواند بخشی از یک رژیم غذایی متعادل باشد.
سالم  چربی های  و  ویتامین ها  پروتئین،  از  سرشار  تخم مرغ 
است، اما به دلیل محتوای بالای کلسترولش شهرتی دوگانه 
پیدا کرده است. با این حال، برای بیشتر مردم، مصرف روزانه 

تخم مرغ می تواند بخشی از یک رژیم غذایی متعادل باشد.
سالم  چربی های  و  ویتامین ها  پروتئین،  از  سرشار  تخم مرغ 
است، اما به دلیل محتوای بالای کلسترولش شهرتی دوگانه 
پیدا کرده است. با این حال، برای بیشتر مردم، مصرف روزانه 

تخم مرغ می تواند بخشی از یک رژیم غذایی متعادل باشد.
مزایای مصرف روزانه تخم مرغ

۱. کمک به افزایش توده عضلانی
بدن برای ساخت و حفظ توده عضلانی به پروتئین نیاز دارد. 

سه تخم مرغ منبعی غنی از موارد زیر هستند:
 پروتئین

اسیدهای آمینه
 کولین
 سلنیوم

B ویتامین های گروه 
قدرتی،  تمرینات  با  همراه  به ویژه  کافی  پروتئین  مصرف 
می تواند به افزایش توده عضلانی کمک کند. البته این تأثیر 

بستگی به رژیم غذایی کلی شما نیز دارد.
۲. کاهش خطر ابتلا به بیماری های مزمن

ترکیباتی که آسیب  آنتی اکسیدان است؛  از  تخم مرغ سرشار 
سلولی ناشی از رادیکال های آزاد را کاهش می دهند. استرس 
به  منجر  می تواند  آزاد(  رادیکال های  )تجمع  اکسیداتیو 
بیماری های مزمنی مانند دیابت، سرطان و بیماری قلبی شود.

مصرف غذاهای سرشار از آنتی اکسیدان، از جمله تخم مرغ، 
در  اگر  دهد.  کاهش  را  بیماری ها  این  خطر  است  ممکن 
معرض خطر بیماری قلبی هستید، پیش از افزودن تخم مرغ به 

رژیم روزانه تان با پزشک مشورت کنید.
۳. کاهش التهاب

آنتی اکسیدان ها و مواد مغذی دیگری است  تخم مرغ حاوی 
که ممکن است به کاهش التهاب کمک کنند. پژوهش هایی 
نشانگرهای  بهبود  با  تخم مرغ  روزانه  مصرف  می دهد  نشان 
زیستی التهاب مرتبط است. بیشتر این مواد مغذی در زرده 
این  است  ممکن  سفیده  مصرف  و  می شود  یافت  تخم مرغ 

فواید را به همان اندازه نداشته باشد.
۴. کمک به کاهش وزن

تخم مرغ سرشار از پروتئین و در عین حال کم کالری است. 
یک  هستند.  سیرکننده تر  معمولًا  بالا  پروتئین  با  غذاهای 
مطالعه نشان داد افرادی که صبحانه تخم مرغ می خورند، در 
مقایسه با کسانی که بلغور جو دوسر می خورند، در طول روز 
کمتر غذا می خورند و سطح هورمون گرسنگی )گرلین( در 

آن ها پایین تر است.
۵. کاهش خطر سکته مغزی

قلبی  بیماری  و  تخم مرغ  مورد  در  پژوهش ها  نتایج  هرچند 
بین مصرف  ارتباطی  متعددی هیچ  متناقض است، مطالعات 

تخم مرغ و افزایش خطر بیماری قلبی پیدا نکرده اند. 
برخی پژوهش ها حتی نشان داده اند که مصرف روزانه یک 
تخم مرغ می تواند خطر سکته مغزی و حمله قلبی را کاهش 

دهد.
البته اگر در معرض خطر بیماری قلبی هستید، بهتر است پیش 

از مصرف روزانه تخم مرغ با پزشک مشورت کنید.
نکات مهم در مورد روش پخت

شما  سلامت  در  مهمی  نقش  تخم مرغ  آماده سازی  نحوه 
ادویه های  یا  زیتون  روغن  مانند  سالم  روغن های  از  دارد. 
گیاهی به جای کره یا چربی بیکن استفاده کنید تا از افزودن 

چربی های اشباع و ناسالم خودداری شود.
آلیسون هریس، متخصص تغذیه:»انتخاب روش پخت سالم 

تخم مرغ، تأثیر زیادی بر سلامت شما دارد.«
نگرانی های مربوط به کلسترول

بیشتر کلسترول موجود در تخم مرغ در زرده آن است. هرچند 
برخی مطالعات مصرف تخم مرغ را با افزایش کلسترول خون 
مرتبط ندانسته اند، اما در افرادی که کلسترول بالا یا عوامل 
محدودیت  به  نیاز  است  ممکن  دارند،  قلبی  بیماری  خطر 

مصرف تخم مرغ وجود داشته باشد.
جالب است بدانید تخم مرغ می تواند سطح کلسترول خوب 
)HDL( را افزایش دهد که به حذف کلسترول مضر از خون 

کمک می کند.
اما برخی تحقیقات هم نشان داده اند که مصرف زیاد تخم مرغ 

در بلندمدت می تواند سطح کلسترول کلی را افزایش دهد.
ارزش غذایی تخم مرغ

یک تخم مرغ بزرگ حاوی:
 کالری: ۷۴

 پروتئین: ۶ گرم
 چربی: ۵ گرم

 کلسترول: ۲۰۷ میلی گرم
 کلسیم: ۲۴ میلی گرم

 کولین: ۱۶۹ میلی گرم
 ویتامین A: ۹۱ میکروگرم
ویتامین D: ۵۰ میکروگرم

سفیده  دارید،  کلسترول  مصرف  محدودیت  به  نیاز  اگر 
تخم مرغ می تواند جایگزین خوبی باشد.

 یک سفیده بزرگ فقط ۱۹ کالری و ۴ گرم پروتئین دارد و 
بدون کلسترول است.

افرادی که در معرض خطر بالا یا دارای شرایط زیر هستند، 
باید مصرف تخم مرغ خود را محدود کنند:

 کلسترول بالا
 بیماری قلبی

دیابت
 چاقی

 سابقه خانوادگی بیماری قلبی
نفر در آمریکا نشان  به ۲۰۰ هزار  نزدیک  یک مطالعه روی 
بیماری های  افرادی که  داد مصرف روزانه یک تخم مرغ در 
مزمن دارند )مانند دیابت یا چاقی(، کمی خطر حمله قلبی را 
افزایش می دهد. همچنین، با افزایش سن، کلسترول و خطر 
بیشتر  باید  مسن  افراد  و  می یابد  افزایش  قلبی  بیماری های 

مراقب باشند.
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 D مطالعه ای جدید نشان داده است که مصرف روزانه ویتامین
ممکن است نقش مهمی در کند کردن روند پیری بیولوژیکی 
ایفا کند. این اثر از طریق محافظت از تلومرها – ساختارهایی 
کوتاه  که  می افتد  اتفاق   – کروموزوم ها  انتهای  در  کلیدی 

شدن آن ها با افزایش سن و بیماری های مزمن مرتبط است.
 D یافته های جدید علمی نشان می دهد که مکمل های ویتامین
ممکن است به عنوان ابزاری موثر برای کاهش سرعت پیری 
نتایج از یک مطالعه تصادفی و  بیولوژیکی عمل کنند. این 
 D طولانی مدت به دست آمده که رابطه بین مصرف ویتامین

و حفظ سلامت تلومرها را بررسی کرده است.
پژوهشگران  مدیسن نت،  خبری  پایگاه  گزارش  اساس  بر 
شدن  کندتر  با   D۳ ویتامین  روزانه  مصرف  که  دریافته اند 
انتهای  از  که  کلاهک هایی   – تلومرها  شدن  کوتاه  روند 
کروموزوم ها محافظت می کنند – همراه است. تلومرها یکی 
به  افراد  بیولوژیکی  تعیین سن  برای  اصلی  از شاخص های 
آن ها  تقویمی  سن  از  متفاوت  می تواند  که  می روند،  شمار 

باشد.
ویتامین D، محافظ تلومرها

بخش  رئیس  و  پیشگیری  متخصص  منسون«،  »جوآن  دکتر 
پزشکی پیشگیرانه در بیمارستان بریگهام و زنان در بوستون، 

در این باره گفت:
است  بلندمدت  و  گسترده  بالینی  کارآزمایی  نخستین  »این 
که شواهدی از نقش ویتامین D در حفظ طول تلومر ارائه 
می دهد. این موضوع از آن جهت مهم است که مطالعات ما 
همچنین مزایای دیگر ویتامین D، نظیر کاهش التهاب و خطر 
بیماری های  و  پیشرفته  سرطان های  مانند  مزمن  بیماری های 

خودایمنی را نیز تایید کرده است.«
جزئیات مطالعه

 ۱۰۰۰ از  بیش  به  مربوط  اطلاعات  تحقیق،  این  در 
بالینی  کارآزمایی  در یک  نفر  میان ۲۵۹۰۰  از  شرکت کننده 
بزرگ تر مورد تجزیه و تحلیل قرار گرفت. شرکت کنندگان 

به صورت تصادفی در یکی از گروه ها قرار گرفتند:
گروه دریافت کننده ویتامین D۳ با دوز روزانه ۲۰۰۰ واحد

 گروه دریافت کننده اسید چرب امگا ۳ )۱ گرم در روز(
 گروه دارونما )پلاسیبو(

طول تلومر افراد در ابتدای مطالعه، سپس پس از دو و چهار 
سال مورد بررسی قرار گرفت.

نتایج نشان داد که در گروهی که ویتامین D مصرف کرده 
از  بودند، میزان کوتاه شدن تلومرها به طور معناداری کمتر 
گروه دارونما بود. در مقابل، اسید چرب امگا ۳ تأثیر خاصی 

بر طول تلومرها نداشت.
هشدار درباره مصرف بی رویه

یافته ها  هرچند  که  داده اند  هشدار  محققان  حال،  این  با 
ویتامین  مکمل های  آنکه  از  پیش  اما  هستند،  امیدوارکننده 
D به عنوان یک راهکار عمومی برای مقابله با پیری توصیه 
شوند، باید مطالعات بیشتری برای تایید این نتایج انجام شود.

منسون افزود: »اگرچه مصرف ویتامین D ممکن است برای 
به  نباید  مکمل ها  این  اما  باشد،  سودمند  خاص  گروه هایی 
رژیم  شامل  سالم،  زندگی  سبک  برای  جایگزینی  عنوان 

غذایی متعادل و ورزش منظم، تلقی شوند.«
چه کسانی بیشتر سود می برند؟

به گفته منسون، افرادی که دچار التهاب مزمن هستند یا در 
معرض بیماری های التهابی و مزمن مرتبط با سن قرار دارند، 
بهره مند   D ویتامین  هدفمند  مصرف  از  بیشتر  است  ممکن 
مداخلات  طراحی  به  آینده  در  می تواند  یافته ها  این  شوند. 
کمک  زودرس  پیری  از  پیشگیری  برای  شخصی سازی شده 

کند.
روزانه  مصرف  که  است  داده  نشان  پیشگامانه  مطالعه ای 
مکمل ویتامین D ممکن است با کاهش سرعت کوتاه شدن 
هنوز  اگرچه  کند.  کند  را  بیولوژیکی  پیری  روند  تلومرها، 
برای نتیجه گیری نهایی زود است، این یافته ها دروازه ای به 

سوی راهکارهای نوین در مقابله با پیری گشوده اند.

هندوانه؛ میوه ای تابستانی با 
خواصی فراتر از طعم

میوه ها  محبوب ترین  از  یکی  به  هندوانه  تابستان،  شروع  با 
در خانه های ایرانی تبدیل می شود. اما پشت این رنگ قرمز 
فریبنده و طعم دلنشین، دنیایی از خواص درمانی و تغذیه ای 
پنهان شده است. از آبرسانی و تقویت قلب گرفته تا سلامت 
میان وعده  یک  فقط  هندوانه  سرطان؛  با  مبارزه  و  پوست 
تابستانی نیست، بلکه یک نسخه طبیعی برای تندرستی است.

با گرم شدن هوا، نیاز بدن به رطوبت بیشتر می شود. هندوانه 
با بیش از ۹۰ درصد آب، یک گزینه عالی برای تامین آب 
یک  همچون  آبدار،  میوه  این  است.  گرم  روزهای  در  بدن 
نوشیدنی طبیعی، هم عطش را فرو می نشاند و هم به تنظیم 
یا  قند  بدون  هم  آن  می کند؛  کمک  بدن  الکترولیت های 

افزودنی های مصنوعی.
تقویت عضلات و بازیابی انرژی با هندوانه

هندوانه حاوی سیترولین است، آمینواسیدی که نقش مؤثری 
در کاهش خستگی عضلانی دارد. ورزشکاران حرفه ای نیز 
استفاده  ریکاوری  طبیعی  نوشیدنی  به عنوان  هندوانه  از آب 
بهبود عملکرد فیزیکی کمک کرده  به  این ترکیب  می کنند. 
جلوگیری  سنگین  تمرینات  از  بعد  عضلات  کوفتگی  از  و 

می کند.
محافظ قلب؛ ضد کلسترول طبیعی

است؛  لیکوپن  هندوانه،  در  مغذی  مواد  مهم ترین  از  یکی 
بالا.  آنتی اکسیدانی  خاصیت  با  قوی  و  قرمز  رنگدانه ای 
جلوگیری  و   )LDL( بد  کلسترول  سطح  کاهش  با  لیکوپن 
از اکسید شدن آن، خطر ابتلا به بیماری های قلبی را کاهش 
منظم هندوانه می تواند یک محافظ طبیعی  می دهد. مصرف 

برای قلب شما باشد.
سپر دفاعی در برابر سرطان

ترکیبات  دیگر  و  لیکوپن  که  داده اند  نشان  مطالعات 
رشد  فاکتور  فعالیت  کاهش  با  هندوانه،  در  موجود  گیاهی 
تومور  رشد  و  سلولی  تقسیم  در  که   )IGF( شبه انسولینی 
سرطان  انواع  برخی  به  ابتلا  خطر  می توانند  دارد،  نقش 
خاصیت  این  دهند.  کاهش  را  گوارشی  سرطان های  به ویژه 
رژیم  در  سالم  انتخاب  یک  به  را  آن  هندوانه  ضدسرطانی 

غذایی روزانه تبدیل کرده است.
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سلامتسلامت لزوم بازنگری مجدد قوانین مربوط به امنیت زنان

آغاز اجرای سراسری »پزشکی خانواده« با پوشش ۳۰ میلیون ایرانی در گام اول

دارچین و گل محمدی، محافظ هموگلوبین خون در برابر گاز اُزن

زنان و خانواده،  امور  یک مدرس دوره و کارگاه مطالعاتی 
مساله  منتهی در حوزه  داریم،  قتل  مورد  قانون در  ما  گفت: 
زن و مرد یا پدر و فرزند، قوانین مان برخی ابهامات دارد و 
نکاتی درباره دیه وجود دارد. یعنی در قرآن می فرماید، نفس 
در مقابل نفس و درباره دیه صحبت نمی شود. درکل می توان 
قانون دیه را مورد بازنگری قرار داد و قوانینی که در مورد 

مقتول زن وجود دارد، اصلاح کرد.
به گزارش سلامت نیوز به نقل از آرمان ملی، روزهای خوبی 
برای زنان نیست. نگاهشان نگرانِ خیابان ها و مسیرهایی است 
آمد  و  رفت  در  شهر  سطح  در  و  کار  محل  تا  خانه  از  که 
هستند. حالا بعد از خبر تلخ قتل الهه حسین نژاد، یک زن ۲۳ 

ساله هم توسط همسرش به قتل رسید.
دانشجوی تربیت بدنی و قهرمان مچ اندازی زنان که همسرش 
نهایت  در  اما  دهد،  جلوه  خودکشی  را  قتلش  داشت  سعی 
خراسان  توابع  از  فریمان،  اهل  بهبودی،  هانیه  شد.  دستگیر 
ندارد  مادر  چهارساله اش  دخترک  دیگر  حالا  بود.  رضوی 
و آینده ورزشکاری که می خواست مربی دخترکان مچ انداز 

شود و در حرفه اش پیشرفت کند، دود شد و به هوا رفت.
همسرش حتی به دستان قوی هانیه هم رحم نکرد. در رابطه با 
خشونت علیه زنان، توران ولی مراد، مدیر سایت شبکه ایران 
زنان و مدرس دوره و کارگاه مطالعاتی امور زنان و خانواده، 
مساله  منتهی در حوزه  داریم،  قتل  مورد  قانون در  ما  گفت: 
زن و مرد یا پدر و فرزند، قوانین مان برخی ابهامات دارد و 
نکاتی درباره دیه وجود دارد. یعنی در قرآن می فرماید، نفس 
در مقابل نفس و درباره دیه صحبت نمی شود. درکل می توان 
قانون دیه را مورد بازنگری قرار داد و قوانینی که در مورد 
دیه  که  معتقدند  برخی  کرد.  دارد، اصلاح  مقتول زن وجود 
باید برابر باشد اما تا رسیدن به چنین وضعیتی نیاز به فتوای 
فقها وجود دارد. در کشور ما، هروقت قتلی صورت می گیرد، 
با داس  می گویند که قاتل و خانواده مقتول، مثلا پدری که 
دخترش را می کشد و مادرش. پدر در مقابل مادر به عنوان 
پسر  می زند  که  کسی  مثلا  یا  می گیرد.  قرار  مقتول  خانواده 
دانشجو را می کشد، قاتل را داریم در مقابل خانواده مقتول، 
در صورتی که می توانیم نگاه دیگری داشته باشیم. فردی که 
به قتل می رسد، الان همین خانم الهه حسین نژاد، که به قتل 

رسید، در ابتدا فرزند نظام و فرزند همه ماست.
رضایت  مقتول  خانواده  فقط  بگوییم  که  نیست  درست  این 
بدهد و یا ندهد، همان گونه که در مورد یک فرد معروف که 
مقتول  خانواده  هم  بعد  و  را کشت  قبل همسرش  چند سال 
رضایت دادند و تمام شد و صحبت هایی هم به آن زن بستند، 
تا جواب فضای عمومی را بدهند. اینها اشتباه است. اشکال 
بازرسی  و  بازجویی  و  قاتل  گرفتن  فرایند  در  که  اینجاست 
آن همه پنهان است. همان طور که در مورد آن فرد مشهور 
همین طور بود و در آخر هم گفتند که دیه را پرداخت کرد 

و تمام شد.
*مجازات ها و بازدارندگی

بازدارنده  نقش  مجازات ها  برخی  اینکه  به  اشاره  با  ولی مراد 
ندارد، گفت: باید آنقدر قتل و برخورد با قاتلان و علل این 
با جدیت پیگیری و سخت گیری شود، که از چنین  حوادث 
رفتارهایی جلوگیری کند. در حال حاضر قوانینی داریم که 
می تواند مورد بازنگری و دقت مجدد قرار گیرد. از این زاویه 
با  عده ای  و  نیست  جامعه  واقعیت  با  متناسب  گفت  می توان 
غرب گرایی، خودشان را با غرب تنظیم می کنند و می خواهند 
تغییراتی ایجاد کنند که البته غلط است و عده ای هم با اسامی 
مقدس نگاه مادون انقلاب اسلامی دارند که آن هم به تحجر 
زنان  حوزه  در  مشکل  مهم ترین  مورد  در  او  می زند.  پهلو 
مجلس  به  لایحه  ندارد.  متولی  زنان  حوزه  متاسفانه  گفت: 
می رود و دولت پس می گیرد. همه فقط صحبت می کنند. در 
صورتی که این لایحه ای که حدود ۱۳ سال است در جریان 

است، تعامل کنید و کارشناسانه بررسی کنید.
سیاسی  حساب های  تسویه  بیشتر  که  است  این  مساله 
دیگر  طرفی  از  و  دارد  تعلق  گروه  یک  به  دولت  می کنند. 
آن لایحه  از یک جبهه و طیف خاص لایحه می نویسند که 

و  می دهند  نظر  هم  بقیه  بعد  و  دارد  فراوانی  اشکالات  هم 
دولت  و  دولت  برمی گردد  و  می کنند  برطرف  را  اشکالات 
جریان های  همه  می دارد.  نگه  را  لایحه  سال  یک  دوازدهم 
باید دعواها و رقابت های  باید با هم همصدا شوند.  مختلف 
سیاسی را کنار بگذارند و به جامعه نکشانند. وظیفه آنها این 
که  تصمیمی  و  کنند  رفع  کارشناسانه  را  که مشکلات  است 
ولی  باشد.  جامعه  واقعی  شرایط  با  متناسب  باید  می گیرند 
مراد با اشاره به توانمندتر شدن زنان، در جامعه امروز افزود: 
زنان  کرده اند.  تغییر  زنان  و  است  کرده  تغییر  زمان  شرایط 
کننده  تعیین  و  فعال  حضور  و  نقش  شده اند.  توانمند  همه 
پیشرفت  از  قبل  دوران  و  گذشته  مانند  که  نمی شود  دارند. 
قوانین  باشد.  دیگران  دست  در  زنان  امور  تمام  اجتماعی، 
داخل خانواده اشکال دارد. ما سی و چند سال است که در 
به حوزه  است  قرار  که  داریم  ریاست جمهوری جایی  نهاد 
سطح  در  و  زیرساختی  لحاظ  از  واقعا  ولی  بپردازد،  زنان 
ملی چندان موثر نیست.همه در این سال ها کارهایی از سنخ 
انجام دادند. کدام قانون و لایحه را در  خیریه ای و اجرایی 
همه این سال ها و دولت های مختلف تصویب کردند؟ دلیلش 
این بوده است که همه برخوردشان سیاسی بوده و اگر این 
به  جامعه  که  می شود  این  نتیجه  باشد  داشته  ادامه  وضعیت 
حال خودش رها خواهد شد. وقتی جامع به حال خودش رها 
به خاطر  زنان وارد می شود و کسی  به  اولین ضربه  می شود، 
گوشی مسافر را چاقو می زند و جانش را می گیرد. آن یکی 
به خاطر لپتاپ دانشجو را قمه می زند و دلیلش این است که 
می گیرد،  کردن ضربه  وارد  به  تصمیم  که  لحظه ای  در  قاتل 
به  اشاره  با  او  نیست.  ذهنش  در  آن  بازدارندگی  و  قانون 
لزوم اقدامات پیشگیرانه تصریح کرد: ما به قوانین و اقدامات 
باشد.  پیشگیرانه  که  داریم  نیاز  و جریان سازی هایی  فرهنگی 
در پیشگیری ناموفق بودیم که متاسفانه کار به اینجا کشیده 
است و اخبار دلخراش در جامعه پخش می شود و اعصاب و 

روان و آرامش جامعه را به هم می ریزد.
*جزئیات قتل

در همین راستا، مهدی حقدادی، دادستان عمومی و انقلاب 
امدادگران  پانزدهم خرداد،  نیمه شب  گفت:  مهر  به  فریمان، 
اورژانس پیکرزن جوانی را به بیمارستان الزهرا)س( فریمان 
انتقال دادند که استخوان دستان وی از مچ قطع شده بود و 
که  نکشید  طولی  اما  داشت  چهره  بر  نیز  کبودی  از  آثاری 
مرگ وی توسط کادر درمانی تأیید شد و پرونده ای جنایی 
شکل گرفت.وی گفت: بررسی های مقدماتی نشان می داد که 
عامل جنایت با صحنه سازی خودکشی )بریدگی رگ دستان( 
قصد داشته جنایت خود را پنهان کند اما کنکاش های بیشتر 
در  کبودی  از  آثاری  که  بود  آن  بیانگر  پرونده  بازپرس 
ناحیه سر  به  نیز  زیرگلوی زن جوان وجود دارد و ضربه ای 

انقلاب فریمان تصریح  وارد آمده است. دادستان عمومی و 
کرد: با بررسی های تخصصی در محل وقوع جنایت که یک 
منزل مسکونی در خیابان امام خمینی)ره( بود، مشخص شد 
ریخته  زمین  روی  اندکی  خون  فجیع،  جنایت  وجود  با  که 
تأیید  مهر  بر فرضیه جنایت  نیز  شده است و همین موضوع 

زد.
وی با اشاره به اینکه همسر مقتول به عنوان اولین متهم تحت 
تحقیقات  مراحل  اولین  قرار گرفت، خاطرنشان کرد:  تعقیب 
نشان داد که مرد ۳۳ ساله دختر خردسال خودش را به منزل 
نامعلومی  مکان  به  جنایت  ارتکاب  از  پس  و  برده  مادرش 

گریخته است.
بنابراین گروه عملیاتی پلیس آگاهی شبانه وارد عمل شد و با 
هدایت های قضائی، مکان های احتمالی تردد یا اختفای متهم 
به قتل را زیر رصدهای اطلاعاتی قرار دادند. حقدادی اضافه 
تا صبح  پلیس آگاهی  به سرپرستی رئیس  این عملیات  کرد: 
روز بعد در حالی ادامه یافت که پلیس با بهره گیری از توان 
یکی  در  متهم  مخفی شدن  از  سرنخ هایی  به  تخصصی خود 
آغاز  از  قبل  و  هنگام  صبح  اما  رسید  اطراف  روستاهای  از 
محاصره  در  را  خود  که  ساله   ۳۳ متهم  دستگیری،  عملیات 
نیروهای انتظامی می دید، تصمیم گرفت خود را تسلیم قانون 
بر  فولادین  دست بندهای  بعد  دقایقی  ترتیب  این  به  و  کند 
دستان وی حلقه شد و به مقر انتظامی انتقال یافت. دادستان 
قتل(  به  )متهم  اعترافات  درباره  فریمان  انقلاب  و  عمومی 
قهرمانان  از  همسرش  اینکه  بیان  با  جوان  متهم  این  گفت: 
مچ اندازی بود و در حال حاضر نیز قصد مربیگری در امور 
ورزشی را داشت به برخی از اختلافات و سوءظن های خود 
حجاب  با  تصاویری  همسرش  که  شد  مدعی  و  کرد  اشاره 
که  بود  کرده  منتشر  مجازی  فضای  در  خود  از  نامتعارف 
همچنین  قتل  به  متهم  این  است.  شده  عصبانیتش  موجب 
افزود: یک پیامک اشتباهی در شبکه های اجتماعی برای من 
از شماره تلفن همسرم ارسال شد که به او سوءظن پیدا کردم 

و به همین خاطر دیگر نتوانستم خودم را کنترل کنم.
آن شب به خانه رفتم و دخترم را به منزل مادرم بردم. سپس 
پرداختم.  همسرم  با  لفظی  مشاجره  به  و  بازگشتم  منزلم  به 
شدت  به  را  گلویش  ناگهان  لفظی  درگیری  همین  اثنای  در 
بسیار  که  حالی  در  افتاد.  زمین  روی  بیهوش  که  دادم  فشار 
خشمگین بودم سرش را محکم به کف زمین کوبیدم ولی باز 
هم آرام نشدم. این بود که به طرف یخچال منزل رفتم و از 
روی آن چاقوی قصابی را برداشتم و مچ دستان او را بریدم. 
بعد هم به خانه مادرم رفتم و در حالی که ماجرا را برایش 
خودمان  منزل  به  و  کردم  پراید  سوار  را  او  می کردم  بازگو 
آوردم. وقتی مادرم مقابل منزل از خودرو پیاده شد، من هم 

از آن جا گریختم.

حدود  کشور،  در  خانواده«  »پزشکی  طرح  اول  فاز  آغاز  با 
زیر  کوچک  شهرهای  و  روستاها  ساکنان  از  نفر  میلیون   ۳۰
۲۰ هزار نفر به زودی تحت پوشش این برنامه قرار خواهند 
گرفت. به گفته معاون بهداشت وزارت بهداشت، کمیته های 
آماده سازی  در حال  پزشکی  علوم  دانشگاه های  و  تخصصی 
تخصیص  با  می رود  امید  و  هستند  طرح  این  اجرایی  بستر 
ملی  یابد.،برنامه  ادامه  پایدار  شکل  به  برنامه  این  بودجه، 
نظام سلامت  از راهبردهای مهم  »پزشکی خانواده« که یکی 
برای ارتقاء خدمات بهداشتی و درمانی پایه به شمار می رود، 

اکنون وارد فاز اجرایی شده است. 
دکتر علیرضا رئیسی، معاون بهداشت وزارت بهداشت اعلام 
دارد  قرار  مناسبی  مسیر  این طرح در  اجرایی  کرد که روند 
گرفته اند.او  شکل  آن  اجرای  برای  تخصصی  کمیته های  و 
گفت:»دانشگاه های علوم پزشکی در سراسر کشور همکاری 
خوبی در این زمینه داشته اند و بسیاری از آن ها برای اجرای 
وزارت  اعلام  اساس  کرده اند.«بر  آمادگی  اعلام  برنامه 
تمرکز  پزشکی خانواده،  اجرای طرح  اول  فاز  در  بهداشت، 
نفر  هزار   ۲۰ زیر  با جمعیت  و شهرهای  بر جامعه روستایی 

خواهد بود. 
مرحله  این  در  ایرانی  میلیون   ۳۰ به  نزدیک  ترتیب،  این  به 
تحت پوشش خدمات »پزشکی خانواده« قرار می گیرند. این 
طرح قرار است خدمات سلامت را از طریق یک نظام ارجاع 
شفاف و کارآمد در دسترس مردم مناطق کم برخوردار قرار 

دهد.
بودجه ۳۰ هزار میلیارد تومانی در انتظار تخصیص

دکتر رئیسی افزود:»برای اجرای طرح پزشکی خانواده، اعتبار 

۳۰ هزار میلیارد تومانی در نظر گرفته شده است. امیدواریم 
تا  دهد  تخصیص  را  اعتبار  این  بودجه  و  برنامه  سازمان  که 

منابع پایدار برای اجرای کامل و مستمر طرح فراهم شود.«
او تأکید کرد که تخصیص این بودجه گام بسیار مهمی برای 

تثبیت و گسترش برنامه خواهد بود.
اجرای تدریجی، با تجربه های آزمایشی

در  پیش تر  نیز  بهداشت،  وزیر  ظفرقندی،  محمدرضا  دکتر 
این باره گفته بود:»اجرای این طرح، یک تحول مهم برای نظام 
سلامت کشور است و فازهای آزمایشی آن در تیر ماه سال 
جاری در برخی نقاط آغاز شده است. این برنامه به صورت 
به مرور سراسر کشور را  یافت و  تدریجی گسترش خواهد 

در بر خواهد گرفت.«
بر  مبتنی  طرح  این  که  کرد  اشاره  همچنین  بهداشت  وزیر 
تجربه ها و بررسی های دقیق اجرا می شود تا از بروز مشکلات 
اجرایی جلوگیری شود و نظام ارجاع مؤثری در کشور شکل 

گیرد.
چرا اجرای طرح »پزشکی خانواده« مهم است؟

مناطق  در  به خدمات سلامت  عادلانه تر  دسترسی  برقراری   
کم برخوردار

و  متخصص  پزشکان  به  مستقیم  مراجعات  بار  کاهش   
صرفه جویی در منابع نظام سلامت

پیشگیری و مراقبت مستمر به جای درمان صرف
 امکان پیگیری بهتر بیماری های مزمن، ارتقاء سواد سلامت و 
افزایش رضایت مندی مردم/برنامه »پزشکی خانواده« با هدف 
حال  در  گام  به  گام  حالا  کشور،  بهداشتی  نظام  در  تحول 
بودجه  تخصیص  و  زیرساخت ها  آماده سازی  با  اجراست. 
و  سلامت  عدالت  به سوی  راهی  می تواند  طرح  این  لازم، 
افزایش بهره وری در ارائه خدمات بهداشتی باشد - آن هم از 

دل مناطق محروم کشور آغاز می شود.

 محققان مرکز تحقیقات بیوشیمی و بیوفیزیک دانشگاه تهران، 
نقش آنتی اکسیدانی ادویۀ دارچین و گل محمدی و مشتقات 

آن مانند گلاب را اثبات کردند.
ایرنا از دانشگاه تهران،  به گزارش روز دوشنبه گروه علمی 
کارشناسی  دانشجوی  محلوجی،  مائده  پایان نامه  یافته های 
فنیل  و  سینامالدهید  تأثیر  »مطالعه  عنوان  با  بیوشیمی  ارشد 
اتیل الکل بر تغییر PH خون و اختار هموگلوبین در نمونه های 
راهنمایی  به  بالا«  غلظت  در  اوزون  با  شده  داده  اثر  خون 

تحقیقات  مرکز  بیوشیمی  گروه  دانشیار  سیدعربی،  عارفه 
تهران، نشان می دهد که ماده  بیوفیزیک دانشگاه  بیوشیمی و 
آن  دارچین و همچنین گل محمدی و مشتقات  ادویۀ  مؤثره 
مانند گلاب، نقش آنتی اکسیدانی قابل توجهی در خود دارند.

که  هموگلوبین،  پروتئین  ساختار  تغییر  پژوهش،  این  در 
تأثیر  تحت  است،  خون  در  موجود  پروتئین  فراوان ترین 
این  قرار گرفت.  بررسی  بالاترین غلظت، مورد  ازُن در  گاز 
بررسی نشان داد که ازُن در غلظتی بسیار بالا، باعث ایجاد 

تغییرات ساختاری در پروتئین هموگلوبین، به عنوان مهم ترین 
در  ازن،  گاز  تأثیر  ادامه،  می شود.در  اکسیژن  انتقال  پروتئین 
حضور ماده های مؤثرۀ گیاه دارچین و گل محمدی، به ترتیب 
سینامالدهید و فنیل اتیل الکل، مجدداً آزموده شد و مشخص 
شد که این دو ماده، خصوصاً فنیل اتیل الکل، قادرند نقش 
بسیار مؤثری در مقابله با ازُن ایفا کنند.نتایج این پژوهش در 
 Journal of Molecular Structure قالب مقاله ای در نشریه

منتشره شده و از طریق این پیوند دست یافتنی است.
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گاز؛ پیشران بی رقیب پایداری 
برق کشور در دهه تحریم

پیشرفت  و  توسعه  الگوی  ایران،  پتروشیمی  صنعت  روزگاری 
بازارهای  تنگنای  و  فرسودگی  رکود،  خطر  زنگ  امروز  اما  بود؛ 

صادراتی بلندتر از همیشه به صدا درآمده است.
نمادهای  از  یکی  عنوان  به  همیشه  ایران،  پتروشیمی  صنعت   
دستاوردهای صنعتی و علمی کشور شناخته شده است. صنعتی 

که با تکیه بر دسترسی به منابع غنی گازی و نفتی، نه تنها 
ناخالص داخلی کشور  تولید  ارزآوری و  پیشران در  نقش 
ایفا می کند، بلکه محرک توسعه صنایع پایین دستی، اشتغال 
و حتی متوازن سازی تراز صادراتی بوده است. با این همه، 
در حالی که کشورهای منطقه با سرعت به سمت »توسعه 
فناورانه و ارزش افزوده« حرکت کرده اند، بخش مهمی از 
زنجیره پتروشیمی ایران در دور باطل خام فروشی و اتکای 

بیش از حد به کالاهای پایه اسیر شده است.
بنیادین  پرسش های  از  مجموعه ای  شرایطی،  چنین  در 
پیش روی سیاست گذاران و مدیران قرار دارد: سهم واقعی 
ایران در بازارهای بین المللی تا چه میزان تثبیت شده است؟ 
کدام آسیب های زیرساختی، فناورانه و مدیریتی صنعت را 
به لبه بحران برده؟ آیا می توان راه نجات را از مسیر جذب 
سرمایه گذاری خارجی و اصلاح ساختارها جست وجو کرد 
یا قفل این صنعت تنها با اراده داخلی گشوده خواهد شد؟ 
پیشِ  چشم انداز  و  کنونی  وضعیت  دقیق تر  واکاوی  برای 
صنعت  ارشد  کارشناس  بلوری،  سیدمسعود  دکتر  با  رو، 

پتروشیمی و مدرس دانشگاه، به گفت وگو نشستیم.
در دهه های ابتدایی عمر صنعت پتروشیمی، ایران با تکیه بر منابع 
تا  را  خود  توانست  متخصص،  انسانی  نیروی  و  گسترده  طبیعی 
اما  دهد.  ارتقا  و حتی جهانی  منطقه ای  اصلی  بازیگر  یک  سطح 
با ورود به دهه ۹۰ و مواجهه با تغییرات شتابان فناوری و بازار، 
تصویر  بلوری  دکتر  است.  شده  آشکار  ساختاری  کاستی های 

روشنی از چالش های اساسی صنعت ارائه می دهد:
۱- فرسودگی تجهیزات و عقب ماندگی تکنولوژیک

پیش  که  آنهایی  ویژه  به  ایران،  پتروشیمی  مجتمع های  »اغلب 
و  تجهیزات  فرسودگی  چالش  ابر  با  شده اند،  ساخته   ۸۰ دهه  از 

عقب ماندگی از فناوری روز دنیا روبه رو هستند.«
بنا به گفته دکتر بلوری، تجهیزات این مجتمع ها یا وارداتی هستند 
که امروز پشتیبانی فنی و قطعات یدکی برایشان فراهم نیست یا 
تولید داخل بوده اند که غالباً استانداردهای جهانی را ندارند. نتیجه 
آن که راندمان پایین، افزایش هزینه های نگهداری و مصرف انرژی 

بالا، به شدت بر رقابت پذیری تأثیر منفی می گذارد.
۲- افت شدید در تنوع و ارزش افزوده محصولات

بلوری می افزاید: »بیش از ۶۵ درصد محصولات پتروشیمی ایران 
کالای پایه مثل متانول، آمونیاک و اتیلن است. در مقایسه، سهم 
رزین ها  خاص،  پلیمرهای  مثل  بالا  افزوده  ارزش  با  محصولات 
این  است.«  غیررقابتی  و  پایین  بسیار  حد  در  پیشرفته،  مواد  و 
وضعیت، حاکی از ضعف تاریخی در توسعه فناوری پایین دستی 

و پشتیبانی نشدن صنایع کوچک و متوسط کشور است.
۳- وابستگی نگران کننده به بازارهای محدود

عمده  بازار  چند  به  »وابستگی  نقاط،  آسیب پذیرترین  از  یکی 
عمده  حاضر،  حال  »در  می دهد:  توضیح  بلوری  است.  آسیایی« 
صادرات پتروشیمی به کشورهای چین، هند و چند کشور همسایه 
به  شمالی  آمریکای  و  اروپا  مسیر  بودن  مسدود  می شود،  انجام 
دلیل تحریم ها و عدم انطباق با استانداردهای محیط زیستی و کیفی 
این کشورها، پتروشیمی ایران را در شرایط شکننده ای قرار داده 

است. کوچک ترین تغییر در سیاست های اقتصادی یا تعرفه ای این 
کشورها، شوک بزرگی به صادرات وارد می کند.«

۴- سرمایه گذاری اندک و کند شدن توسعه
در سایه تحریم های فراگیر و تلاطم اقتصادی، جریان ورود سرمایه 
جدید و به روزرسانی خطوط تولید تقریباً متوقف شده است. دکتر 

بلوری معتقد است: »حتی پروژه هایی که با هدف تکمیل زنجیره 
کمبود  با  خورده اند،  کلید  محصولات  به  تنوع بخشی  یا  ارزش 
منابع مالی، بلاتکلیفی یا عدم حمایت لازم از سوی نظام بانکی و 

سرمایه گذاران داخلی رها شده اند.«
۵- چالش مدیریتی و حکمرانی

یا  »دولتی  عموماً  پتروشیمی  مجتمع های  حکمرانی  ساختار 
تاکنون  حوزه  این  در  کلان  سیاست گذاری  و  بوده  شبه دولتی« 
فاقد یک نقشه راه شفاف، بلندمدت، با محوریت بازار جهانی و 
رقابت پذیری بوده است. این امر منجر به تصمیم گیری های مقطعی، 
تکرار اشتباهات راهبردی و کند شدن اصلاحات ساختاری شده 

است.
۶- ضعف انتقال دانش و نیروی انسانی

نگرانی دیگر، خروج تدریجی نیروی انسانی متخصص و جوان و 
ضعف در انتقال تکنولوژی های جدید است. دکتر بلوری هشدار 
مهارت  به روزرسانی  و  دانش بنیان  نیروی  تربیت  »فرآیند  می دهد: 
حالی  در  می رود،  پیش  به کندی  پتروشیمی  مجتمع های  در  فنی 
توان  سرعت  به  نوین  فناوری های  جذب  با  منطقه ای  رقبای  که 

تخصصی خود را افزایش داده اند.«
تصویری بی پیرایه از بحران و راه نجات

گذشته، صنعت  دهه  سه  بار طی  نخستین  برای  می گوید:  بلوری 
خارجی  و  داخلی  تهدید  همزمان  معرض  در  ایران  پتروشیمی 
بازار  و  فناوری  سرمایه،  فقدان  اصلی،  چالش  است.  گرفته  قرار 
متنوع است. سودآوری شرکت ها به واسطه هزینه های بالای تولید 
و  تجهیزات  نوسازی  غیاب  در  شده.  کمتر  بازار  سهم  کاهش  و 
توسعه محصولات پرُارزش، ایران عملًا به صادرکننده مواد خام 
برای صنایع پیشرفته کشورهای دیگر بدل شده و آینده این روند 
مطلوب نیست.وی در پاسخ به این سوال که چالش تکنولوژیکی 
تا چه اندازه جدی است؟ می گوید: بسیار جدی. فناوری دهه ۷۰ 
یا ۸۰ جهان که امروز در ایران رایج است، در کشورهای پیشرفته 
بدان معناست که  این  دیگر یک دهه پیش جایگزین شده است. 

بالاست،  بسیار  ما  مجتمع های  انرژی  مصرف  و  ضایعات  میزان 
بهره وری پایین است و قدرت رقابت با کشورهای عربی حاشیه 
خلیج فارس یا آسیای شرقی فاقد معنا شده است. ما حتی در دوره 
نیز دچار مشکل تأمین قطعه  تعمیرات و نگهداری خطوط تولید 
شده ایم.بلوری در مورد صادرات و بازارها فعلی صنعت پتروشیمی 
اظهار می کند: اول باید بگویم که صادرات چندمحصولی به 
چند کشور محدود، تمام زنجیره را آسیب پذیر می کند. بازار 
چین به شدت رقابتی، هندی ها اهل چانه زنی و سایر کشورها 
شده  باعث  هم  تحریم  دارند.  متلاطم  تعرفه ای  سیاست های 
هیچ همکاری بانکی یا مالی معناداری شکل نگیرد و انتقال 

پول در اغلب موارد با هزینه و ریسک بالایی روبه رو شود.
کارشناسی  بدنه  و  مدیریتی  فضای  می کند:  خاطرنشان  وی 
یقیناً تمایل به تحول دارد اما ابزار و اختیارات کافی ندارد. 
می توانند  خصوصی  حتی  و  خارجی  بزرگ  شرکت های 
اما  کنند،  وارد  را  جدید  بازار  و  فناوری  پروژه،  مدیریت 
کار  پایین  شفافیت  و  دولتی  شبکه های  با  محدود  هنوز  ما 
می کنیم. پروسه تصمیم گیری طولانی و اغلب سیاسی است، 

نه اقتصادی و تخصصی.
راهکارهای پیشنهادی برای نجات صنعت

۱- اصلاح حکمرانی و سیاست گذاری
بازنگری عمیق در سیاست گذاری کلان ضروری است. دکتر 

بلوری تاکید دارد:
صنعت  برای  منعطف  و  واقع بین  شفاف،  راه  نقشه  یک  »تدوین 
پتروشیمی، مستقل از تحولات کوتاه مدت سیاسی، حیاتی است. 
ورود بخش خصوصی واقعی و کاهش تصدی گری دولت، شرط 

نخست نجات صنعت است.«
۲- تسهیل و جذب سرمایه گذاری، به ویژه سرمایه گذاری خارجی

صیانت از منافع ملی در گرو جذب سرمایه برای نوسازی، توسعه 
و تکمیل زنجیره ارزش است. سرمایه گذار خارجی، فارغ از تأمین 
نیز وارد  انتقال فناوری و دانش مدیریتی را  مالی، شبکه فروش، 
کشور می کند. ایجاد فضای امن، شفاف و رقابتی برای این ورود 

باید هدف نخست باشد.
۳- توسعه فناوری و تنوع محصولات

محصولات  تولید  سمت  به  خام فروشی  استراتژی  از  حرکت 
پیشرفته و با ارزش افزوده بالا نه تنها ارزآوری را افزایش می دهد، 
می دهد.  کاهش  به شدت  نیز  را  صادراتی  بازارهای  ریسک  بلکه 
باید  از شرکت های دانش بنیان و مراکز تحقیق و توسعه  حمایت 

راهبردی و عملیاتی شود.
۴- اصلاح نظام مالی و قیمت گذاری

سیستم فعلی قیمت گذاری خوراک و انرژی پتروشیمی غیررقابتی 
و دستوری است. ایجاد بازار شفاف برای خرید و فروش خوراک 
و دسترسی شرکت ها به ارز و منابع مالی به روز، لازمه رشد این 

صنعت است.
۵- توجه جدی به نیروی انسانی و آموزش

سرمایه انسانی باید در برابر مهاجرت حفظ و در محیطی جذاب 
نیروهای  جذب  شود.  تربیت  مستمر  یادگیری  و  نوآفرینی  برای 
جوان، حمایت از انتقال دانش، بازآموزی کارکنان و به روزرسانی 

مهارت های فنی باید محور سیاست ها قرار گیرد.
۶- توسعه صنعت پایین دستی و پیوند با صنایع داخلی

با صنایع داخلی  پیوند  تقویت  از دام صادرات خام،  تنها رهایی 
صنایع  داروسازی،  قطعه سازی،  مانند  پایین دستی  صنایع  است. 

خانگی و خودروسازی باید به طور هدفمند تغذیه شوند.

پتروشیمی ایران؛ فرصت ها در سایه بحران ها
خروج لوازم خانگی از سبد 

خانوار؛ قیمت ها بالا رفت
بررسی بازار لوازم خانگی نشان می دهد که این بازار در 
رکود عمیقی به سر می برد و اغلب مصرف کنندگان صرفا 
در شرایط اضطرار اقدام به خرید می کنند؛ در این شرایط 

قیمت ها نیز با رشد مواجه شده است.
تهران،  کلان شهر  در  به ویژه  کشور،  خانگی  لوازم  بازار   
و  عمیق  رکودی  می گذارد.  سر  پشت  را  سختی  روزگار 
کم سابقه بر این بازار سایه انداخته که نه تنها سطح فروش 
بلکه  داده،  کاهش  شدت  به  را  صنف  مالی  گردش  و 
با  نیز  را  این صنعت  در  تولید  و چشم انداز  سرمایه گذاری 

ابهام مواجه کرده است.
بررسی های میدانی از بازار لوازم خانگی نشان می دهد که 
کاهش مداوم قدرت خرید خانوارها، به ویژه در دهک های 
متوسط و پایین، باعث شده خرید لوازم خانگی از فهرست 

اولویت های خانواده ها خارج شود.
صورت  در  تنها  خانوارها  از  بسیاری  حاضر،  حال  در 
ضرورت و برای جایگزینی کالای مستهلک یا خراب شده، 
اقدام به خرید می کنند. این تغییر رفتار مصرف کننده، به افت 
جدی تقاضا در بازار انجامیده و آسیب جدی به اصناف و 

بنگاه های تولیدی وارد کرده است.
افزایش ۵ تا ۱۵ درصدی قیمت لوازم خانگی

در همین حال، هزینه های تولید نیز در ماه های اخیر با رشد 
شتابانی همراه بوده است. افزایش نرخ ارز، گران شدن مواد 
کندی  انرژی،  قیمت  رفتن  بالا  وارداتی،  قطعات  و  اولیه 
تخصیص ارز، حمل ونقل و دستمزد نیروی کار، مجموعه ای 
به  ناگزیر  را  تولیدکنندگان  که  داده  تشکیل  را  عوامل  از 

افزایش قیمت نهایی محصولات خود کرده است.
به این ترتیب، قیمت کالاهایی مانند یخچال، ماشین لباسشویی، 
اجاق گاز، کولر آبی و سایر اقلام ضروری لوازم خانگی، 
نسبت به سال گذشته جهش قابل توجهی داشته، در حالی که 

توان خرید مصرف کنندگان همپای آن افزایش نیافته است.
نبود  بازار،  این  مشکلات  تشدید  عوامل  از  دیگر  یکی 
به ویژه  مسئول  نهادهای  سوی  از  یکپارچه  و  مؤثر  نظارت 
است.  تولیدکنندگان  و  از مصرف کنندگان  سازمان حمایت 
نبود  و  قیمت  افزایش  مجوزهای  صدور  در  شفافیت  عدم 
سازوکار مشخص برای کنترل آن، زمینه را برای رفتارهای 
ناهماهنگ در زنجیره تولید و توزیع فراهم کرده است. در 
نتیجه، یک کالای مشابه ممکن است با قیمت های متفاوت و 
گاه متناقض در فروشگاه های مختلف عرضه شود؛ مسأله ای 
که نه تنها اعتماد مصرف کنندگان را کاهش داده، بلکه بازار 
ارتباط  این  است.در  کرده  مواجه  عمیق تری  بی ثباتی  با  را 
اکبر پازوکی، رئیس اتحادیه صنف فروشندگان لوازم خانگی 
مردم  می گوید:  بازار  شدید  رکود  بر  تأکید  ضمن  تهران 
دیگر مثل گذشته خرید نمی کنند و تنها در مواقع اضطرار 
فروشندگان،  بر  رکود علاوه  این  می کنند.  مراجعه  بازار  به 

تولیدکنندگان را هم در تنگنا قرار داده است.

در  به ویژه  اخیر،  سال های  طی  ایران  برق  وضعیت صنعت 
دوره پرفشار تحریم ها، نشان داد اتکاء به گاز طبیعی چطور 

توانست سد بزرگ خاموشی را بشکند.
و  کشور  برق  صنعت  اسبق  مدیر  از  یکی  صفایی،  نادر 
کارشناس انرژی های تجدید پذیر در گفت وگو با خبرنگار 
مهر ضمن تبیین نقش راهبردی گاز در زنجیره تولید برق، 
به الزامات آینده و ظرفیت های بومی این صنعت تاکید کرد.

تأمین  در  طبیعی  گاز  عمده  به سهم  اشاره  با  ابتدا  در  وی 
برق کشور می گوید: »اگر امروز خاموشی گسترده ای سراسر 
کشور را تهدید نمی کند، دلیل اصلی آن تکیه زیرساخت های 
فازهای  با ورود  ایران است.  منابع عظیم گاز  به  نیروگاهی 
سوخت  ساختار  در  گاز  سهم  جنوبی،  پارس  جدید 
است؛  رسیده  درصد   ۸۵ از  بیش  به  حرارتی  نیروگاه های 
عددی که در خاورمیانه و جهان یک رکورد مهم محسوب 
البته، صرفاً یک  »این وابستگی  ادامه می دهد:  می شود.«وی 
نقطه قوت نیست؛ نوعی هشدار هم هست که نشان می دهد 
پایداری برق به امنیت تأمین و تداوم تولید گاز وابسته است. 
به بیان ساده تر، هر مشکلی در جریان گاز، سریعاً به بحران 
در بخش برق منجر خواهد شد. پس تضمین امنیت انرژی ما، 
نیاز به توسعه پایدار صنعت گاز و بهره برداری مسئولانه تر از 
این ثروت ملی دارد.«صفایی با اشاره به عملکرد صنعت گاز 
در مدیریت منابع در فصول مختلف سال می افزاید: »تأمین 
پایدار برق کشور در زمستان های سرد و تابستان های داغ، 
نیازمند هماهنگی بسیار نزدیک واحدهای بهره برداری گاز و 
شرکت های برق حرارتی است. خوشبختانه در چند سال اخیر، 
گاز،  ذخیره سازی  ظرفیت  افزایش  و  دقیق  پیش بینی های  با 
این هماهنگی تا حد زیادی موفق بوده و مانع خاموشی های 
تهدیدهای خارجی  به  اشاره  است.«او ضمن  گسترده شده 
بیان می کند: »یکی از رمزهای موفقیت صنعت  و تحریم ها 
تداوم  و  حیاتی  تجهیزات  عمده  بخش  بومی سازی  گاز، 
خوبی  به  ما  است.  بوده  سخت  شرایط  در  سرمایه گذاری 
یاد گرفته ایم که حتی بدون ورود فناوری غربی، با اتکا به 
توان متخصصان داخلی، روند رشد تولید را حفظ کنیم؛ هر 
چند برای جهش آینده همچنان باید به توسعه فناوری های 
نوین، همکاری های منطقه ای و سرمایه گذاری خارجی چشم 
بدوزیم.«صفایی، بزرگترین مشکل حال حاضر تأمین پایدار 
گاز را مصرف بالای بخش خانگی می داند و می گوید: »وقتی 
فصل سرما شروع می شود، مصرف خانگی جهشی فوق العاده 
پیدا می کند. نتیجه آن این است که بسیاری اوقات ملزم به 
کاهش سهم نیروگاه ها از گاز یا حتی استفاده از سوخت های 
مایع جایگزین می شویم که هم هزینه اقتصادی بالایی دارد 
و هم به محیط زیست لطمه می زند. این مشکل اگرچه تا حد 
بخش  در  آن  راه حل  نهایت  در  اما  است،  مدیریتی  زیادی 
فرهنگ سازی، تعرفه گذاری پلکانی و توسعه نیروگاه های با 

راندمان بالاتر نهفته است.«
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هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی
مورخ   ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰۱۱۰۱۰۴۰۹ شماره  رای  برابر 
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات   ۱۴۰۳/۰5/۱۱
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی 
شناسنامه  شماره  به  علی  فرزند  معنوی لاکسار  عباس  آقای 
باغی  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  در  تهران  از  صادره   ۸۷۱
بمساحت ۷۸۷.۸5 متر مربع پلاک ۱۲۲۹ فرعی از ۷ اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک ۱۳۴ واقع در نوخاله بخش 
محرز  نوخاله  زعیمی  مسیب  نسق  از  خریداری  گیلان   ۲۲
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده 
اشخاصی  چنانچه  میشود  آگهی  روز   ۱5 فاصله  به  نوبت 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی بشرح مذکور اعتراض 
داشته باشد می توانند از تاریخ اولین انتشار آگهی بمدت ۲ 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک. ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است و رسید 
اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در 
خواهد  صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  مذکور  مدت 

شد.تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۴/۳/۶
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۴/۳/۲۱

م الف ۹۱۰/۷5۲
سرا-یداله  صومعه  شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  رئیس 

شهبازی
شناسه ۱۹۳5۰۸۱

***************
قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی
مورخ   ۱۴۰۴۶۰۳۱۸۰۱۱۰۰۲۴۰۹ شماره  رای  برابر 
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات   ۱۴۰۴/۱/۲۶
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی 
شناسنامه  شماره  به  مظفر  فرزند  مرسار  قاسمی  علی  آقای 
از صومعه سرا در ششدانگ یک قطعه زمین  5۲۷۷ صادره 
 ۲۴۸۶ پلاک  مربع  متر   ۱۰5۹.۴۲ بمساحت  باغی  و  زراعی 
فرعی از ۶ اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۷۷ واقع در 
هنده خاله بخش ۲۲ گیلان خریداری از نسق مظفر قاسمی 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی میشود چنانچه اشخاصی 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی بشرح مذکور اعتراض 
انتشار آگهی بمدت ۲  داشته باشد میتوانند از تاریخ اولین 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  مدت یک  ظرف 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است و رسید 
اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در 
مدت مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۴/۳/۶
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۴/۳/۲۱

م الف ۹۱۰/۷۴۹
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

یداله شهبازی
شناسه ۱۹۳5۳۴۰

*******************
قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی
مورخ   ۱۴۰۴۶۰۳۱۸۰۱۱۰۰۲۴۱۲ شماره  رای  برابر 
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات   ۱۴۰۴/۱/۲۶
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی 
آقای محمود قاسمی مرسار فرزند مظفر به شماره شناسنامه 
از صومعه سرا در ششدانگ یک قطعه زمین  5۱5۱ صادره 
زراعی بمساحت ۱۰5۹.۴۲ متر مربع پلاک ۲۴۸۷ فرعی از 
۶ اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۷۷ واقع در هنده 
خاله بخش ۲۲ گیلان خریداری از نسق مظفر قاسمی محرز 
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا   . است  گردیده 
اشخاصی  چنانچه  میشود  آگهی  روز   ۱5 فاصله  به  نوبت 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی بشرح مذکور اعتراض 
انتشار آگهی بمدت ۲  داشته باشد میتوانند از تاریخ اولین 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  مدت یک  ظرف 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است و رسید 

اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در 
مدت مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۴/۳/۶
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۴/۳/۲۱

م الف ۹۱۰/۷5۰
شناسه ۱۹۳5۳۴۷

سرا-یداله  صومعه  شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  رئیس 
شهبازی

**********************
قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی
برابر رای شماره ۱۴۰۴۶۰۳۱۸۰۱۱۰۰۲۴۱۷ و ۲۴۱۸ و ۲۴۱5 
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات   ۱۴۰۴/۰۱/۲۶ مورخ 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا معارض 
متقاضی آقای خانم علی قاسمی مرسار فرزند مظفر به شماره 
نادر  خانم  آقای  و  سرا  صومعه  از  صادره   5۲۷۷ شناسنامه 
قاسمی مرسار فرزند مظفر به شماره شناسنامه ۴۷۰۷ صادره 
فرزند  مرسار  قاسمی  محمود  خانم  آقای  و  سرا  صومعه  از 
از  سرا  صومعه  از  صادره   5۱5۱ شناسنامه  شماره  به  مظفر 
ششدانگ از یک قطعه زمین مشتمل بر یکباب خانه بمساحت 
 ۶ از  فرعی   ۲۴۸۸ پلاک  السویه(  )مشاء  مربع  متر   55۰/۴۱
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۷۷ واقع در قریه هنده 
خاله بخش ۲۲ گیلان از نسق مظفر قاسمی محرز گردیده 
به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است. 
به  نسبت  اشخاصی  چنانچه  شود  می  آگهی  روز   ۱5 فاصله 
داشته  اعتراض  مذکور  بشرح  متقاضی  مالکیت  سند  صدور 
انتشار آگهی بمدت ۲ ماه  اولین  تاریخ  از  توانند  باشد می 
رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود 
دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  مدت یک  ظرف 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است و رسید 
اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در 
خواهد  صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  مذکور  مدت 
نوبت  انتشار  ۱۴۰۴/۳/۶تاریخ  اول  نوبت  انتشار  شد.تاریخ 
۱۹۳5۳5۴رئیس  ۹۱۰/۷5۱شناسه  الف  ۱۴۰۴/۳/۲۱م  دوم 

ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا-یداله شهبازی
*****

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 

سند رسمی
برابر رای شماره ۱۴۰۴۶۰۳۱۸۰۱۹۰۰۱۸۳۰ - ۱۴۰۴/۰۲/۱۳ 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  حیات 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک تالش تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی 
به شماره  اندبیلی فرزند میرزا احمد  آقای عزیزاله عابدی 
شناسنامه ۱ صادره از خلخال در ششدانگ یک قطعه زمین 
به مساحت ۴5/۳۷ متر مربع پلاک  بربنای احداثی  مشتمل 
پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   ۸ از   ۱۱5۹۷ فرعی 
5۶۸ واقع در قریه طولارود بخش ۲۸ گیلان خریداری از 
به  لذا  است.  گردیده  محرز  رنجبر  ذوالفقار  رسمی  مالک 
به فاصله ۱5 روز  نوبت  منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
از  ماه  یک  مدت  ظرف  رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و 

خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۴/۳/۶

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۴/۳/۲۱
م الف ۹۰۷/۳۲۰شناسه ۱۹۳5۸۰۹

رئیس ثبت اسناد و املاک
روح اله لطفی

****
قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی
تعیین  قانون  موضوع  هیاتهای   / هیات  صادره  آراء  برابر 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رحیم آباد تصرفات 
لذا  است.  گردیده  محرز  متقاضی  معارض  بلا  و  مالکانه 
مشخصات متقاضی و ملک مورد تقاضا به شرح زیر به منظور 

اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی میشود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
و  اسناد  ثبت  اداره  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به 
یک  مدت  رسید ظرف  اخذ  از  پس  و  تسلیم  محل  املاک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 

قضایی تقدیم نمایند.
آقای یعقوب صادقی هراتبر فرزند نبی اله به شماره شناسنامه 
 ۶۳۱۹۴۶۲۷۴۴ ملی  شماره  به  آباد  رحیم  از  صادره   ۱۲۸
با کاربری کشاورزی   ) ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی 
به مساحت ۴55/۶۷ متر مربع به پلاک ۴۱۹ فرعی از سنگ 
۱۶۹ اصلی واقع در قریه طول لات بخش ۳۰ گیلان از مورد 

نسق باقر باقرپور
شناسنامه  شماره  به  غلامرضا  فرزند  حیدری  محسن  آقای 
 ۰۹۴۴۹5۸5۷5 ملی  شماره  به  آباد  خرم  از  صادره   ۱5۹۹۶
با کاربری کشاورزی   ) ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی 
به مساحت ۲۲۲/۰5 متر مربع به پلاک ۴۱۹ فرعی از سنگ 
۱۶۹ اصلی واقع در قریه طول لات بخش ۳۰ گیلان از مورد 

نسق باقر باقرپور
آقای یعقوب صادقی هراتبر فرزند نبی اله به شماره شناسنامه 
 ۶۳۱۹۴۶۲۷۴۴ ملی  شماره  به  آباد  رحیم  از  صادره   ۱۲۸
به  مختلط  کاربری  با  مزروعی   زمین  قطعه  یک  ششدانگ 
مساحت ۲۷۶/5۱ متر مربع به پلاک ۴۲5 فرعی از سنگ ۱۶۹ 
اصلی واقع در قریه طول لات بخش ۳۰ گیلان از مورد نسق 

خورشید علی دخت
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : روز چهارشنبه ۱۴۰۴/۰۳/۰۷
تاریخ انتشار نوبت دوم: روز چهارشنبه ۱۴۰۴/۰۳/۲۱

م الف ۷۰۹
رئیس اداره رئیس اداره ثبت اسناد و املاک رحیم آباد

محمد رضا فروهی
*****

قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی
تعیین  قانون  موضوع  هیاتهای   / هیات  صادره  آراء  برابر 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رحیم آباد تصرفات 
لذا  است.  گردیده  محرز  متقاضی  معارض  بلا  و  مالکانه 
مشخصات متقاضی و ملک مورد تقاضا به شرح زیر به منظور 
اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی میشود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
و  اسناد  ثبت  اداره  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به 
یک  مدت  رسید ظرف  اخذ  از  پس  و  تسلیم  محل  املاک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 

قضایی تقدیم نمایند .
شماره  به  اله  نبی  فرزند  هراتبر  صادقی  یعقوب  -۱آقای 
ملی  شماره  به  آباد  رحیم  از  صادره   ۱۲۸ شناسنامه 
با  مزروعی   زمین  قطعه  یک  ششدانگ   ۶۳۱۹۴۶۲۷۴۴
به پلاک  مربع  متر  مساحت ۴55/۶۷  به  کاربری کشاورزی 
لات  طول  قریه  در  واقع  اصلی   ۱۶۹ سنگ  از  فرعی   ۴۱۹

بخش ۳۰ گیلان از مورد نسق باقر باقرپور
۲-آقای محسن حیدری فرزند غلامرضا به شماره شناسنامه 
 ۰۹۴۴۹5۸5۷5 ملی  شماره  به  آباد  خرم  از  صادره   ۱5۹۹۶
کشاورزی  کاربری  با  مزروعی   زمین  قطعه  یک  ششدانگ 
به مساحت ۲۲۲/۰5 متر مربع به پلاک ۴۲۰ فرعی از سنگ 
۱۶۹ اصلی واقع در قریه طول لات بخش ۳۰ گیلان از مورد 

نسق باقر باقرپور
شماره  به  اله  نبی  فرزند  هراتبر  صادقی  یعقوب  ۳-آقای 
ملی  شماره  به  آباد  رحیم  از  صادره   ۱۲۸ شناسنامه 
با  مزروعی   زمین  قطعه  یک  ششدانگ   ۶۳۱۹۴۶۲۷۴۴
کاربری مختلط به مساحت ۲۷۶/5۱ متر مربع به پلاک ۴۲5 
فرعی از سنگ ۱۶۹ اصلی واقع در قریه طول لات بخش ۳۰ 

گیلان از مورد نسق خورشید علی دخت
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول روز چهارشنبه ۱۴۰۴/۰۳/۲۱
تاریخ انتشار نوبت دوم: روز چهارشنبه ۱۴۰۴/۰۴/۴

رضا فروهی-رئیس اداره ثبت اسناد و املاک رحیم آباد
م الف ۷۰۹

*************************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  نامه  ایین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  اگهی 

تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمي

مورخه   ۱۴۰۴۶۰۳۱۸۰۰۴۰۰۳۶5۴ شماره  رای  برابر 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع   ۱۴۰۴/۲/۳۰
اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
رودبار تصرفات جاوید مرادی شمامی فرزند شکراله مورد 

تایید قرار گرفت
به مساحت ۲۰۰/۸۹  ۱- ششدانگ یک باب خانه و محوطه 
متر مربع به شماره پلاک فرعی ۲5۸۸ مجزی از پلاک ۴۲۷ 
سنگ اصلی ۱۹ واقع در کلورز بخش ۲۰ گیلان از مالکیت 
علی محمدی و غیره به آدرس شهرستان رودبار - کلورز 

محرز گردیده است.
آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  لذابه 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخد رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار

انوش اکبری 
م الف ۷۸۷

تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۴/۰۳/۲۱
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۴/۰۴/۷

****************************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  نامه  امین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  اگهی 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی
و   ۱۴۰۴۶۰۳۱۸۰۰۴۰۰۳۰۰۶ شماره  آرای  برابر 
موضوع   ۱۴۰۴/۰۲/۲5 مورخه   ۱۴۰۴۶۰۳۱۸۰۰۴۰۰۳۰۰۴
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات اسماعیل 
مورد  غلامحسن  فرزندان  کلورزی  نژاد  یوسفی  ابراهیم  و 

تایید قرار گرفت
)مشاعا  احداثی  بنای  با  زمین  از  قسمتی  ششدانگ   -۱
»بالسویه( به مساحت ۱۳/۳۴ متر مربع به شماره پلاک فرعی 
۲5۸۷ مجزی از پلاک ۳۳۷ سنگ اصلی ۱۹ واقع در کلورز 
بخش ۲۰ گیلان از مالکیت زین العابدین عزیزی و غیره به 

آدرس شهرستان رودبار - کلورز - محرز گردیده است.
آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  لذابه 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخد رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار

انوش اکبری 
م الف ۷55

تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۴/۰۳/۲۱
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۴/۰۴/۷
*********************

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

قانون  نامه  ایین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  اگهی 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی
مورخه   ۱۴۰۴۶۰۳۱۸۰۰۴۰۰۱۴۷۷ شماره  رای  برابر 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع   ۱۴۰۴/۰۲/۰۱
اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
رودبار تصرفات کامران میرزائی نیای راجعونی فرزند سلیم 

مورد تایید قرار گرفت
مساحت  به  احداثی  بنای  با  زمین  قطعه  ۱- ششدانگ یک 
از  مجزی   ۳5۱ فرعی  پلاک  شماره  به  مربع  متر   ۲۹۴/۱۰
پلاک ۱۳5 سنگ اصلی ۱۸ واقع در کیاباد بخش ۱۸ گیلان 
از مالکیت محمد وفایی و غیره به آدرس شهرستان رودبار 

- کیاباد - محرز گردیده است.
آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  لذابه 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخد رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض 

دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار

انوش اکبری 
م الف ۷۶۷

تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۴/۰۳/۲۱
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۴/۰۴/۷

*******************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی انهی موضوع ماده ۳ قانون و 
ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمي
مورخه   ۱۴۰۴۶۰۳۱۸۰۰۴۰۰۳۰۲۴ شماره  رای  برابر 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع   ۱۴۰۴/۰۲/۲5
رفیع مورد تایید قرار گرفت اراضی ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات هادی صفری 

طلابری فرزند رفیع
باغ به مساحت ۱۹۱/5۱ متر مربع  ۱ - ششدانگ یک قطعه 
که مقدار ۶۳/۴۶ متر مربع در حریم راه قرار دارد به شماره 
پلاک فرعی ۳5۱ مجزی از پلاک ۱۲۱ سنگ اصلی ۷ واقع 
صفری  علی  امید  مالکیت  از  گیلان   ۱۸ بخش  طلابر  در 
محرز  طلابر  رودبار-  شهرستان  آدرس  به  غیره  و  طلابری 

گردیده است.
آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  لذابه 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخد رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار-انوش اکبری 

م الف ۷۶5
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۴/۰۳/۲۱

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۴/۰۴/۷
******************

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

انبي موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمي

مورخه   ۱۴۰۴۶۰۳۱۸۰۰۴۰۰۱۸۸۲ شماره  رای  برابر 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع   ۱۴۰۴/۰۲/۰۸
اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
قرار  تایید  مورد  تقی  فرزند  عشقی  وحید  تصرفات  رودبار 

گرفت.
 ۲۰۰۰ مساحت  به  مزروعی  زمین  قطعه  یک  ششدانگ   ۱
از پلاک ۱۳  به شماره پلاک فرعی ۴۶۰ مجزی  مربع  متر 
سنگ اصلی 5۷ واقع در طالکوه بخش ۱۷ گیلان از مالکیت 
علیجان لوائی و غیره به آدرس شهرستان رودبار - طالکوه 

- محرز گردیده است.
آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  لذابه 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخد رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار

انوش اکبری 
م الف ۷۴۴

تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۴/۰۳/۲۱
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۴/۰۴/۷

******************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  اللهی 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمي
و   ۱۴۰۴۶۰۳۱۸۰۰۴۰۰۲۳۹۸ شماره  آرای  برابر 
موضوع   ۱۴۰۴/۰۲/۱۶ مورخه   ۱۴۰۴۶۰۳۱۸۰۰۴۰۰۲۴۰۰
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات فاطمه و 

سیاوش فلاح فرزندان عباسعلی مورد تایید قرار گرفت .
۱- ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی مشاعا بالسویه( 

به مساحت ۳۱۴/۷۸ متر مربع به شماره پلاک فرعی ۲۱5۶ 
از اصلی ۳ واقع در ویایه بخش  از پلاک ۶ فرعی  مجزی 
به آدرس شهرستان  و غیره  بابا فلاح  مالکیت  از  ۱۸ گیلان 

رودبار - ویایه - محرز گردیده است.
آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  لذابه 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخد رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار-انوش اکبری 

م الف ۷5۷
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۴/۰۳/۲۱

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۴/۰۴/۷
***********************

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی  رسمي  سند  فاقد 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه  ائین   ۱۳

ساختمانهای
مورخه  و   ۱۴۰۴۶۰۳۱۸۰۰۴۰۰۲۲۹۲ شماره  رای  برابر 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع   ۱۴۰۴/۰۲/۱۶
اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد سنی 
رودبار تصرفات محمد بناگذار فرزند یحیی مورد تایید قرار 

گرفت
به  احداثی  بنای  با  مشجر  زمین  قطعه  یک  ششدانگ   -۱
مساحت ۱۸۴۸/۹۲ متر مربع عرصه و 5۲/۱۹ متر مربع اعیان 
میباشد که مقدار ۷5/۲۱ متر مربع در حریم نهر قرار دارد به 
شماره پلاک فرعی 5۸۴ مجزی از پلاک ۱۱۱ سنگ اصلی 
۲۴ واقع در خاصکول بخش ۱۸ گیلان از مالکیت حسینعلی 
 – رودبار  شهرستان  آدرس  به  غیره  و  آبادی  علی  دوست 

خاصکول محرز گردیده است
آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  لذابه 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخد رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار

انوش اکبری 
م الف ۷۶۱

تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۴/۰۳/۲۱
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۴/۰۴/۷

********************************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی  رسمي  سند  فاقد 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه  ائین   ۱۳

ساختمانهای
مورخه   ۱۴۰۴۶۰۳۱۸۰۰۴۰۰۲۰۰۴ شماره  رای  برابر 
نبی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع   ۱۴۰۴/۰۲/۱۰
اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد نسبی 
مورد  ناصر  فرزند  گلورزی  اسدی  مسیح  تصرفات  رودبار 

تایید قرار گرفت
احداثی  بنای  با  مشجر  زمین  قطعه  یک  ششدانگ   -۱
فرعی  پلاک  شماره  به  مربع  متر   ۶۳۷۸/۳۶ مساحت  به 
سر  سی  در  واقع   ۱۲ اصلی  سنگ   5 پلاک  از  مجزی   ۱۱
میرزائی  نشانعلی  مالکیت  از  گیلان   ۱۸ بخش  علیشاهرود 
سر  سی   - رودبار  شهرستان  آدرس  به  غیره  و  گلورزی 

علیشاهرود محرز گردیده است.
آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  لذابه 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخد رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار-انوش اکبری 

م الف ۷۸5
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۴/۰۳/۲۱

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۴/۰۴/۷
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استان هااستان ها
بسیج امکانات برای مهار تنش آبی 

در شهرستان دشتیاری 
در روزهای اخیر، هم زمان با شدت گرفتن گرما و افزایش 
از  بخشی  دشتیاری،  شهرستان  در  آب  مصرف  ناگهانی 
گزارش ها  شدند.  آبی  تنش  دچار  منطقه  این  روستاهای 
حاکی از آن است که افزایش مصرف برای آبیاری باغات، 
تأمین آب دام و احشام و همچنین تخریب های عمدی در 
بخشی از خطوط انتقال، باعث بروز مشکلات در آبرسانی 
جلسه  راستا،  همین  در  است.  شده  روستا   ۳۰ حدود  به 
مدیریت بحران آب دشتیاری با حضور مدیران امور آب و 
فاضلاب چابهار و دشتیاری و اعضای ستاد مدیریت بحران 
شرکت برگزار شد. در این نشست، ضمن بررسی و کنترل 
رفع  برای  اجرایی  و  فوری  تصمیمات  انجام شده،  اقدامات 
بحران اتخاذ شد. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب سیستان 
و بلوچستان،  با اشاره به مصوبات این جلسه گفت: بر این 
آب  انتقال  آسیب دیده خط  نقاط  ترمیم  و  بازسازی  اساس 
شیرگواز با استفاده از لوله های فولادی ۶۰۰ میلی متری در 
دستور کار قرار گرفت. در این راستا، عملیات پاک سازی 
و آزادسازی حریم این خط، که به دلیل رشد گسترده ریشه 
بود،  شده  تعمیرات  مانع  و  انسداد  دچار  »ولور«  درختان 
امور آب و  و  اجرایی  فرمانداری، دستگاه های  با همکاری 
فاضلاب چابهار آغاز شده و نسبت به بوته کنی و بازگشایی 
مسیر اقدام خواهد شد.فرهاد سرگلزایی برخورد با انشعابات 
این  گفت:  و  برشمرد  مهم  مصوبات  دیگر  از  را  غیرمجاز 
مصارف  و  موز  باغات  آبیاری  برای  عمدتاً  انشعابات 
غیرشرب مورد استفاده قرار می گیرند و منجر به افت فشار 
و قطع آب در مسیر روستاهای دلگان ها و نوبندیان شده اند؛ 
انشعابات  این  دهیاری ها  و  شوراها  همکاری  با  شد  مقرر 
در  تسریع  برای  افزود:  ادامه  در  شوند.وی  جمع آوری 
عملیات ترمیم، مقرر شد تجهیزات مورد نیاز از جمله دیزل 
ژنراتور، موتور برق، دستگاه برش و سه اکیپ جوشکاری 
محل  به  چابهار  فاضلاب  و  آب  امور  سوی  از  تخصصی 
و  سیستان  فاضلاب  و  آب  شرکت  شوند.مدیرعامل  اعزام 
بلوچستان با اشاره به فرسودگی و نشتی در بخش هایی از 
چابهار  فاضلاب  و  آب  امور  شد  مقرر  گفت:  انتقال،  خط 
نسبت به تهیه و حمل ۱۰ شاخه لوله فولادی ۶۰۰ میلی متری 
تمامی  همچنین  نماید.  اقدام  متر   ۱۲۰ مجموعی  طول  به 
برش کاری و جوش کاری  اجرای عملیات،  از  پیش  لوله ها 
نیاز آماده سازی می شوند تا پس از آماده  و به اقطار مورد 
شدن کامل نقاط، با حداقل زمان قطع آب، قطعات معیوب 
شد  مقرر  جلسه  ادامه  در  افزود:  شوند.سرگلزایی  تعویض 
کلیه شیرآلات قطع و وصل و شیرهای هواکش خط انتقال 
که توسط سودجویان با هدف برداشت غیرمجاز آب تخریب 
شده اند، توسط شرکت آب و فاضلاب استان تأمین و توسط 
و  نصب  دشتیاری  و  چابهار  فاضلاب  و  آب  امور  پرسنل 
چشمگیر  توسعه  وجود  با  است  شوند.گفتنی  تعویض 
اختلالات  دشتیاری،  شهرستان  در  آبرسانی  زیرساخت های 
اخیر در تأمین آب برخی روستاها ناشی از آسیب به خطوط 
میان مردم  برداشت های غیرمجاز، دغدغه هایی در  انتقال و 
ایجاد کرده است. این در حالی ست که طبق اعلام شرکت 
آب و فاضلاب سیستان و بلوچستان، از مجموع روستاهای 
آب  لوله کشی  شبکه  از  روستا   ۱۲۹ دشتیاری،  شهرستان 
شرب و بهداشتی برخوردارند و تنها ۶ روستا فاقد لوله کشی 

هستند که از طریق تانکرهای سیار آبرسانی می شوند.
و  سیستان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل  گفته  به 
بلوچستان، عملیات لوله گذاری برای ۲۹ روستای دیگر نیز 
به اتمام رسیده و این روستاها در قالب طرح های توسعه ای 
سال های  شد.طی  خواهند  متصل  شبکه  به  جاری  سال 
اخیر، با هدف تسریع در دسترسی مردم شریف روستاهای 
تأمین آب  آبرسانی سیار،  به آب شرب و حذف  دشتیاری 
از منابع متعددی دنبال شده است. در این راستا، آب شرب 
و بهداشتی روستاها از طریق خطوط انتقال از سد زیردان، 
بند شیرگواز، خط انتقال فولادی موجود و همچنین تعدادی 
تأمین  باهوکلات  رودخانه  بستر  در  حفرشده  چاه های  از 

می شود.زاهدان-خبرنگار نسیم

مشاهده آنلاین ریز پس انداز 
برای اعضا فراهم شد

در  کرج  شهرداری  کارکنان  ذخیره  صندوق  مدیرعامل 
اطلاعات  به  آسان  دسترسی  و  شفافیت  افزایش  راستای 
آنلاین  مشاهده  امکان  شدن  فراهم  از  صندوق،  این  مالی 
ریز صورت وضعیت پس انداز اعضا از طریق شبکه داخلی 
صندوق  کرد:  اظهار  میرزایی  داد.مجتبی  خبر  شهرداری 
به  نهادن  ارج  راستای  در  کرج  شهرداری  کارکنان  ذخیره 
اعتماد و با هدف تسهیل دسترسی به اطلاعات مالی، امکان 
مشاهده آنلاین ریز گردش حساب پس انداز را فراهم آورده 
است.وی افزود: تمامی اعضای محترم می توانند با مراجعه 
بستر  طریق  از   Szakhireh.karaj.ir اختصاصی  آدرس  به 
به  اتصال  نیاز  بدون  و  کرج  شهرداری  امن  داخلی  شبکه 
شبکه  به  که  مکانی  و  زمان  هر  در  اینترنت،  جهانی  شبکه 
خود  پس انداز  جزئیات  دارند،  دسترسی  شهرداری  داخلی 
شامل واریزی ها، سودهای تعلق گرفته و سایر موارد مرتبط 
را به صورت شفاف ملاحظه کنند.مدیرعامل صندوق ذخیره 
کارکنان شهرداری کرج بیان داشت: این اقدام مهم، گامی 
بلند برای افزایش آگاهی اعضا از وضعیت پس انداز خود و 
ایجاد اطمینان خاطر در خصوص نحوه مدیریت دارایی های 
پذیرای  همواره  گفت:  می رود.میرزایی  شمار  به  صندوق 
سؤالات و نظرات هستیم و اعضای محترم در صورت بروز 
هرگونه سؤال، ابهام یا نیاز به راهنمایی بیشتر در خصوص 
وضعیت  صورت  جزئیات  یا  سامانه  به  دسترسی  نحوه 
دفتر صندوق ذخیره کارکنان شهرداری کرج  به  پس انداز، 

واقع در طبقه ششم ستاد مرکز مراجعه کنند.
خبرنگار البرز

آتش زدن کاه و کلش؛ تخریب محیط 
زیست و نابودی تدریجی مزارع

 آتش زدن کاه و کلش باقی مانده در مزارع کشاورزی پس 
از برداشت محصول هم محیط زیست را در معرض تخریب 
قرار می دهد و هم با از بین رفتن میکروارگانیسم ها و کاهش 

مواد مغذی خاک منجر به نابودی مزارع می شود.
 برداشت محصولات کشاورزی به ویژه گندم این روزها در 
که  است  شده  آغاز  اردبیل  استان  شمال  مزارع  در  حالی 
برخی از کشاورزان بعد از برداشت اقدام به آتش زدن کاه 
باقی مانده در مزارع می کنند.در گذشته و قبل از  و کلش 
توسعه مکانیزاسیون بخش کشاورزی و زمانی که کشاورزان 
به صورت دستی اقدام به برداشت محصول می کردند، کاه 
به عنوان یکی از فرآورده های جانبی، بخشی از نیاز دام های 
دامداران منطقه را تامین می کرد اما بعد از توسعه برداشت 
محصولات کشاورزی با استفاده از ماشین آلات کشاورزی 
و تامین نهاده های مورد نیاز دامداران از ایر روش ها، استفاده 
از کاه و کلش مزارع دیگر همانند سابق موضوعیت ندارد 
و کشاورزان اقدام به آتش زدن باقی مانده کاه و کلش در 
مزارع خود می کنند.این در حالی است که این اقدام نه از 
منابع  کارشناسان  نه  و  کشاورزی  جهاد  کارشناسان  سوی 
طبیعی تایید نشده است و اداره کل حفاظت محیط زیست 
هم همه ساله نسبت به پیامدهای این اقدام هشدار داده و بر 
اساس قانون دستگاه های ذیربط با متخلفان برخورد می کنند.

محیط  حفاظت  مدیرکل   ، پور  قاسم  حسن  زمینه  این  در 
برداشت  فصل  آغاز  به  اشاره  با  اردبیل  استان  زیست 
کرد:  اظهار  استان  در شمال  به ویژه  کشاورزی  محصولات 
گیاهی  بقایای  سوزاندن  پاک،  هوای  قانون   ۲۰ ماده  طبق 
و  بوده  ممنوع  محصول  برداشت  از  پس  زراعی  اراضی 
موضوع  درجه شش  نقدی  جزای  به  مورد  متخلف حسب 

ماده ۱۹ قانون مجازات اسلامی محکوم می شود.
گیاهی  بقایای  سوزاندن  پاک،  هوای  قانون   ۲۰ ماده  طبق 
و  بوده  ممنوع  محصول  برداشت  از  پس  زراعی  اراضی 
موضوع  درجه شش  نقدی  جزای  به  مورد  متخلف حسب 

ماده ۱۹ قانون مجازات اسلامی محکوم می شود.
وی با اشاره به مضرات سوزاندن کاه و کلش مزارع، بیان 
کرد:  این کار علاوه بر از بین رفتن میکروارگانیسم های زنده 
خاک، باعث کاهش حاصلخیزی و تشدید فرسایش خاک و 

آلودگی هوا و محیط زیست نیز می شود.

۱۴ طرح نیمه تمام در حوضه کارون بالای 

۸۵ درصد پیشرفت فیزیکی دارند که با ۳۰۰ 

میلیارد تومان اعتبار راه اندازی می شوند
 سرپرست سازمان جهاد کشاورزی چهارمحال و بختیاری 
ی  هفته  مناسبت  به  رسانه  اصحاب  با  خبری  نشست  در 
جهاد کشاورزی اظهار کرد: ۱۴ طرح نیمه تمام در حوضه 
کارون بالای ۸۵ درصد پیشرفت فیزیکی دارند که با ۳۰۰ 
میلیارد تومان اعتبار راه اندازی می شوند و ۳ هزار و ۳۰۰ 
در  اقتصادی  بزرگ  باعث رشد  ایجاد شده که  باغ  هکتار 
استان می شود و تکمیل آن ها منوط به حمایت های ویژه 

و برنامه ریزی اصولی در توسعه بخش کشاورزی است.
حسین بهرامی گفت: به مناسبت هفته جهاد کشاورزی ۶۳ 
این استان  بالغ بر ۳۸۹ میلیارد تومان در  اعتباری  با  طرح 
کلنگ زنی  طرح  چهار  همچنین  و  می رسد  بهره برداری  به 

می شود.
وی ادامه داد: از ۶۳ طرح آماده بهره برداری ۴۰ طرح در 
اعتبارات  از  تومان  میلیارد   ۱۱۹ با  و  خاک  و  آب  حوزه 
و  خصوصی  بخش  سرمایه گذاری  با  طرح   ۲۳ و  دولتی 

پرداخت تسهیلات انجام شده است.
به  ناخالص کشور مربوط  بهرامی اضافه کرد: ۳/۷ تولید   
بخش کشاورزی است، اما در چهارمحال و بختیاری ۴/۱۷ 

تولید ناخالص داخلی مربوط به بخش کشاورزی است.
به  مربوط  کشور  اقتصاد  درصد   ۷۳/۰ کرد:  تصریح  وی 
کشاورزی  درصد   ۳۶/۱ اما  است  بختیاری  و  چهارمحال 
موضوع  این  و  می گیرد  صورت  استان  این  در  کشور 
ضرورت توجه به کشاورزی و اهمیت این حوزه مشخص 

می شود.
سرپرست سازمان جهاد کشاورزی چهارمحال و بختیاری 
گفت: هم اکنون ۳۵ هزار تن سردخانه و ۷۰ هکتار گلخانه 
تأسیس  جواز   ۹۶۳ همچنین  و  است  احداث  حال  در 

انفرادی گلخانه صادر شده است.
به  پنج همت  برق و خشکسالی  بیان کرد: قطعی  بهرامی   
در  که  است  کرده  وارد  استان خسارت  کشاورزی  بخش 
بتوانیم  تا  است  برگزار شده  متعددی  ارتباط جلسات  این 
قطعی برق این حوزه را کاهش دهیم چرا معیشت و اقتصاد 

استان و جمعیت زیادی در حوزه کشاورزی است.
محصولات  بازار  تنظیم  حوزه  در  کرد:  تصریح  وی 
و  شود  اقدام  تقاضا  و  عرضه  اساس  بر  باید،  کشاورزی 

رصد و پایش روزانه در بازار بیش از پیش خواهد بود.
اعتبارات تملک  از  مناسبی  اینکه سهم  به  با توجه  بهرامی 
نشده  داده  اختصاص  کشاورزی  بخش  به  استان  دارایی 
تومان تسهیلات در  میلیارد  امسال ۴۱۷  است عنوان کرد: 
اعتبارات  برای  تومان  میلیارد   ۱۳۰ و  داریم  توزیع  حال 

راکد در نظر گرفته شده است.
به  ارائه  برای  سرمایه گذاری  بسته   ۲۲ شد:  یادآور  ایشان 

سرمایه گذاران تهیه شده است.
بهره برداری  قابل  از مجموع طرح های  کرد:  تاکید  بهرامی 
چهارمحال و بختیاری در هفته جهادکشاورزی سال جاری 
با یک هزار و ۱۹۰ میلیارد ریال جزو پروژه های  ۴۰ طرح 
بهسازی  فشار،  تحت  آبیاری  خاک،  و  آب  شامل  دولتی 

کانال ها و مرمت قنات ها است.
وی افزود: همچنین ۲۳ طرح از سوی بخش خصوصی با ۲ 
هزار و ۷۰۰ میلیارد ریال اجرا شده که از این مبلغ ۲ هزار 
و ۱۷۰ میلیارد ریال از محل آورده متقاضیان و ۵۲۰ میلیارد 

ریال از محل تسهیلات بانکی تامین و هزینه شده است.
سرپرست سازمان جهاد کشاورزی استان بیان کرد: تنها ۴ 
هزار تن از ۱۴ هزار تن بذر اصلاح شده مورد نیاز تأمین 
شده است و این عدد باید به طور کامل پوشش داده شود. 
شرایط  به دلیل  جاری  سال  در  نیز  گندم  تضمینی  خرید 

خاص آب وهوایی، کمتر از سال گذشته خواهد بود.
شهرکرد: خبرنگار نسیم

آب، برق، صنعت؛ بازآفرینی گلستان با حمایت های ملی

دستگاه ها  همه  همکاری  بر  بویراحمد  و  کهگیلویه  استاندار 
یاسوج  شرقی-غربی  بزرگراه  پروژه  شدن  اجرایی  برای 

تأکید کرد.
یداله رحمانی در نشست تعیین تکلیف بزرگراه شرقی غربی 
ضیاء  سید  حضور  با  که  قوی  فشار  دکل های  مسیر  یاسوج 
هاشمی معاون، معاون اول رئیس جمهور، معاونین سیاسی و 
اقتصادی استانداری معاون سیاسی در دفتر نماینده ولی فقیه 
برگزار شد، با تبریک عید قربان و دهه ولایت و امامت گفت: 
اولین اقدام، جلوگیری جدی از کشت های جدید در اراضی 
مربوط به پروژه است و فرماندار باید این موضوع را به طور 

جدی پیگیری کنند.
استاندار با اشاره به تهیه نقشه های فنی با همکاری دهیاری و 
شهرداری افزود: نقشه های پروژه باید با مدیریت فرمانداری 
تهیه  سرعت  به  شهرداری،  همکاری  و  دهیاران  محوریت  و 
شود. در مواردی که مشکلی وجود ندارد، تفاهم نامه ها باید 

هرچه سریع تر نهایی شود.

با اشاره به تخصیص منابع مالی خارج از پروژه گفت:  وی 
باید منابعی خارج از بودجه پروژه برای مولدسازی اراضی 

استحصالی پیش بینی شود.
کاربری  تغییر  با  اراضی  این  از  بخشی  داد:  ادامه  رحمانی 
جبران  برای  دیگر  بخشی  و  می شود  بازگردانده  مالکان  به 
پروژه  برای  درآمدزایی  همچنین  و  متضرر  افراد  خسارات 

اختصاص یابد.
دولت  سوی  از  اعتبار  تأمین  پیگیری  به  اشاره  با  استاندار 
نمایندگان  مجمع  همراهی  با  هاشمی  آقای  شد  قرار  گفت: 
استان، با آقای عارف معاون اول رئیس جمهور دیدار کنند تا 
در شورای  همچنین  شود.  تأمین  پروژه  برای  لازم  اعتبارات 
اختصاص  پروژه  این  به  منابع  از  بخشی  استان،  برنامه ریزی 

خواهد یافت.
استاندار عنوان کرد: در صورت نیاز، در شورای برنامه ریزی 
شد.  خواهد  تعیین  پروژه  اجرایی  دستگاه  استان،  توسعه  و 
شهرداری یاسوج نیز می تواند در آینده به این مجموعه ملحق 

شود تا درآمد حاصل از پروژه به نفع شهر و مردم باشد.
راه  و شهرسازی، راهداری و  به همکاری  اشاره  با  رحمانی 
باید  نیز  شهرداری  افزود:  پروژه،  پیشبرد  برای  مسکن  بنیاد 

تمام توان خود را برای اجرای این طرح به کار گیرد.
این پروژه  نهادها،  با همکاری همه  امیدواری کرد  ابراز  وی 

مهم به سرعت به مرحله اجرا برسد.

اردیبهشت ماه  در  قزوین  استان  تورم  شاخص های  بررسی   
۱۴۰۴، واقعیت های مهمی را آشکار می کند که می تواند برای 

سیاست گذاران استانی و حتی ملی اثرگذار باشد.
دارایی  و  اقتصادی  امور  مدیرکل  گزارش  آخرین  براساس 
و بخش خصوصی،  دولت  و گوی  در شورای گفت  قزوین 
به  جاری  سال  اردیبهشت ماه  در  استان  سالانه  تورم  نرخ 
تنها  نه   که  رقمی  است؛  رسیده  استان  این  در  درصد   ۳۴.۹
از میانگین کشوری )۳۳.۹ درصد( بالاتر است، بلکه جایگاه 
تثبیت  بیشتر  معیشتی  فشار  با  استان هایی  میان  در  را  قزوین 

می کند.
این افزایش در شرایطی رخ داده که تورم ماهانه استان ۲.۶ 
 ۲.۷( کشور  میانگین  از  پایین تر  اندکی  تنها  که  بوده  درصد 
درصد( است؛ به بیان دیگر، اگرچه رشد قیمت ها در ماه اخیر 
با آهنگی کندتر نسبت به کشور پیش رفته، اما در بلندمدت 

هنوز با سطحی بالاتر از میانگین ملی مواجه ایم.
اما آنچه بیش از همه مهم است، شاخص تورم نقطه ای استان 

قزوین است که به ۳۹.۷ درصد رسیده است؛ در حالی که این 
رقم برای کل کشور ۳۸.۷ درصد گزارش شده است.

این شاخص، تغییر سطح عمومی قیمت ها نسبت به ماه مشابه 
بیانگر آن است که خانوارهای  نشان می دهد و  را  قبل  سال 
 ۴۰ به  نزدیک  گذشته،  سال  اردیبهشت  به  نسبت  قزوینی 

درصد افزایش هزینه را تجربه کرده اند.
بازخورد مردم و بازاریان قزوین در مورد بالا بودن نرخ 

تورم
خبری  مصاحبه  یک  در  پیش  چندی  شهروندان  از  برخی 
اظهار داشتند که »عرضه کالان در بازارچه های هفتگی قیمت 
مناسب تری دارند، اما برای کارمندان و کارگران خرید حتی 

یک هندوانه کار ساده ای نیست«.
یکی دیگر از شهروندان قزوینی هشدار داد »قزوین شهری با 
ظرفیت  بالای محصولات باغی است اما باوجود این حجم از 

صادرات میوه استان، امیدی به کمتر شدن قیمت ها نیست.«
مسوولان رسمی در استان قزوین نیز بارها نسبت به افزایش 

قیمت  کالاهای اساسی از جمله نان، مرغ و میوه انتقاد کرده 
نیز  بازار  بر  نظارت  افزایش  و  دلالی  با  مبارزه  بر  تاکید  و 

داشته اند.
بازخوردهای رسمی و مردمی حاکی از آن است که قزوین 
در برخی دوره ها مانند تابستان ۱۴۰۰ و یا زمستان ۱۴۰۳ با 
افزایش شدیدی در قیمت کالاهای اساسی و مسکن مواجه 
بوده است؛ به  خصوص نسبت به میانگین های مشابه کشوری، 
تا جایی که رسانه ها و مسوولان محلی بر لزوم ورود جدی 
برای مقابله با دلالی، کنترل قیمت ها و افزایش نظارت ها هم 
تاکید می کنند.همچنین مردم عادی معتقدند که با افت قدرت 
خرید مواجه هستند و برای تهیه اقلام ساده مانند میوه و یا 
همین  بر  شده اند،  روبرو  بالا  تلاش  و  هزینه  صرف  با  نان 
دارای  قزوین  گرچه  می دهد  نشان  بازخوردها  این  اساس 
ظرفیت های صنعتی و کشاورزی است، اما ضعف نظارت ها، 
سود  کسب  برای  صادرات  سیاست های  و  دلالان  حضور 

بیشتر، باعث شده اقتصاد محلی تحت فشار قرار گیرد.

 استاندار گلستان، با دستور ویژه رئیس جمهور، در نشست با 
علی آبادی، وزیر نیرو، چالش های زیرساختی استان در حوزه 
آب و برق را به صورت جامع پیگیری کرد. این دیدار که در 
استان  ناترازی های  رفع  و  توسعه ای  اهداف  تحقق  راستای 
تعهدات  و  ملموس  دستاوردهای  به  منجر  گرفت،  صورت 
عملی شد که آینده ای روشن تر برای گلستان ترسیم می کند.

 خلیج گرگان، به عنوان یکی از اکوسیستم های کلیدی شمال 
حمایت  زیست محیطی،  تعادل  در حفظ  حیاتی  نقشی  ایران، 
از  منطقه  اقتصادی  رونق  و  گیاهی،  و  جانوری  گونه های  از 
این حال، کاهش سطح  با  دارد  طریق گردشگری و صیادی 
را در معرض  آبی  پهنه  این  تهدیدات زیست محیطی،  آب و 

خطر قرار داده است.
به  رئیس جمهور  ویژه  دستور  بر  تاکید  با  گلستان  استاندار 
وزارت نیرو و سازمان برنامه و بودجه، خواستار اجرای طرح 

علاج بخشی خلیج گرگان شد.
آب،  سطح  احیای  برای  فوری  اقدامات  شامل  طرح  این 
از  حفاظت  و  خزر  دریای  با  ارتباطی  کانال های  لایروبی 
محیط زیست  تخریب  از  نه تنها  که  است  منطقه  زیست بوم 
جلوگیری می کند، بلکه با تقویت گردشگری و اقتصاد محلی، 
فرصت های جدیدی برای جوامع ساحلی ایجاد خواهد کرد.

مرتبط،  سازمان های  همکاری  با  که  شد  متعهد  نیرو  وزارت 
این  کند.  تدوین  گرگان  خلیج  احیای  برای  جامع  برنامه ای 
بین سازمانی  بودجه لازم و هماهنگی  برنامه شامل تخصیص 
برای اجرای سریع پروژه است که می تواند به عنوان الگویی 

برای احیای اکوسیستم های مشابه در کشور مطرح شود.
انرژی پایدار؛ تسریع در توسعه نیروگاه های خورشیدی

گلستان، به ویژه در فصل های پرمصرف، با کمبود برق مواجه 
تأثیر  صنعتی  و  کشاورزی  خانگی،  بخش های  بر  که  است 
استان  اقتصادی  توسعه  ناترازی،  این  است.  گذاشته  منفی 
پیش  از  بیش  را  پایدار  راه حل های  به  نیاز  و  کرده  کند  را 
ضروری ساخته است.استاندار گلستان در دیدار با وزیر نیرو، 

بر تسریع ساخت نیروگاه های خورشیدی تأکید کرد.
این پروژه ها، با بهره گیری از ظرفیت بالای تابش خورشیدی 
تأمین  برای  پایداری  و  پاک  انرژی  می توانند  گلستان،  در 
با  که  شد  متعهد  نیرو  کنند.وزیر  فراهم  استان  نیازهای 
تخصیص منابع و تسهیل فرآیندهای اجرایی، این پروژه ها در 

کوتاه مدت به بهره برداری برسند.
توسعه نیروگاه های خورشیدی نه تنها ناترازی برق را کاهش 
فسیلی،  سوخت های  به  وابستگی  کاهش  با  بلکه  می دهد، 
است.  کشور  زیست محیطی  اهداف  تحقق  جهت  در  گامی 
کرده  ایجاد  جدید  شغلی  فرصت های  همچنین  پروژه ها  این 

و سرمایه گذاری در بخش انرژی پاک را تشویق می کنند.
جهش  برای  برق  زیرساخت  اترک؛  اقتصادی  منطقه 

صنعتی
پروژه های  از  یکی  اترک،  هکتاری  هزار  اقتصادی  منطقه 
کلیدی برای توسعه صنعتی گلستان است که با هدف جذب 
سرمایه گذاری، ایجاد اشتغال، و تقویت اقتصاد منطقه طراحی 
مانع  انرژی،  زیرساخت های  کمبود  حال،  این  با  است  شده 

اصلی تحقق کامل ظرفیت این منطقه به شمار می رود.
استاندار گلستان موفق شد دستور احداث خط انتقال برق و 
پست فوق توزیع از نیروگاه علی آبادکتول به منطقه اقتصادی 
با  زیرساخت،  این  که  کند  دریافت  نیرو  وزیر  از  را  اترک 
تأمین برق پایدار و پرظرفیت، امکان استقرار صنایع بزرگ و 

کوچک را در این منطقه فراهم می کند.
کشور  شمال  اقتصادی  قطب  به  را  اترک  منطقه  پروژه،  این 
برقی،  مدرن  زیرساخت های  ایجاد  کرد.  خواهد  تبدیل 
ایجاد  با  و  را جذب کرده  داخلی و خارجی  سرمایه گذاران 
رونق  و  بیکاری  نرخ  کاهش  به  شغلی،  فرصت  هزاران 

اقتصادی گلستان کمک خواهد کرد.
مناطق  برای  ریال  میلیارد   ۸۳۰ و  هزار   ۱۲ تخصیص 

محروم
آب  کمبود  با  گلستان  مرزی  و  محروم،  روستایی،  مناطق 
را تحت  آشامیدنی مواجه هستند که کیفیت زندگی ساکنان 

تأثیر قرار داده است. این مسئله به ویژه در مناطق مرزی، که 
از نظر زیرساختی کمتر توسعه یافته اند، اهمیت بیشتری دارد.

بر  بالغ  بودجه ای  تخصیص  دیدار،  این  در  گلستان  استاندار 
آشامیدنی  تأمین آب  برای  را  ریال  میلیارد   ۸۳۰ و  هزار   ۱۲

این مناطق نهایی کرد.
این بودجه برای احداث و بهبود زیرساخت های آب رسانی، 
از جمله خطوط انتقال و تصفیه خانه ها، استفاده خواهد شد.

است.  اجتماعی  عدالت  راستای  در  بزرگ  گامی  اقدام،  این 
تأمین آب آشامیدنی سالم، سلامت عمومی را بهبود می بخشد، 
پایدار  توسعه  به  و  می دهد  کاهش  را  روستاها  از  مهاجرت 
مناطق محروم کمک می کند. این پروژه همچنین نشان دهنده 

تعهد دولت به رفع تبعیض های زیرساختی است.
سد چایلی؛ پاسخ به مطالبات مردمی

سد چایلی، یکی از پروژه های مهم گلستان برای تأمین آب 
جمله  از  چالش هایی  با  آبی،  منابع  مدیریت  و  کشاورزی 
بوده  مواجه  سد  حوضه  روستای  شش  ساکنان  نارضایتی 
داده  وعده  جوامع  این  به  پیش تر  طهماسبی  استاندار  است. 

بود که مشکلات آن ها به سرعت رفع خواهد شد.
وعده ها،  این  بر  تأکید  با  استاندار  نیرو،  وزیر  با  دیدار  در 
خواستار اقدامات فوری برای رفع موانع شد. وزیر نیرو هم 
دستورات لازم برای هماهنگی با نهادهای محلی و تسریع در 
حل مشکلات را صادر کرد، تا ضمن پیشبرد پروژه، رضایت 

و اعتماد جوامع محلی حفظ شود.
حل مشکلات سد چایلی، اعتماد عمومی به پروژه های دولتی 
مشابه  پروژه های  مدیریت  برای  الگویی  و  کرده  تقویت  را 

ارائه می دهد.
سد نرماب؛ جابه جایی روستاها برای آبگیری به موقع

و  آشامیدنی  کشاورزی،  آب  تأمین  هدف  با  نرماب،  سد 
پروژه های کلیدی گلستان است  از  مدیریت سیلاب ها، یکی 
با این حال، جابه جایی روستاهای واقع در حوضه سد، مانعی 

برای تکمیل و آبگیری به موقع این پروژه به شمار می رود.
تأمین  برای  ویژه ای  دستور  شد  موفق  گلستان  استاندار 
آغاز  هدف  با  کند،  دریافت  روستاها  این  جابه جایی  اعتبار 
تسریع  با  اقدام،  این   .۱۴۰۴ پاییز  ابتدای  در  سد  آبگیری 
جلوگیری  سد  بهره برداری  در  تأخیر  از  جابه جایی،  فرآیند 
خواهد کرد.آبگیری سد نرماب، امنیت آبی منطقه را تقویت 
کرده، کشاورزی را رونق می بخشد و از خسارات ناشی از 
به  پروژه همچنین  این  سیلاب های فصلی جلوگیری می کند. 
کمک  منطقه  اقتصادی  پایداری  و  روستاییان  معیشت  بهبود 

خواهد کرد.
آب، برق، صنعت؛ بازآفرینی گلستان با حمایت های ملی

دیدار استاندار گلستان با وزیر نیرو
سد خمالو؛ فاز اول انحراف آب

مدیریت  برای  خرمالو(  )سد  خرمالو  رودخانه  انحرافی  بند 
بهینه منابع آبی و تأمین نیازهای کشاورزی و شرب طراحی 
این پروژه، گامی مهم در جهت رفع  شده که آغاز فاز اول 

کمبود آب در مناطق تحت پوشش است.
انحراف  اول  فاز  برای شروع  ویژه ای  دیدار، دستور  این  در 
احداث  شامل  پروژه  این  شد.  صادر  خرمالو  رودخانه  آب 
زیرساخت های لازم برای هدایت آب به مناطق هدف است 
که بهره وری منابع آبی را به طور قابل توجهی افزایش خواهد 

داد.
این پروژه، توزیع عادلانه آب را بهبود می بخشد و با تأمین 
می کند.  کمک  منطقه  غذایی  امنیت  به  کشاورزی،  نیازهای 
کشاورزی  توسعه  امکان  جدید،  زیرساخت های  همچنین، 

مدرن در گلستان را فراهم خواهد کرد.
آب شیرین کن خزر؛ راه حلی نوآورانه برای ناترازی آب

بر  که  هستند  مواجه  آب  کمبود  با  گلستان  مرکز  و  غرب 
گذاشته  منفی  تأثیر  روزمره  زندگی  و  صنعت،  کشاورزی، 
که استفاده از منابع آب غیرمتعارف، مانند آب دریای خزر، 

راه حلی نوآورانه برای این چالش است.
استاندار گلستان در دیدار وزیر نیرو بر تسریع احداث واحد 
آب شیرین کن با استفاده از آب دریای خزر تأکید کرد. وزیر 
نیرو هم متعهد شد که با تخصیص منابع و همکاری با بخش 

خصوصی، این پروژه در اولویت قرار گیرد.
ناترازی آب در گلستان را  پایدار،  تأمین آب  با  پروژه،  این 
کاهش می دهد و امکان توسعه کشاورزی و صنعتی در مناطق 
مرکزی و غربی استان را فراهم می کند. همچنین، این ابتکار 
ایران  ساحلی  مناطق  سایر  برای  الگویی  به عنوان  می تواند 

مطرح شود.
از میدان تا پایتخت

گلستان،  مختلف  مناطق  در  مستمر  حضور  با  طهماسبی 
می کند.  بررسی  نزدیک  از  را  استان  فرصت های  و  چالش ها 
این رویکرد میدانی، او را قادر ساخته تا نیازهای واقعی مردم 

را شناسایی و برای آن ها راه حل های عملی طراحی کند.
دوشنبه های استاندار در تهران، فرصتی برای پیگیری مستقیم 

مسائل گلستان در سطح ملی است.
دیدار با وزیر نیرو، نمونه ای از این تلاش هاست که دستورات 
احیای  از  می کند.  تبدیل  ملموس  نتایج  به  را  رئیس جمهور 
خلیج گرگان تا زیرساخت های برق منطقه اترک، از سدهای 
نرماب و چایلی تا آب شیرین کن خزر، استاندار در خط مقدم 

توسعه ایستاده است.

پیگیری سریع پروژه بزرگراه شرقی-غربی یاسوج با تأکید بر تخصیص اعتبار و همکاری نهادها

قزوین با نرخ تورمی بالاتر از کشور
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ستاره نوظهور دوومیدانی:

 برای مدال طلای بازی های 
آسیایی می جنگم

ژیمناستیک با امکانات ۳۰ سال پیش 
مدال گرفت؛ مغرضانه نقد می کنند

 استقلال خوزستان در ماه های منتج به آغاز فصل جدید لیگ 
برتر نه هنوز مجوز ملی دریافت کرده و نه توانسته وارد بازار 
نقل و انتقالات شود؛ باشگاهی که همچنان به دلیل حمایت 
نشدن از سوی مالکان و مسئولان استانی با مشکلات ریز و 

درشت فراوانی مواجه است.
حواشی  با  را  چهارم  و  بیست  لیگ  که  خوزستان  استقلال 
آن  پی  در  و  مالی  مشکلات  جمله  از  فراوان  مشکلات  و 
دار  و  گیر  در  همچنان  رساند،  پایان  به  بازیکنان  اعتصاب 
حل مشکل مالی برای حضور در لیگ بیست و پنجم است؛ 
مشکلی که تنها با گذشت چند روز پس از سوت پایان لیگ 
و نوتیس )شکایت از باشگاه( احمد گوهری دروازه بان تیم، 
باعث حضور وی در سازمان لیگ و فسخ قرارداد یک طرفه 
با باشگاه استقلال خوزستان شد. حتی در روزهای اخیر نیز 
جدا  تیم  این  از  هم  عباسی  آرام  و  حسینی  چون  بازیکنانی 

شدند تا وضعیت تیم نگران کننده تر از قبل شود.
مالی  مشکلات  حل  دنبال  به  که  خوزستان  استقلال  باشگاه 
در  شود،  حفظ  تیم  شاکله  تا  است  بازیکنان  به  پرداختی  و 
و  کرد  موافقت  پرسپولیس  باشگاه  به  بیفوما  انتقال  با  نهایت 
گو  و  گفت  در  خوزستان  استقلال  مدیرعامل  بابادی  کیوان 
با ایسنا با اشاره به این انتقال، گفت »با دریافت پول انتقال 
تا  بازیکنانمان است که  پرداخت مطالبات  ما  اولویت  بیفوما 
هنوز  پرسپولیس  باشگاه  البته  نکند«.  فسخ  را  قراردادهایشان 
پول قرارداد این انتقال را به حساب استقلال خوزستان واریز 
نکرده تا به نوعی درد روی درد استقلال خوزستان باشد. این 
پول سوم خرداد  بود،  مقرر  این  از  پیش  است که  در حالی 
با این پول برای رفع  در حساب استقلال خوزستان باشد تا 

مشکلات فراوان باشگاه چاره اندیشی شود.
مدیرعامل استقلال خوزستان با بیان اینکه قرارداد سه جانبه 

منعقد  دلار  هزار   ۳۵۰ مبلغ  به  پرسپولیس  باشگاه  و  ما  بین 
پس  کردیم  توافق  پرسپولیس  باشگاه  »با  کرد  عنوان  شد، 
خوزستان  استقلال  باشگاه  حساب  به  مبلغ  این  روز   ۱۰ از 
واریز  ما  حساب  به  خرداد   ۳ مبلغ  این  باید  که  شود  واریز 
بیفوما که مربوط  برای   CAS اما یک رای در دادگاه  می شد 
به سال های گذشته )۲۰۲۱ در چین( فعالیت او است، صادر 
شد که در صورت پرداخت نکردن این جریمه مالی او شش 
ماه محروم خواهد شد که به باشگاه پرسپولیس حق می دهم 
نگران شود اما طی جلسه ای که با آقای درویش داشتیم مقرر 
شد علی الحساب مبلغی را به حساب باشگاه استقلال واریز 
روز  چند  گذشت  با  می دهد  نشان  ایسنا  پیگیری  البته  کند«؛ 
هنوز  مبلغ،  این  واریز  برای  شده  مشخص  تاریخ  آخرین  از 

باشگاه پرسپولیس پولی واریز نکرده است.
که  خوزستان  استقلال  غم انگیز  داستان  دردناک  بخش 
قهرمانی در لیگ برتر و حضور در آسیا را در کارنامه دارد 
و حرفه ای  ملی  مجوز  به کسب  موفق  باشگاه  که  است  این 
باعث  انظباطی  کمیته  رای  با  احتمالا  که  موضوعی  نشد؛ 
برای لیگ پیش  خواهد شد که استقلال خوزستان کار خود 
البته مدیرعامل باشگاه در  با امتیاز منفی ۳ آغاز کند.  رو را 
جریان لیگ گذشته چندین جلسه با استاندار خوزستان برای 
و  ملی  گروه  آمدن  کار  پای  و  باشگاه  مالی  مشکلات  حل 
بانک ملی داشت تا با حل به موقع مشکلات و چاره اندیشی، 
امروز در آن قرار دارد و روزهای  به جایی که  باشگاه  کار 
نه  نشود ولی  را پشت سر می گذارد، کشیده  مبهم و سختی 
تنها اقدامی از سوی مسئولان صورت نگرفت، بلکه مشکلات 
بیش از قبل شده است. بابادی حتی در مصاحبه خود عنوان 
من  به  ایران  فولاد  ملی  گروه  جز  استان  در  »کسی  کرد 
کمک نکرد. ما تنها هستیم و کسی از ما درباره مشکلاتمان 

نمی پرسد« 
مدیرعامل  گفته  به  که  است  برانگیز  تعجب  بسیار  همچنین 
مجوز  حتی  نتوانستند  میلیاردی   ۱۵ بدهی  دلیل  به  باشگاه 
ملی بگیرند! سوال این است که آیا گروه ملی و بانک ملی به 
عنوان مالکان باشگاه استقلال خوزستان توانایی پرداخت این 
مبلغ را نداشتند تا کار استقلال خوزستان به این جا کشیده 
نشود که باشگاه موفق به کسب مجوز ملی و حرفه ای نشد؟! 
برای لیگ  تیم  باشگاه بسته است -این  بماند  که هم پنجره 
فصل  بازیکنان  هم  و  کند-  جذب  بازیکن  نمی تواند  جدید 
قبل آن نیز یکی یکی در حال جدایی هستند؟ موضوعی که 
در شان استان خوزستان با این هم منابع مالی و ثروت و نیز 

به عنوان مهد فوتبال ایران نیست.
سکوت گروه ملی و بانک ملی در قبال انبوهی از مشکلات 
تعجب  ملی  مجوز  نشدن  کسب  ویژه  به  خوزستان  استقلال 
امیدوار  خوزستان  استقلال  مدیرعامل  البته  است؛  برانگیز 
ایسنا  به  او  شود.  مجوز  کسب  به  موفق  باشگاه  که  است 
گفت »امیدواریم با جلسه ای که با آقای تاج داشتیم بتوانیم با 
پرداخت بدهی ۱۵ میلیاردی در زمان مشخص بتوانیم مجوز 

ملی را بگیریم«
در این میان امیر خلیفه اصل سرمربی استقلال مانده و تیمی 
بدون ابزار و شرایط به حدی بحرانی است که حتی از الان 
دید.  خوزستان  استقلال  گوش  بیخ  را  سقوط  خطر  می توان 
کمک  و  جمعی  همت  نیازمند  خوزستان  استقلال  باشگاه 
مسئولان و مالکان خود و نیز یک تصمیم بزرگ است تا بیش 

از این، تیم و هواداران آن آسیب نبینند.
بحث  خوزستان،  استقلال  باشگاه  مشکلات  انبوده  میان  در 
تغییر نام باشگاه نیز مطرح شده است تا بر نگرانی های علاقه 
مندان به این تیم افزوده شود؛ بابادی در این خصوص نیز به، 
گفت »هر باشگاهی که بخواهد کمیسیون مجوز ۵ را به اسم 
استقلال بگیرد حتماً باید از این اداره کل و باشگاه استقلال 
مختلف  تاریخ های  با  نامه   ۵ تاکنون  کند.  اخذ  مجوز  تهران 
هیچ  متاسفانه  که  کرده ایم  ارسال  تهران  استقلال  باشگاه  به 

جوابی به ما داده نشد.
به  توجه  با  و  نکند  همکاری  تهران  استقلال  باشگاه  اگر   
مجبور  دارد،  خوزستان  استقلال  باشگاه  مالک  که  اختیاری 
انتخاب  جدید  نام  خوزستان  استقلال  باشگاه  برای  هستند 

کنند«
به هر حال به نظر می رسد مشکلات استقلال خوزستان تمامی 
مانند  تا  شود  باشگاه  این  برای  اساسی  فکر  باید  و  ندارد 
سال های اخیر همین مشکلات باعث عملکرد آسانسوری این 
به  فراوان  با زحمت  و صعود  یک  لیگ  به  یعنی سقوط  تیم 
لیگ برتر نشود؛ مشکلاتی که آنقدر روی عملکرد تیم تاثیر 
داشته که در دو فصل اخیر باعث شده تیم به سختی موفق به 
بقا شود و بماند که حتی باعث قهر هواداران با ورزشگاه و 

تنها ماندن تیم در بازی های خانگی نیز شد.

تنهایی های استقلال خوزستان و سکوت عجیب مالکان آن!

سرمربی تیم فوتبال امید ایران در حالی مشخص شد که در ۱۸ 
ماه گذشته فدراسیون با گزینه های زیادی مذاکره کرد که هر 
کدام با شروط خود مانع از همکاری شدند تا در نهایت یک 
شیرازی روی نیمکت بنشیند. فدراسیون فوتبال در حالی پس 
از کش و قوس های فراوان که حدود ۱۸ ماه طول کشید امید 
روانخواه را به عنوان سرمربی جدید تیم فوتبال زیر ۲۳ سال 
انتخاب کرد که کمتر کسی تصور می کرد گزینه ای که دو هفته 
به  تبدیل  بود  رئیسه  هیئت  اعضای  از  تعدادی  زبان  بر  نامش 

انتخاب نهایی شود.
گل  یحیی  همچون  گوناگونی  اسامی  بین  از  روانخواه  امید 
عبدی،  حسین  بوژوویچ،  میودراگ  حسینی،  مجتبی  محمدی، 
از  وسیعی  طیف  تا  شد  وانتخاب  دقیقی  سعید  ربیعی،  محمد 
علاقمندان به فوتبال به تحلیل این انتخاب بپردازند. انتخابی که 
تعدادی از فدراسیون نشینان آن را از سر ناچاری دانستند و عده 

دیگر نیز آن را تصمیم پر ایراد می دانند.
اما این که گزینه های دیگر به عنوان سرمربی تیم امید انتخاب 
نشدند دلایلی و شروطی داشت که فدراسیون نتوانست با آنها 
کنار بیاید. به همین خاطر گزینه ای را سرمربی کرد که شرط 

خاصی نداشت و کم دردسرترین فرد بود.
یحیی گل محمدی؛ سنگ بزرگ علامت نزدن

مدیر  عنوان  به  حضورش  روزهای  نخستین  در  جلالی  مجید 
کمیته فنی و توسعه فدراسیون فوتبال با مهدی تاج در خصوص 
انتخاب سرمربی تیم امید صحبت کرد. جلالی پس از گذشت 
نزدیک به یک ماه خبر از جمع بندی درباره نشستن یحیی گل 
محمدی روی نیمکت تیم امید داد. خبری که با استقبال رئیس 
فدراسیون نیز روبرو شد تا سرمربی پیشین پرسپولیس قبل از 
پیوستن به فولاد خوزستان با قراردادی به مدت دو سال هدایت 

تیم امید را بر عهده بگیرد.
از قرار معلوم گل محمدی در ابتدا آمادگی خود را برای هرگونه 
بحث هایی  سال ۱۴۰۲  زمستان  در  اما  می کند  اعلام  همکاری 
درباره بازگشت مجدد او به فوتبال مطرح بود که همین امر نیز تا 
حدودی گل محمدی را از نیمکت تیم امید دور کرد و او تصمیم 
گرفت با توجه به مبلغ قابل توجه باشگاه فولاد خوزستان راهی 

این تیم شود و خواسته جلالی عملی نشود.
کمیته فنی به مدل اسپانیولی رسید

جلالی پس از برگزاری جلسه های متعدد با کارشناسان فوتبال 

ایران طرحی را به هیئت رئیسه وقت فدراسیون ارائه کرد که طبق 
آن طرح فوتبال ایران را از لحاظ ساختاری و پتانسیل بازیکن به 
کشور اسپانیا شبیه سازی کرده بود. از این رو خواستار بررسی 
پروژه ای شبیه به آنچه فدراسیون قطر برای تیم های پایه اش با 
استفاده از دانش مربیان اسپانیایی انجام داده بود را اعلام کرد 
که بررسی اولیه هزینه های این پروژه فراتر از تصور بود تا این 

موضوع نیز در نطفه خفه شود.
انتخابات فدراسیون همه چیز را معلق کرد

انتخابات اسفندماه ۱۴۰۳ فدراسیون فوتبال برای تعیین رئیس و 
هیئت رئیسه فدراسیون باعث شد تا پروژه انتخاب سرمربی تیم 
امید تقریبا ۵ ماه قبل از شروع انتخابات به حالت تعلیق در آید 
و فدراسیون هیچ گونه فعالیتی در زمینه تعیین تکلیف این موضع 

نداشت تا همه چیز به ابتدای سال جدید موکول شود.
کمیته فنی انتخاب ها را به تاج داد

مهدی تاج با وجود اختلافات فراوان کمیته فنی با ارکان اجرایی 
فدراسیون به جلالی مدیر وقت کمیته فنی و توسعه اعلام کرد 
گزینه های نهایی خود را برای این موضوع اعلام کند. او نیز ابتدا 
اسم ۵ و سپس سه نفر را اعلام کرد تا مجتبی حسینی تبدیل به 
گزینه نخست هر دو لیست شود. لیستی که باعث شد تا حسینی 
دو جلسه با مجید جلالی و پس از آن یک جلسه هم با تاج 

داشته باشد.
خواسته هایی فراتر از چند میلیارد بیشتر!

 نشان می دهد خواسته های سرمربی آلومینیوم اراک نه تنها از 
بلکه حسینی سودای  نبود  مقدور  فدراسیون  برای  مالی  لحاظ 
حضور در نیمکت تیم بزرگسالان را نیز داشت. او تمایل داشت 
قراردادش به گونه ای باشد که علاوه بر سرمربیگری تیم امید به 
عنوان عضو کادر فنی در تیم بزرگسالان برای جام جهانی ۲۰۲۶ 

نیز حضور داشته باشد.
از  تومان  میلیارد   ۱۷ به  نزدیک  آینده  فصل  برای  که  حسینی 
با  هم  این  نصف  مبلغ  با  بود  گرفت حاضر  آلومینیوم خواهد 
فدراسیون همراه با همان شرط نانوشته همکاری کند اما نکته 
اینجاست فدراسیون بودجه ای به مراتب کمتر از این اعداد و 

ارقام دارد.
حسین عبدی شرط گذاشت اما قبول کرد

دلیل  به  او  بود.  فوتبال  فدراسیون  گزینه  دیگر  عبدی  حسین 
به  فعالیت  واسطه  به  پایه  تیم های  بازیکنان  از  کامل  شناخت 

دوم  گزینه  ایران  جوانان  و  نوجوانان  تیم های  سرمربی  عنوان 
از  کامل  طور  به  را  فدراسیون  شرایط  عبدی  بود.  فدراسیون 
لحاظ مالی پذیرفت و اعلام کرد هیچ مشکلی همچون گذشته 
با این مبالغ ندارد اما بدون شک نیاز به همکاری سازمان لیگ 
برای در اختیار داشتن بازیکنان برای برگزاری اردوهای متوالی 
دارد. نکته ای که فدراسیون هم نگران آن است و مشخص نیست 
چه رویکردی در سال بسیار مهم پیش رو برای هماهنگی هرچه 
بیشتر تیم های ملی بزرگسالان و امید با باشگاه ها خواهند داشت.

ربیعی و دقیقی و نه!
محمد ربیعی گزینه ای بود که تاج به هیچ وجه حاضر نشد با او 
جلسه ای برگزار کند. کمیته فنی با وجود بررسی نامزدی ربیعی و 
اعلام نکات مثبت و منفی او به تاج با مخالفت رئیس فدراسیون 
روبرو شد. گویا بدقولی های قبلی ربیعی در قبال فدراسیون و 
با این گزینه  همچنین عدم موافقت اکثر اعضای هیئت رئیسه 

باعث شد تا او خیلی زود از جمع نامزدها خارج شود.
سعید دقیقی نیز دیگر گزینه ای بود که پیغام تمایل برای نشستن 
روی نیمکت تیم امید را داد و تنی چند از اعضای هیئت رئیسه 
با مجوز تاج هم با او جلسه ای را برگزار کردند اما خروجی آن 

باب میل فدراسیون نبود.
بوژوویچ تنها گزینه خارجی

میودراگ بوژوویچ تنها گزینه خارجی کمیته فنی بود. جلالی 
حتی در جریان علاقمندی او برای فعالیت در تیم امید هم بود 
فوتبال  فدراسیون  رویکرد  اما  داد  تاج  مهدی  به  را  اسمش  و 
استفاده از مربیان داخلی بود تا بوژوویچ هم بدون مذاکره از 

دایره انتخاب خارج شود.
روانخواه ماند و پذیرش شروط

در  متفاوت  کاملا  دیدگاه  دو  که  بود  گزینه ای  روانخواه  امید 
فدراسیون داشت. عده ای از اعضای هیئت رئیسه با پیشنهاد او 
به تاج باعث مذاکرات فشرده این سرمربی شدند اما تنی چند 
از اعضای هیئت رئیسه همچون رحمان سالاری به شدت با آن 
تمام شرایط  پذیرش  با  نهایت روانخواه  در  اما  بودند  مخالف 
ملی  تیم  اردوهای  با  هماهنگی  مالی،  قرارداد  نظیر  فدراسیون 
بزرگسالان، تعامل با امیر قلعه نویی در راستای مسائل فنی و 
هماهنگی با سازمان لیگ برای برگزاری اردو و همچنین تأیید 
امید معرفی شد تا آخرین  تاج بالاخره به عنوان سرمربی تیم 

گزینه هدایت تیم را برعهده بگیرد.

صعود  که  این  بر  تاکید  با  ایران  فوتبال  ملی  تیم  سرمربی 
را  قبل  انگیزه  بازیکنان  شد  باعث  جهانی  جام  به  زودهنگام 
نداشته باشند گفت: برای دیدار با کره شمالی تغییراتی در ترکیب 
تیم ملی خواهیم داشت. امیر قلعه نویی در نشست خبری پیش 
از دیدار با تیم ملی فوتبال کره شمالی در هفته پایانی مرحله 
سوم مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۶ اظهار کرد: شرایط سختی برای 
صعود داشتیم و با کمک همه توانستیم این کار را به آسانی و 
به نحو احسن انجام دهیم. برخلاف برخی دوستان که می گفتند 
صعود آسان بوده، این طور نیست. در گذشته، چه جام ملت ها 
و چه مقدماتی جام جهانی، رقابت ها آسیایی بود، اما الان چند 
قاره ای شده است.او ادامه داد: مثلًا تیم قطر بازیکنانی از آفریقا، 
برزیل، سودان و یمن داشت و فکر می کنم فقط یک بازیکن 
اندونزی و حتی خود چین  امارات،  بود.  ترکیبشان  قطری در 
نیز همین شرایط را داشتند. این نشان می دهد که صعود به جام 
جهانی به مراتب از گذشته سخت تر شده است.قلعه نویی افزود: 

درست است که دو هفته زودتر این کار بزرگ را با کمک خدا 
انجام دادیم، اما سختی های خاص خودش را داشت، از جمله 
نداشتن میزبانی. هرچند تعداد تیم های صعودکننده زیاد شده، اما 
شرایط تیم ها هم سخت تر شده است. بازی های اندونزی و چین 
را دیدم که هر دو تیم بازیکنان خارجی زیادی داشتند. با این 
تفاسیر، خواهش می کنم زحمات بچه ها را کم رنگ نکنید. یادم 
است دو پرواز داشتیم که حدود ۲۴ ساعت روی هوا بودیم، اما 
دست پر بازگشتیم.وی ادامه داد: با کم ترین هزینه، موفق شدیم 
سریع ترین صعود به جام جهانی را رقم بزنیم. در این مسیر نقاط 
قوت زیادی داشتیم که باعث شد در شرایط سخت، دو هفته 
در چنین  است که  طبیعی  کنیم.  قطعی  را  زودتر صعود خود 
شرایطی، بازیکنان با افت انگیزه مواجه شوند.قلعه نویی با اشاره 
به اهمیت عملکرد تیم ملی در مسیر صعود به جام جهانی گفت: 
به عنوان مثال تیم فوتبال لیورپول پس از قهرمانی اش در لیگ 
امتیاز کسب کرد.  تنها دو  پایانی اش  جزیره، در چهار مسابقه 

بنابراین کارهایی که این مجموعه در این شرایط سخت انجام 
داد، کارهای بزرگی بود، حتی اگر به ظاهر آسان به دست آمده 
باشند. با این حال برخی در حال انتقاد هستند. اگر ایراد فنی 
وجود داشته باشد حتماً گوش می کنیم.سرمربی تیم ملی ادامه 
با قطر  بازی  این موفقیت رسیدیم که در  به  داد: ما در حالی 
۱۰ نفره شدیم و با تیمی چندملیتی از نظر آماری بازی کردیم. 
حالا اگر اشتباهات داوری را کنار بگذاریم که بسیار تأثیرگذار 
مسیر  این  در  از همه عزیزانی که  باید  واقعاً  بود، در مجموع 
همراه ما بودند تشکر کنیم؛ از جمله چند نفر از شما خبرنگاران 
که همیشه سرمایه های واقعی تیم ملی بودید.وی در خصوص 
بازی فردا مقابل کره شمالی نیز توضیح داد: طبیعتاً این بازی هم 
برای ما اهمیت دارد، اما یکسری تغییرات در ترکیب خواهیم 
داشت. برخی بازیکنان جوان به میدان خواهند رفت، یعنی علاوه 
تغییر نسلی که در حال شکل گیری است، جوان گرایی هم  بر 

خواهیم داشت تا ببینیم شرایط به چه صورت پیش می رود.

»امید« چگونه به »امید« رسید؟

قلعه نویی: 

طبیعی است بازیکنان بی انگیزه شوند؛ ترکیب را تغییر می دهیم

فاصله ام  اینکه  بر  تاکید  با  دوومیدانی  ملی  تیم  دونده جوان 
پیش  را  پرترافیکی  نیست گفت: سال  زیاد  آسیا  قهرمانان  با 
آسیایی  بازی های  در  کرد  خواهم  تلاش  قطعا  داریم  رو 
ناگویا صاحب مدال طلا شوم.بیست وششمین دوره مسابقات 
برترین ورزشکاران قاره  با حضور  قهرمانی دوومیدانی آسیا 
کهن به میزبانی کره جنوبی برگزار شد. رویدادی که بار دیگر 
صحنه رقابت نفس گیر مدعیان آسیایی در رشته های مختلف 
دوومیدانی بود. تیم ملی ایران نیز با ترکیبی ۱۵ نفره متشکل 
از ورزشکاران منتخب در این رقابت ها حضور یافت و موفق 
شد با عملکردی قابل قبول سه مدال رنگارنگ برای کاروان 
از رقابت ها ریحانه  این دوره  بیاورد.در  ارمغان  به  کشورمان 
مبینی در ماده پرش طول درخشید و موفق شد با ثبت عملکردی 
قابل توجه مدال طلا را برای ایران به دست آورد. دیگر مدال 
طلای کاروان دوومیدانی ایران نیز توسط محمدرضا طیبی در 
ماده پرتاب وزنه کسب شد او با پرتابی دقیق و قدرتی رقبای 
خود را پشت سر گذاشت و بر سکوی نخست ایستاد.اما یکی 
از درخشان ترین لحظات این رقابت ها برای ایران به مدال نقره 
علی امیریان در ماده ۸۰۰ متر بازمی گردد. این دونده جوان با 
عملکردی تحسین برانگیز و ثبت رکوردی شخصی توانست 
نخستین مدال آسیایی خود را کسب کند و نویدبخش آینده ای 

درخشان برای دوهای نیمه استقامت ایران باشد.
مجموع  با  ایران  دوومیدانی  ملی  تیم  رقابت ها  این  پایان  در 
رده بندی  هفتم جدول  جایگاه  در  نقره  یک  و  طلا  مدال  دو 
ایرانی به ویژه جوانان امید  قرار گرفت. عملکرد ورزشکاران 

به آینده ای روشن تر را در دوومیدانی ایران زنده نگه داشت.
علی امیریان، دونده جوان تیم ملی دوومیدانی ایران که اخیراً 
موفق به کسب مدال نقره ماده ۸۰۰ متر در مسابقات قهرمانی 
آسیا در کره جنوبی شد درباره عملکردش در این رقابت ها 
به خبرنگار مهر گفت: سطح مسابقات بالا بود. این نخستین 
در  و  باز  در فضای  آسیا  قهرمانی  رقابت های  در  من  تجربه 
رده سنی بزرگسالان به شمار می رفت. در ماده ۱۵۰۰ متر ابتدا 
در دور مقدماتی شرکت کردم و به فینال رسیدم. در فینال با 
اختلافی کمتر از ۱۶ صدم ثانیه چهارم شدم. این نتیجه به نوعی 
حاصل تجربه ای بود که هنوز نداشتم.وی افزود: ماده ۱۵۰۰ 
رکورد  شدم  موفق  حال  این  با  اما  نیست  من  تخصص  متر 
شخصی ام را ۴ ثانیه بهبود ببخشم و زمان ۳ دقیقه و ۴۳ ثانیه را 
ثبت کنم. با توجه به سطح رقابت و تجربه محدودم عملکرد 
خوبی داشتم و فکر می کنم حتی در آن ماده هم شانس مدال 
ماده  به  ادامه  در  نشد.امیریان  قسمت  حال  هر  به  که  داشتم 
که  متر   ۸۰۰ ماده  در  گفت:  و  کرد  اشاره  خود  تخصصی 
تخصصی ترین ماده من است ابتدا در مرحله مقدماتی با زمان 
یک دقیقه و ۴۶ ثانیه به عنوان نفر دوم صعود کردم. در فینال 
هم با رکورد بهتر یک دقیقه و ۴۴ ثانیه موفق شدم مدال نقره را 
به دست بیاورم. این برای من افتخار بزرگی بود چون در اولین 
تجربه ام در قهرمانی آسیا هم رکورد زدم و هم مدال گرفتم.وی 
تصریح کرد: این تنها آغاز راه من است. مطمئنم که می توانم 
باارزش تری  مدال های  برای  و  کنم  ثبت  بهتری  رکوردهای 
ماده  بازی های آسیایی در هر دو  ایمان دارم که در  بجنگم. 
۸۰۰ و ۱۵۰۰ متر توانایی کسب مدال را دارم. برای رسیدن به 

این هدف قطعاً تلاشم را چند برابر خواهم کرد.
آماده سازی اش  ایران درباره مسیر  تیم ملی دوومیدانی  عضو 
گفت: قبل از این مسابقات حدود هشت ماه در اردو بودم و 
بدون حتی یک روز استراحت تمرین کردم. همه این تمرینات 
هدفمند بود تا بتوانم عملکرد خوبی داشته باشم. حالا در ادامه 
مسابقات مهمی در پیش دارم. نخست المپیک دانشجویان و 
سپس رقابت های کسب ورودی جهانی در توکیو ژاپن که فقط 
۴۳ صدم با ورودی مستقیم و ۲۳ صدم با رکورد ملی فاصله 
دارم.وی افزود: پس از آن هم مسابقات کشورهای اسلامی در 
عربستان، رقابت های آسیایی داخل سالن و در نهایت مهم ترین 
هدفم یعنی بازی های آسیایی ناگویا پیش رو است. تمام تمرکز 
برای  آنها  در  می خواهم  و  رقابت هاست  این  روی  تلاشم  و 
نیز  به شرایط رقبا  با اشاره  کشورم مدال کسب کنم.امیریان 
توضیح داد: فاصله من با مدعیان اصلی آسیا خیلی زیاد نیست. 
در همین رقابتی که نقره گرفتم قهرمان آسیا یعنی ابوبکر از قطر 
حضور داشت که سابقه حضورهای متعدد در المپیک را دارد. 
بقیه رقبایم هم بین ۲۶ تا ۳۲ سال سن داشتند در حالی که 
من تنها ۲۱ سال دارم و با همین شرایط عملکرد خیلی خوبی 
داشتم.وی در پایان تأکید کرد: به محض بازگشت از مسابقات 
طلای  مدال  است  مشخص  هدفم  کردم.  آغاز  را  تمریناتم 
کشورم  پرچم  دارم  دوست  می خواهم.  را  آسیایی  بازی های 
را بالا ببرم و مردمم را خوشحال کنم. امیدوارم با دعای خیر 
مردم بتوانم این مسیر را با موفقیت ادامه دهم. باور دارم که 
دوومیدانی ایران می تواند در سطح جهانی و المپیک هم حرف 

برای گفتن داشته باشد.

تجهیزات  نظر  از  متأسفانه  گفت:  ژیمناستیک  کارشناس 
امکانات  با  ما  و  ندارد  خوبی  شرایط  ایران  ژیمناستیک 
دنبال  به  مغرضانه  برخی  اما  می گیریم  مدال  پیش  سال   ۳۰
تخریب افتخارات این رشته هستند.سیامک یوسفی کارشناس 
ملی  تیم  عملکرد  درباره  خبرنگار،  با  گفتگو  در  ژیمناستیک 
حرکت  یک  ثبت  و  آسیا  قهرمانی  مسابقات  در  ژیمناستیک 
جدید به نام الفتی در این مسابقات گفت: اول از همه، مدال 
ژیمناستیک  تاریخ  در  بار  اولین  برای  الفتی  مهدی  طلای 
سیاهی  سیاوش  برنز  همچنین  و  آسیایی  مسابقات  در  ایران 
را به جامعه ژیمناستیک، جامعه ورزش و مردم ایران تبریک 

می گویم و امیدوارم از این دو مدال لذت برده باشند.
وی افزود: مسابقات قهرمانی آسیا در بخش مردان با حضور 
کشورهای قدرتمندی مانند کره جنوبی، چین، ژاپن، فیلیپین و 
قهرمانان جهان و المپیک برگزار شد. حضور قهرمانان جهان و 
ورزشکاران المپیکی را که قبلًا در میادین جهانی دیده بودم، 
کیفی  و  فنی  بنابراین سطح  کردم  مشاهده  مسابقات  این  در 
کار  الفتی  مهدی  مسابقات  این  در  بود.  بالا  بسیار  رقابت ها 
بسیار بزرگی انجام داد و در رقابت با آقای کارلوس یولو، 
قهرمان المپیک از فیلیپین در وسیله پرش خرک، موفق شد او 
را شکست دهد و مدال طلای این ماده را به گردن بیاویزد. 
این موفقیت حاصل تمرینات مداوم الفتی با مربی ایرانی، رضا 

خیرخواه، و اردوهای مستمر فدراسیون ژیمناستیک بود.
وی در مورد حرکتی که الفتی به نام خودش ثبت کرد، گفت: 
فنی سخت ترین  نظر  از  کرد،  اجرا  الفتی  مهدی  که  حرکتی 
در  را  نمره ای  ارزش  بالاترین  و  است  خرک  پرش  حرکت 
ژیمناستی  تنها  در حال حاضر،  دارد.  داوری  قوانین  کتابچه 
بسیار  حرکت  این  می دهد.  انجام  را  حرکت  این  که  است 
خطرناک و ریسکی است و نیاز به آمادگی ذهنی و جسمانی 
بالایی دارد. این موفقیت ها با دانش مربی ایرانی اتفاق افتاده و 

من از طرف خودم به او خسته نباشید می گویم.
یوسفی تأکید کرد: الفتی حرکت پر ریسکی انجام داد و به 
خصوص اینکه او در مرحله فینال این حرکت را انجام داد 
و این نشانه اردو و تمرینات مناسب این ورزشکار ایرانی بود 
که با حمایت فدراسیون و دانش مربی ایرانی رقم خورد. من 
حتی باخبرم که پیشنهاداتی از کشورهای آسیایی به سرمربی 
تیم ملی شده اما او به خاطر علاقه ای که به ایران دارد این 
پیشنهادات را نپذیرفته است. زمانی که الفتی این حرکت را 
ژیمناستیک  تخصصی  صفحات  و  سایت ها  تمام  کرد،  اجرا 
دادند.  قرار  اخبارشان  تیتر  عنوان  به  را  این حرکت  دنیا  در 
کشورهایی که حرکت هایشان در کتابچه داوری ثبت می شود، 
عموماً صاحب سبک هستند، مثل چین، ژاپن، آلمان، آمریکا 
و روسیه و حالا نام ایران هم در کنار آن ها آمده است. او با 
بالاترین نمره این حرکت را به نام خودش ثبت کرد و او با این 
افتخارآفرینی یک خط و نشان برای همه رقبایش در المپیک 
و جهانی کشید. او در این مسابقات از قهرمان المپیک عبور 
کرد و حالا باید همه حریفان منتظر الفتی باشند که یکی یکی 
آن ها را از میدان ها دور می کند.وی به عملکرد سیاوش سیاهی 
هم اشاره کرد و گفت: سیاهی واقعاً در وسیله دارحلقه گل 
کاشت. من پیش از حضورش در اردوی تیم ملی برنامه های 
تمرینی او را دیده بودم و می توانم بگویم که با حضور در 
کرد  تغییر  درجه   ۱۸۰ برنامه اش  خیرخواه،  نظر  زیر  و  اردو 
و موفق به کسب مدال برنز شد. این در حالی است که در 
وسیله دارحلقه کشورهای چین، کره و ژاپن صاحب سبک 
هستند و مدال ها را درو می کنند. کسب این دو مدال مقابل 
کشورهای صاحب نام مستلزم برنامه ریزی چند ساله فدراسیون 
ژیمناستیک است که خوشبختانه درگاهی چندین سال است 
که آن را شروع کرده و ما الان نتیجه اش را می بینیم.یوسفی 
در واکنش به ادعای برخی که می گفتند سطح مسابقات پایین 
قزاقستان،  جنوبی،  کره  ژاپن،  چین،  کشورهای  گفت:  بود، 
ازبکستان و سایر کشورها با ترکیب کامل و قهرمانان المپیک 
و آسیا در این رقابت ها شرکت کرده بودند. تمام فینالیست ها 
دارای عنوان جهانی، آسیایی یا المپیکی بودند و امتیازات آن ها 
بسیار بالا بود. بنابراین دوستانی که می گویند سطح مسابقات 
پایین بوده بی انصافی می کنند و مغرضانه صحبت می کنند. 
امکان ندارد کشورهای آسیایی با تیم ضعیف به میدان بیایند. 
همه تیم ها با قهرمانان المپیک و جهانی شرکت کرده بودند. 
تمامی کشورهای صاحب سبک با قهرمانان جهان و المپیک به 
مسابقات قهرمانی آسیا آمدند و همگی امتیاز بالا دارند و همین 
موضوع نشان می دهد که سطح مسابقات بسیار بالا بوده است.

وی ادامه داد: امکان ندارد کشورهای مثل چین، کره جنوبی و 
ژاپن به مسابقه ای اعزام شوند و به دنبال کسب مدال نباشند. 
به نظر من هیچ کشوری آبرو و اعتبار خودش را زیر سوال 
نمی برد که با ورزشکاران ناآماده به مسابقات بیایند. می توانم 
قهرمان  فینالیست ها  تمام  وسیله،  هر  در  بگویم  قاطعیت  با 
جهان، آسیا یا المپیک بودند. تیم های چین، ژاپن، کره جنوبی 
و قزاقستان با ترکیب کامل و قهرمانان خود در این رقابت ها 
حضور داشتند. امتیازات کسب شده نیز مطابق با استانداردهای 
جهانی و المپیکی بود و مسابقات از لحاظ کیفی بسیار بالا بود. 
هر چهار سال یک بار قوانین ژیمناستیک تغییر می کند و پس از 
المپیک، قوانین جدید اعمال شده است. براساس این قوانین، 
تعداد حرکات مجاز دو عدد کاهش یافته که شاید برخی از 
نگاه ظاهری تصور اشتباه داشته باشند، اما حرکت هایی که در 
این مسابقات اجرا شد، مطابق با سطح روز جهان و المپیک 
بود. کشورها با ورزشکارانی به مسابقات نمی روند که آبرو 
و اعتبار خودشان خدشه دار شود. نمی توان با این حرف ها 
ارزش مدال مهدی الفتی و سیاهی را پایین بیاوریم. کسی که 
قهرمان المپیک است در هر مسابقه ای به دنبال دفاع از اعتبار 
خودش است اما در همین مسابقات مهدی الفتی از قهرمان 
المپیک عبور کرد.یوسفی در پاسخ به انتقادات درباره اعزام 
گلخانه ای  نگاه  با  زمانی  هیچ  ما  گفت:  ورزشکاران  محدود 
را  فدراسیون  برنامه ریزی های  نزدیک  از  بنده  نیستیم.  موافق 
دنبال می کنم و می دانم که چنین رویکردی وجود ندارد. تیم 
ملی نوجوانان با ترکیب کامل به مسابقات جهانی اعزام شد و 
مقام اول را کسب کرد. تیم ملی جوانان نیز کامل به مسابقات 
آسیایی اعزام شد و امیرمحمد رحمانی در وسیله حلقه مدال 
نقره گرفت. این ها همه نتیجه برنامه ریزی فدراسیون است تا 
ورزشکاران به صورت پلکانی از رده نوجوانان به جوانان و 
سپس بزرگسالان وارد شوند. رشته ژیمناستیک زمان بر است 
و نمی توان امروز کار کرد و فردا قهرمان ساخت. تمرینات 
روز دنیا در حال حاضر توسط رده جوانان زیر نظر مربیان 
این  و  می شود  انجام  طاهرخانی  آقای  همچون  برجسته ای 
ورزشکاران به زودی به تیم ملی بزرگسالان اضافه خواهند شد.

رقابت های  به  ورزشکار  دو  تنها  اعزام  چرایی  درباره  وی 
با  که  بود  دلیل  این  به  محدود  اعزام  داشت:  اظهار  آسیایی 
در  بنده  دارند.  مدال  شانس  که  برویم  مسابقات  به  نفراتی 
اردوهای تیم ملی بزرگسالان شاهد تلاش ورزشکاران بودم 
و نفرات مستعدی داریم که باید بیشتر تمرین کنند و تحت 
به  اعزام  برای  به سطح لازم  تا  بگیرند  نظر مربیان ملی قرار 
ملی  تیم  اردوی  به  بار  من چند  برسند.  بین المللی  مسابقات 
سر زدم، ما ورزشکاران خوبی داریم که باید زیر نظر مربی 

بیشتر تمرین کنند. 

 

رنکینگ  مسابقات  پایان  از  پس  کشتی  جهانی  اتحادیه 
مغولستان، رنکینگ برتر آزادکاران را منتشر کرد. طبق لیست 
منتشر شده رحمان عموزاد آزادکار ایران در وزن ۶۵ کیلوگرم 
در  کیلوگرم  در وزن ۱۲۵  ایران  آزادکار  زارع  امیرحسین  و 
صدر جدول قرار دارند.در دیگر اوزان حسن یزدانی در وزن 
۸۶ کیلوگرم در جایگاه دوم قرار دارد. هر چند که یزدانی به 
دلیل مصدومیتی که دارد یک سال از میادین به دور است و 
به زودی هم تغییر وزن خواهد داد.تیم ملی کشتی فرنگی هم 
در تورنمنت مغولستان تنها با دو کشتی گیر اعزام شد که دانیال 
سهرابی به مدال طلا رسید و مهدی کشتکار هم در جایگاه 
چهارم قرار گرفت. در لیست اتحادیه جهانی کشتی، رنکینگ 
برترین فرنگی کاران هم منتشر شد که پویا دادمرز در وزن ۵۵ 
کیلوگرم در جایگاه دوم، سعید اسماعیلی و هادی ساروی در 
اوزان ۶۷ و ۹۷ کیلوگرم در جایگاه اول قرار دارند. علیرضا 
مهمدی در وزن ۸۷ کیلوگرم و امین میرزازاده در وزن ۱۳۰ 

کیلوگرم به ترتیب در جایگاه سوم و دوم قرار دارند.

۴ کشتی گیر ایران در
 صدر رنکینگ جهانی

 حسن یزدانی در جایگاه دوم



سخنگوی قوه قضاییه تشریح کرد

آخرینجزئیاتازبازداشتفرزندوعروسکاظمصدیقی؛علتمرگالههحسیننژاد

محوریت  با  پرونده ای  در  کرد:  اعلام  قضائیه  قوه  سخنگوی 
اتهامات مالی، ۶ نفر بازداشت شده اند که دو تن از آن ها پسر 
و عروس حجت الاسلام کاظم صدیقی هستند، این پرونده در 

مرحله ابتدایی رسیدگی قرار دارد و تحقیقات ادامه دارد. 
بیست وششمین  در  قضاییه،  قوه  سخنگوی  جهانگیر«  »اصغر 
نشست خبری با اصحاب رسانه اظهار کرد: غدیر سند حکمرانی 
نبوی است که احیاکننده عدالت و قاطعیت به شمار می آید. 
یعنی  باشد؛  ما  اقدامات  سرلوحه  باید  علوی  نگاه  این  امروز 

حمایت از مظلومان و مقابله با مفاسد.
غاصب  رژیم  علیه  ایران  اطلاعاتی  عملیات  افزود:  وی 
می دهم  به دشمنان هشدار  و  می گویم  تبریک  را  صهیونیستی 
که ایران اسلامی امروز قوی تر از همیشه وظایف خود را انجام 

می دهد.
جهانگیر با اشاره به سخنان مقام معظم رهبری مبنی بر اینکه 
دچار شدن یک مسئول به فساد شایسته نیست و فساد همچون 
اژدهای هفت سر است که از بین نمی رود، گفت: دستگاه قضایی 
ذره ای از اجرای قانون کوتاه نخواهد آمد و با مفسدان برخورد 

خواهد کرد.
سخنگوی قوه قضائیه بیان کرد: برخی جریان های ضدانقلاب 
و معاند تلاش کردند تا از ربوده شدن و قتل دلخراش یکی 
از دختران ایران، خانم الهه حسین نژاد، سوءاستفاده کنند و با 

سیاه نمایی، دل مردم را خالی کنند.
جریان های  برخی  برای  فرصتی  تلخ،  رخداد  این  افزود:  وی 
معاند و ضدانقلاب فراهم کرد تا با سوءاستفاده از احساسات 
مردم، فضای روانی جامعه را متشنج کرده و این حادثه را به 

ناامنی اجتماعی گره بزنند.
جهانگیر ادامه داد: البته رسانه ها در این زمینه هوشیارانه عمل 
کردند و اطلاع رسانی درست و به موقع داشتند و اجازه ندادند 

از این پرونده سوءاستفاده شود.
وی گفت: با دستور و تأکید ریاست قوه قضاییه در خصوص 
پارکینگ ها  در  توقیفی که سال ها  نقلیه  تکلیف وسایل  تعیین 
به  ابلاغیه ای  با  نیز  کشور  کل  دادستان  مانده اند،  بلاتکلیف 
دادستان های سراسر کشور بر لزوم رسیدگی فوری و جدی به 

این موضوع تأکید کرده است.
سخنگوی قوه قضائیه افزود: این موضوع یکی از مطالبات جدی 
مردم است که در جریان سفرهای استانی ریاست محترم قوه 
بر  قرار گرفته است.  بارها مطرح و مورد توجه ویژه  قضاییه 
همین اساس، دستگاه قضایی با همکاری سایر نهادهای ذی ربط، 
روند تعیین تکلیف این خودروها را در سراسر کشور در دستور 

کار قرار داده است.
احضار۷۰متهمومطلعدرپروندهبندرشهیدرجایی

حقوقی  وضعیت  آخرین  به  اشاره  با  قضائیه  قوه  سخنگوی 
پرونده حادثه شهید رجایی گفت: خدمت ملت بزرگ ایران و 
همه خبرنگاران گرامی عرض می کنم که این پرونده، پرونده ای 
بزرگ، پیچیده و گسترده است. با توجه به خسارات ناشی از 
انفجار و ابعاد مختلف آن، دستگاه قضایی بلافاصله اقدامات 

متنوع و متعددی را در دستور کار قرار داد.
وی افزود: لازم می دانم از دادگستری استان به خاطر زحمات 
شبانه روزی که در این خصوص انجام داده اند، به سهم خود 
تشکر کنم. این پرونده تاکنون حدود 2000 صفحه تحقیقات 
و جمع آوری مستندات داشته و در قالب 10 جلد تنظیم شده 

است.
این  به  رسیدگی  جریان  در  داد:  ادامه  قضائیه  قوه  سخنگوی 

پرونده، حدود 70 نفر به عنوان متهم یا مطلع مورد تحقیق و 
بازجویی قرار گرفته اند. همچنین قرار ارجاع به کارشناسان فنی 
و  بندر  در  با حضور  کارشناسان  و  شده  صادر  متخصص  و 
اسکله شهید رجایی نسبت به بازدید میدانی، مطالعه پرونده و 

بررسی سایر ابعاد موضوع اقدام کرده اند.
جهانگیر گفت: در این حادثه غم انگیز اخیر، متأسفانه 58 نفر از 
هم وطنان جان خود را از دست دادند. دیه تمامی متوفیان ظرف 
48 ساعت نخست تأمین شد و تاکنون دیه یکی از جان باختگان 
به حساب اولیای دم واریز شده است. مابقی پرونده ها نیز در 

حال پیگیری و پرداخت هستند.
وی افزود: در زمینه جبران خسارت های وارده به وسایل نقلیه، 
خسارت تمامی خودروهایی که بیمه بدنه داشتند، به تعداد 870 
فاقد  برای خودروهای  همچنین  است.  شده  پرداخت  دستگاه 
بیمه بدنه نیز روند جبران خسارت در حال انجام است و تاکنون 
خسارت 551 دستگاه واریز شده است؛ پرداخت مابقی نیز پس 

از اعلام شماره حساب متقاضیان انجام خواهد شد.
سخنگوی قوه قضائیه تصریح کرد: درباره مصدومان این حادثه، 
مبلغ دیه از سوی نهادهای ذی ربط تأمین شده و تاکنون دیه 
75 نفر از افرادی که گواهی قطعی پزشکی قانونی داشته اند، 
پرداخت شده است. دیه سایر مصدومان نیز پس از مراجعه به 
شعبه اجرای احکام و اعلام شماره حساب، بلافاصله به حساب 

آنان واریز خواهد شد.
وارده،  خسارت های  سایر  خصوص  در  گفت:  ادامه  در  وی 
از 3  بیش  تاکنون  به تجار وارد شده،  از جمله خساراتی که 
هزار کانتینر مورد ارزیابی کلی و جزئی قرار گرفته و فرم های 
فرایندهای لازم  است.  تکمیل شده  بیمه  به  معرفی  به  مربوط 
برای پرداخت این خسارت ها در حال انجام است و ان شاءالله با 
پیگیری های مستمر، نتایج نهایی در اسرع وقت به اطلاع عموم 

خواهد رسید.
پروندهقاچاق21هزارگوشیموبایلبهکجارسید؟

جهانگیر در خصوص پرونده قاچاق گسترده گوشی های تلفن 
همراه که از سال 1400 آغاز شده بود، گفت: تاکنون جزئیات 
قابل توجهی در این پرونده روشن شده است. بیش از 21 هزار 
دستگاه گوشی تلفن همراه، از جمله 18 هزار دستگاه آیفون و 
باقی از سایر برندها، به صورت غیرقانونی و بدون طی مراحل 

رسمی رجیستری وارد کشور شده اند.
وی افزود: طبق بررسی ها، متهمان اصلی این پرونده با استفاده 
از حدود 21 هزار گذرنامه متعلق به افراد دیگر ــ بدون اطلاع 
یا حضور صاحبان گذرنامه ها ــ اقدام به رجیستری غیرقانونی 
گوشی ها کرده اند. این اقدام منجر به سودآوری غیرقانونی در 
حدود چند هزار میلیارد ریال )معادل دو تا سه همت( برای 
این  کرد:  تصریح  قضاییه  قوه  است.سخنگوی  شده  متهمان 
پرونده در یکی از شعب دادگستری استان بوشهر مفتوح است 
مغازه و دو  متهمان، شامل یک صاحب  از  نفر  تاکنون سه  و 
نفر از کارمندان گمرک، شناسایی و بازداشت شده اند. اتهامات 
این افراد شامل قاچاق سازمان یافته کالا، پولشویی، دریافت و 

پرداخت رشوه و ارتشاء است.
فشاراقتصادی،افزایشپروندههاوکاهشاطالهدادرسی

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضاییه با اشاره 
به افزایش ورودی پرونده ها به دستگاه قضا در سال های اخیر 
روابط  بر  آن  تأثیر  و  کشور  اقتصادی  شرایط  داشت:  اظهار 
و  مالی  نزاعات  افزایش  موجب  مردم،  اقتصادی  و  اجتماعی 
مستأجر،  و  موجر  میان  روابط  است.  شده  حقوقی  اختلافات 

خریدار و فروشنده، و فعالان بازار دچار نوسان شده که این 
امر به افزایش طبیعی پرونده های ورودی به قوه قضاییه منجر 

شده است.
تشدید  که  کرد  انکار  نمی توان  داد:  ادامه  جهانگیر  اصغر 
مشکلات اقتصادی با افزایش اختلافات حقوقی همراه است. 
با این حال، با تلاش شبانه روزی همکاران قضایی در سراسر 
کشور، میانگین زمان رسیدگی به پرونده ها کاهش یافته است؛ 

به ویژه در دادگاه های بدوی، تجدیدنظر و دیوان عالی کشور.
جزئیات پرونده بازداشت پسر و عروس حجت الاسلام صدیقی

جهانگیر، سخنگوی قوه قضائیه، در خصوص بازداشت فرزندان 
به  مربوط  پرونده  این  داشت:  اظهار  صدیقی  حجت الاسلام 
آن  به  رسیدگی  آغاز  از  روز  ده  از  بیش  که  است  موضوعی 
می گذرد و تاکنون شش نفر در این ارتباط بازداشت شده اند. 
فرزندان حجت الاسلام  از  یکی  بازداشت شده،  افراد  جمله  از 

صدیقی و همسر او )عروس خانواده( هستند.
وی افزود: نکته حائز اهمیت آن است که حجت الاسلام صدیقی 
بلافاصله پس از اطلاع از موضوع، با صراحت اعلام کردند که 
تابع قانون هستند و تاکنون هیچ گونه اقدامی در جهت پیگیری 
یا اعمال نفوذ در روند پرونده از سوی ایشان انجام نشده است. 
ایشان همچنین آمادگی خود را برای همکاری با دستگاه قضایی 
و کمک به روشن شدن ابعاد این پرونده اعلام کرده اند؛ موضعی 

که شایسته تقدیر است.
جهانگیر ادامه داد: امیدواریم با پیگیری های مستمر قوه قضائیه، 
ابعاد این پرونده و سایر پرونده های مشابه هرچه سریع تر روشن 

و شفاف شود.
وی تأکید کرد: نکته مهمی که باید مورد توجه قرار گیرد، این 
با  مبارزه  در  قرمزی  هیچ گونه خط  قضایی  دستگاه  که  است 
مفاسد قائل نیست؛ چه این مفاسد درون قوه شکل گرفته باشد و 
چه بیرون از آن. پیش تر نیز در پرونده فرزندان یکی از معاونان 
سابق قوه قضائیه نشان دادیم که در برخورد با فساد، نه تبعیضی 
روا می داریم و نه از اقدام قاطع در قبال هیچ فردی ابا داریم. در 
آن پرونده، قوه قضائیه پیش قدم شد و در این پرونده اخیر نیز، 
بلافاصله پس از دریافت اطلاعات اولیه و با همکاری نهادهای 

اطلاعاتی، موضوع به سرعت در دستور رسیدگی قرار گرفت.
سخنگوی قوه قضائیه تصریح کرد: هم اکنون تحقیقات مقدماتی 
از  پیش  تا  قانون،  مطابق  و  است  انجام  حال  در  پرونده  این 
با  ندارد.  بیشتر وجود  ارائه جزئیات  امکان  بررسی ها،  تکمیل 
این حال، به طور کلی می توان گفت که اتهامات مطرح شده در 
نهایی شدن  از  است. پس  مالی  اتهامات  از جنس  پرونده  این 
بررسی ها، دستگاه قضایی اطلاع رسانی دقیق تری در این زمینه 

انجام خواهد داد.
بررسیممنوعیتسگگردانیووضعیتقانونیآن

در ادامه نشست، جهانگیر درباره موضوع ممنوعیت سگ گردانی 
و اینکه آیا این ممنوعیت بر اساس قانون مصوب مجلس صورت 
گرفته یا مبتنی بر تفسیرهای حقوقی است، گفت: اولویت اصلی 
در این موضوع، حفظ سلامت و امنیت شهروندان است که یکی 
از مطالبات جدی عمومی به شمار می آید. امروزه با پدیده ای 
مواجهیم که اگر بدون ضابطه و برنامه ریزی رها شود، می تواند 
بهداشت و امنیت عمومی را با چالش مواجه سازد. برای نمونه، 
حضور بی ضابطه حیوانات در بوستان هایی که کودکان در آن 
و  انسان  بین  مشترک  بیماری های  انتقال  خطر  می کنند،  بازی 

حیوان را افزایش می دهد.
توضیحاتدربارهعلتمرگالههحسیننژاد

سخنگوی قوه قضائیه درباره پرونده مرگ الهه حسین نژاد هم 
گفت: طبق نظر پزشکی قانونی، علت فوت اصابت جسم برنده 

به قفسه سینه اعلام شده و این عامل، منشأ مرگ بوده است.
مطرح شده  ادعایی  موارد  سایر  خصوص  در  داد:  ادامه  وی 
دارد و  ادامه  تحقیقات همچنان  متوفی،  پیکر  درباره وضعیت 
تاکنون نتیجه نهایی اعلام نشده است. جهانگیر افزود: به محض 
دریافت نتایج جدید از سوی پزشکی قانونی، اطلاع رسانی لازم 
این  انجام خواهد شد. در حال حاضر، اطلاعات تکمیلی در 

زمینه در دسترس نیست.
وی با اشاره به برخی شایعات و گمانه زنی ها و اینکه تشویش 
اذهان عمومی جرم است، گفت: باید دقت شود که در سایه 
اطلاع رسانی به شایعات دامن نزنیم چرا که رسانه های بیگانه 

تلاش دارند جامعه را ناامن جلوه دهند.
جهانگیر افزود: اکنون پرونده در مرحله تحقیقات مقدماتی است 

و مانند پرونده های دیگر باید روند تحقیقات را طی کند.
وی اضافه کرد: در بسیاری از پرونده ها روند تحقیقات به گونه ای 
است که ممکن است موضوع تبدیل به موضوعات دیگر شود 
تا دستگاه  اظهارات عجولانه خودداری شود  از  باید  بنابراین 

قضایی با دقت و سرعت به وظیفه قانونی خود عمل کند.

مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی با بیان اینکه »غنی سازی 
اورانیوم غیرقانونی نیست«، گفت: اورانیوم با غنای ۶0 درصد 
به معنای برخورداری ایران از سلاح هسته ای نیست اما میزان 

ذخیره سازی اورانیوم توسط ایران نگران کننده است. 
 »رافائل گروسی« مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی پس از 
نشست اولیه شورای حکام در نشست خبری خود، در پاسخ به 
سوالی درباره احتمال صدور قطعنامه ای ضدایرانی در شورای 
حکام و ارتباط این موضوع با مذاکرات ایران و آمریکا ادعا 
کرد: »هیچ ارتباط رسمی بین این 2 موضوع وجود ندارد. اما 
برای همه آشکار است که ارتباطی بین این 2 موضوع وجود 
برخی،  باور  به  هستند.  تأثیرگذار  یکدیگر  روی  بر  و  دارد 
اما  بود  مثبت خواهد  صحبت های پیش رو در شورای حکام 
به باور برخی، صحبت های پیش رو منفی خواهند بود. مسئله 
مهم این است که در هر 2 موضوع پیشرفت کنیم. اگر در هر 2 

موضوع پیشرفت کنیم، نتیجه نهایی بسیار خوب خواهد بود.«
گروسی در پاسخ به سوالی درباره گزارش خود علیه ایران و 
در  نشده  گزارش  هسته ای  تأسیسات   وجود  درباره  او  ادعای 
ایران و انجام آزمایشات تسلیحاتی در این تأسیسات، مدعی شد: 
»طبق ارزیابی آژانس، تا اوایل سال های 2000 از این تأسیسات 
استفاده شده است. ذرات و اطلاعاتی پراکنده برای شکل گیری 
چنین تفکراتی وجود دارد. اما هیچ اطلاعاتی وجود ندارد که 
این تأسیسات به برنامه ای هسته ای مرتبط باشند.«مدیرکل آژانس 
در پاسخ به سوالی درباره گزارش ادعایی آژانس در سال 2015 
علیه این تأسیسات و احتمال وجود برنامه تسلیحاتی هسته ای 

در ایران گفت: »به طور کلی این گزارش منتشر شده است.«
برنامه هسته ای خود  بودن  بر صلح آمیز  ایران همواره  مقامات 
تأکید کرده و از اظهارات سیاسی گروسی که به اذعان شخص 

انتقاد  است،  گرفته   شکل  خاص  کشورهایی  فشار  تحت  او، 
کرده اند.

گزارش  از  ایران  انتقاد  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  گروسی 
گروسی علیه برنامه هسته ای این کشور و درخواست تهران برای 
ایران  برنامه هسته ای  آژانس درباره  تصحیح گزارش مدیرکل 
و احتمال نقض تعهدات پادمانی توسط این کشور ادعا کرد: 
»بیانیه ها و اتهامات تندی از سوی ایران منتشر شده است. این 
مسئله بسیار فنی است. در حالت عادی، هنگامی که موضوعی 
را در گزارشی قرار می دهیم، درباره آن صحبت خواهیم کرد. 
در بیشتر مواقع، این موضوعات براساس شواهد به دست آمده 

یا نظرات آژانس است.«
کننده نگران ایران توسط اورانیوم ذخیرهسازی میزان

است
ارائه  اطلاعات  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  همچنین  گروسی 
به آژانس گفت: »کشورهای  از سوی رژیم صهیونیستی  شده 
عضو آژانس اطلاعاتی به آژانس ارائه کردند و ما از اطلاعات 

خودمان نیز استفاده کرده ایم.«

مدیرکل آژانس در پاسخ به سوالی درباره غنی سازی اورانیوم 
۶0 درصدی توسط ایران ادعا کرد: »باید بسیار شفاف باشیم. 
نباید در این موضوع مبالغه کنیم. غنی سازی اورانیوم غیرقانونی 
است.  موضوع صحیح  این  درباره  ایرانیان  اظهارات  و  نیست 
اما هنگامی که شما تنها کشوری هستید که نزدیک به سطح 
را  آن  نمی توانیم  ما  می کنید،  غنی سازی  اورانیوم  تسلیحاتی 
نادیده بگیریم. اورانیوم با غنای ۶0 درصد به معنای برخورداری 
ایران از سلاح هسته ای نیست اما برای ساخت سلاح هسته ای 
به موارد بسیاری از جمله مواد هسته ای نیاز دارید. این ساختار 
بسیار فنی است. میزان ذخیره سازی اورانیوم توسط ایران نگران 

کننده است. ذخایر اورانیوم ایران را نمی توان نادیده گرفت.«
برجامبراینوعیازبرنامههستهایایرانطراحیشده

بودکهدیگروجودندارد
او در پاسخ به سوال دیگری درباره ذرات اورانیوم کشف شده 
و  لویزان  و  مریوان  تورقوزآباد،  همچون  ایران  از  نقاطی  در 
اقدامات آژانس »در شرایطی که درحال نزدیک شدن به مهلت 
نهایی برجام هستیم« و احتمال فعال شدن مکانیزم ماشه ادعا 
کرد: »همه این موضوعات به یکدیگر ربط دارند. آژانس در 
اقدامات خود منتظر نتایج مذاکرات دوجانبه نخواهد ماند. از آن 
حمایت خواهیم کرد و هرگاه از آژانس خواسته شود، حاضر به 
کمک در آن مذاکرات هستیم. رفتار ایران با آژانس تحت تأثیر 

دیگر روندها )مذاکرات( قرار دارد.«
شاهد  روندها،  دیگر  در  ایرانیان  »اگر  شد:  مدعی  گروسی 
پیشرفت باشند، رفتار آن ها با آژانس سازنده تر است. من درباره 
گمانه زنی  شرایط  شدن  پیچیده تر  صورت  در  ایرانیان  رفتار 
نخواهم کرد. خود را به بیان تحولات در حال وقوع محدود 

خواهم کرد.«

پزشکیان: 

تلاشدشمنانبرایجلوگیریازروندپیشرفتایران،
خیالخامیبیشنیست

سخنگوی وزارت امور خارجه خبرداد

برگزاریدورششممذاکراتایرانوآمریکا،یکشنبه
هفتهآتیدرعمان

شکایتازهمتیباامضای6۰نماینده

پزشکی  تجهیزات  نمایشگاه  از  بازدید  در  جمهور  رئیس 
این  در  شده  ارائه  دستاوردهای  گواه  به  امروز  گفت: 
نمایشگاه و بسیاری از عرصه های دیگر، از فناوری هسته ای 
دستاوردهای  صنعتی،  و  علمی  حوزه های  سایر  تا  گرفته 
برای  دشمنان  تلاش  است؛  شده  حاصل  ارزشمندی 

جلوگیری از این روند، خیال خامی بیش نیست. 
ششمین  و  بیست  از  بازدید  از  پس  پزشکیان  مسعود 
دندانپزشکی،  پزشکی،  تجهیزات  بین المللی  نمایشگاه 
اراده  اینکه  بر  تأکید  با  )هلث(،  آزمایشگاهی  و  دارویی 
خواهد  تحریم کنندگان  اهداف  تحقق  از  مانع  ایران  ملت 
توسعه  مسیر  باشد،  داشته  وجود  اراده  جا  هر  گفت:  شد، 

هموار می شود.
جلوگیری  برای  دشمنان  تلاش  به  اشاره  با  جمهور  رئیس 
از پیشرفت کشور اظهار کرد: اقداماتی که آمریکا و برخی 
ایران  برای متوقف کردن روند توسعه  اروپایی  کشورهای 
به  ایران،  ملت  برد.  نخواهد  جایی  به  راه  می دهند،  انجام 
حرکت  داخلی  توانمندی های  بر  تکیه  با  که  کسانی  ویژه 
خواهند  ثابت قدم  خود  پیشرفت  مسیر  در  قطعاً  می کنند، 

بود.
سوی  از  شده  ارائه  دستاوردهای  به  اشاره  با  پزشکیان 
گواه  به  امروز  افزود:  نمایشگاه  این  در  تولیدکنندگان 
بسیاری  و  نمایشگاه  این  در  شده  ارائه  دستاوردهای 
سایر  تا  گرفته  هسته ای  فناوری  از  دیگر،  عرصه های 
ارزشمندی  دستاوردهای  صنعتی،  و  علمی  حوزه های 
این  از  برای جلوگیری  دشمنان  تلاش  است.  حاصل شده 

روند، خیال خامی بیش نیست.
در  ایرانیان  بی نظیر  ظرفیت های  به  اشاره  با  جمهور  رئیس 
نظر  از  ایرانی ها  کرد:  تصریح  کشور  از  خارج  و  داخل 
ندارند.  کم  دیگران  از  چیزی  فناوری  و  توانمندی  ذهنی، 
را  لازم  بسترهای  موارد  برخی  در  که  بپذیریم  باید  البته 

برای رشد این عزیزان فراهم نکرده ایم یا زمینه کافی برای 
شکوفایی استعدادهایشان مهیا نشده است.

پزشکیان با بیان اینکه هر جا که اراده بوده و زمینه مناسب 
از  سربلندی  و  عزت  با  توانسته اند  ایرانیان  شده،  فراهم 
امروز  که  اقداماتی  کرد:  خاطرنشان  کنند،  عبور  بحران ها 
توسط نخبگان و فعالان داخلی در حال انجام است، گواه 

این ظرفیت و باعث افتخارآفرینی است.
نوآوران  از  حمایت  برای  دولت  عزم  بر  جمهور  رئیس 
تأکید کرد و گفت: تلاش خواهیم کرد بستر لازم را برای 
عرصه های  در  چه  و  کشور  داخل  در  چه  عزیزان،  این 
و  ایران  توسعه  محور  بتوانند  تا  کنیم  فراهم  بین المللی، 
شود،  بیشتر  ایران  ملت  علیه  فشارها  چه  هر  شوند.  منطقه 
خواهد  افزایش  نیز  ایرانیان  قدرت  و  نوآوری  شکوفایی، 

یافت.
پزشکیان در پایان از تمامی فعالان و دست اندرکاران این 
عرصه قدردانی و تصریح کرد: دولت با تمام توان در مسیر 
و  داشت  برخواهد  گام  ظرفیت ها  این  تقویت  و  حمایت 
زمینه حضور مؤثرتر آنها در بازارهای داخلی و خارجی را 

فراهم خواهد کرد.

ایران  اسلامی  جمهوری  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
اعلام کرد: با توجه به مشورت های صورت گرفته، دور ششم 
مذاکرات غیرمستقیم ایران و آمریکا برای روز یکشنبه آینده در 
مسقط در حال برنامه ریزی است. اسماعیل بقائی، سخنگوی 
وزارت امور خارجه در پاسخ به سوال خبرنگاران راجع به 
دور بعدی گفتگوهای غیرمستقیم ایران و آمریکا گفت: با توجه 

به مشورت های صورت گرفته، دور بعدی مذاکرات غیرمستقیم 
حال  در  مسقط  در  آینده  یکشنبه  روز  برای  آمریکا  و  ایران 
برنامه ریزی است.بقائی همچنین از سفر وزیر امور خارجه به 
نروژ خبر داد.به گفته بقائی، سید عباس عراقچی چهارشنبه و 
پنج شنبه برای شرکت در بیست و دومین نشست مجمع اسلو 

به نروژ سفر خواهد کرد.

نماینده تهران از شکایت نمایندگان از عبدالناصر همتی با 
بیش از ۶0 امضا خبر داد و گفت: این شکایت همچنان در 

حال جمع آوری امضا است.
شمیرانات ،  ری ،  تهران ،  نماینده  محمودی  مرتضی  سید 
تنظیم  از  اسلامی   شورای  مجلس  در  پردیس  و  اسلام شهر 
شکایت علیه عبدالناصر همتی وزیر سابق اقتصاد و دارایی 
امضا  حال جمع آوری  در  شکایت  »این  گفت:  و  داد  خبر 
رسیده  نماینده   ۶0 از  بیش  امضای  به  تاکنون  و  است 
تکمیل  حال  در  همچنان  شکایت  »این  افزود:  وی  است.« 

امضاهاست و بعد از آن تحویل قوه قضائیه خواهد شد .«
و  اقتصاد  سابق  وزیر  همتی  عبدالناصر  فارس ،  گزارش  به 
دارایی در مصاحبه ای در خصوص جلسه استیضاح گفت: 
» من می توانستم بیایم یکی 2 تا را بشمارم و بگویم فلان 
من  به  بده  را  جا  فلان  مدیرعاملی  می گوید  نماینده  آقای 
شرکت  فلان  مدیرعاملی  می گوید  نماینده  آقای  فلان  و 
مدیرعاملی  پست  یا  نمایندگان  همه  من .صراحتا  به  بده  را 

با  نمی خواستم  مدیره!  هیئت  عضویت  یا  می خواستند 
را  خود  تصمیم  آنها  نداشت.  فایده  کنم؛  کل کل  مجلس 
نخستین  همتی،  عبدالناصر  استیضاح  بودند ». جلسه  گرفته 
ایران  استیضاح وزرای دولت چهاردهم جمهوری اسلامی 
بود که در روز 12 اسفند 1403 برگزار و وی با 182 رأی 

موافق از سمت وزارت اقتصاد برکنار شد.

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: ابراهیم بهمنی جلالی
لیتوگرافی و چاپ شاخه سبز قم		
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آگهیمناقصهعمومی
شهرداری سیاهکل در نظر دارد  اجراء عملیات تهیه مصالح واجراء  دیوار 

حائل بتنی  در کمربندی خیام شهر سیاهکل  را از طریق  بر گزاری مناقصه 

عمومی در سامانه ستاد به پیمانکار  واجد شرایط واگذار نماید علاقه مندان 

تاریخ1404/03/20لغایت1404/03/29  از  میتوانند  زیر  شرایط  به  توجه  با 

نسبت به خرید اسناد  وشرکت در مناقصه اقدام نمایند  آخرین مهلت ارائه  

مدارک وپیشنهاد قیمت از طریق سامانه ستاد 1404/04/09و زمان باز گشایی 

ساعت 11صبح روز1404/04/10در محل  شهرداری سیاهکل خواهد بود 

 2 برآورد اولیه31/920/543/851ریال
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شهردارسیاهکل

کمیللاهوتی

گروسی:

نمیتوانیمصلحآمیزبودنبرنامههستهایایرانراتأییدکنیم!
 میزان ذخیره سازی اورانیوم توسط ایران نگران کننده است 
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